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TA TEDEN / TA TEDEN 

Ukradeno otroštvo 
v maju se narava pokaže v svoji najčudovitejši obleki. Ta mesec 

pa je tudi mesec mladih, otroške razigranosti ter mladostniške zal-
jubljenosti. In ob opazovanju vsega tega se tudi odrasli počutimo v 
tem mesecu lepo. Toda odrasli kot toliko drugih stvari zaradi 
ekonomskega računa ter materialnih stvari uničujemo tudi to ra-
zigrano mladost. Namenoma ali ne, toda prav gotovo zaradi svo-
jega počutja. 

Kako? Med drugim tudi tako, da pevske talente, še posebej 
deklice, oblečemo v zapeljive ženske obleke, jim nataknemo čevlje, 
ki so vse prej kot zdravi za otroško nogo, jih namažemo kot odras-
le, naučimo nekaj zapeljivih gibov, povrhu tega pa punčke, ki bi 
morale opevati mladost, obljubljajo v besedilih pesmi, ki jih pojejo, 
kako ga bodo nocoj zapeljale in ga popeljale v svet ljubezni, o tem, 
kako bodo še nocoj spravile ob pamet zaradi svoje očarljivosti 
mnogo moških in podobno. In na koncu jih nagradimo z bučnim 
aplavzom. Starši pa ponosno odpeljejo punco z odra, samo da bi še 
kdo opazil, da je to njihova punčka. Velikokrat pa prav ta "njiho-
va punčka" skoraj več ni njihova, saj mora od nje zaslužiti tudi 
"glasbeni" studio ali drugi, ki skrbijo za komercialni uspeh njihove 
hčerke. Ne nazadnje so starši za to tudi plačali, si najeli kredite, 
da so lahko posneli kaseto svoje hčerke. Vse to pa morajo dohiti na 
neki način vrnjeno. Starši pri tem početju namenoma ali tudi ne 
izgubijo občutek o primernosti. Tako lahko otroške pevske talente 
srečamo na vaških veselicah tudi oh zgodnjih jutranjih urah, ko 
zabavajo že rahlo okajeno pivsko druščino in se tako nevarno 
izpostavljajo. 

In to traja že leta in leta in nikomur se ne zdi nič narobe. Med 
publiko namreč ploskajo tudi takšni, ki bi morali skrbeti za 
brezskrbno otroštvo. 

Starši pa se potem čudijo, ko se njihova deklica med svojimi 
vrstniki ne počuti dobro, ker so vsi otročji in 'brezvezni'. Kdo neki 
je kriv? 

Vi, dragi starši, zaradi svoje zaslepljenosti ali ambicij, ste ji uk-
radli otroštvo. Prikrajšali ste jo za otroško obdobje in jo pahnili v 
plehki odrasli svet, kjer je pomembna zunanjost in so nepomembne 
druge kavalitete. Starši ste tudi skrbniki svojih otrok in njihovi va-
ruhi ter učitelji. Vi bi jim morali na razumljiv način povedati, da 
barvanje las zelo uničuje lase, tudi takrat, če gremo k birmi ali na 
valeto, da dolgi nohti ne spadajo v dobo otroške razposajene igre ... 
Skratka, da bo za vse te v otroštvu tako mikavne stvari že še prišel 
primeren čas. In prav v tem so čari življenja. Čar uspešne vzgoje 
pa je narediti otrokom zanimivo otroštvo ter jih učiti strpnosti, ne 
pa v tem, da se starši bojijo takšnih ali drugačnih priložnosti svojih 
otrok zaradi tega, ker nimajo toliko denarja kot drugi, da bi se za-
peljali v mondene butike in oblekli svoje otroke, ti pa se v takih 
oblačilih sploh ne počutijo udobno. 

Dragi starši, veste, da vam otroci čisto iskreno pravijo, da jim to 
nič ne pomeni, ker se jim zdi to ^ p. C^ 
nepotrebno. Še več, s tem O^^-OjJ^ 
početjem jim krademo otroštvo. H \J 

PTUJ / PRAZNIK VRTCA IN 55 LET ORGANIZIRANE PREDSOLSKE DEJAVNOSTI 

Da bodo maliki zdravi^ veliki in moini 
Letošnje praznovanje ptujskega vrtca, že petnajsto, je bilo v 
znamenju skrbi za zdravje naših najmlajših, obenem pa so 
spomnili na 55-letnico organizirane predšolske vzgoje na Ptu-
ju. Letošnje majsko slavje so pripravili prejšnji petek, 14. maja, 
v avli Šolskega centra, prireditev pa je imela naslov Da bom 
zdrav, velik in močan. 

Takšne je tudi naslov projekta, s 
katerim so se ukvarjali v vseh de-
vetih ptujskih vrtcih in z njim 
kandidirali na natečaju, pogovar-
jali pa so se zdravju, zdravi preh-
rani, zdravih zobeh in poudarili, 
daje zelo potrebna tudi redna ak-
tivnost. Malčkom so pri razisko-
valnem delu pomagali seveda 
starši, vzgojiteljice pa so z otroci 
pripravile prisrčen glasbeno-
pevski program , katerega avtorica 
zgodbe je bila Jožica Zaranšek. 

Petnajsti praznik - tokrat na 
predvečer mednarodnega dneva 
družine - je bil povezan še z dve-
ma peticama, namreč 55 let je že 
preteklo od takrat, ko so na Ptuju 
pričeli predšolsko dejavnost, na-
jprej v enem oddelku, potem pa se 
je delo širilo. Kot je povedala 
ravnateljica Vzgojno-varstvenega 
zavoda Ptuj Božena Bratuž, je bil 
razvoj predšolske dejavnosti na 

Ptuju izreden, do leta 1981 je ta 
dejavnost dosegla največji raz-
mah. V ptujskem vrtcu so imeli 
tudi do 120 oddelkov, skrbeli so 
za 2800 otrok, potem pa je upadel 
razvoj dejavnosti, interes družbe 
je bil nekoliko manjši, kar je bil 
tudi odsev velike brezposelnosti 
staršev otrok. »Razvoj je bil bogat, 
predvsem po kvaliteti, saj smo od 
prvotne funkcije varovanja in 
pomoči staršem prehajali k mno-
go višjim ciljem. Danes je razvoj 
predšolske dejavnosti mnogo višji 
in se prilagajamo modernim tren-
dom v družbi; na eni strani skrbi-
mo za nego dojenčka, na drugi pa 

poteka predšolska vzgoja 
malčkov. V naših vrtcih ponuja-
mo različne programe, kar je lepo 
razvidno tudi iz novega razpisa za 
novo obdobje v letu 1999/2000. 
Rada bi povedala še to, da smo v 
letošnjem letu resnično imeli 
možnost veliko vložiti v naše 
vrtce, v opremo igrišč in kabine-
tov, kjer smo bogatejši za precej 
novih kvalitetnih didaktičnih pri-
pomočkov. Seveda pa smo v celoti 
odvisni od financiranja mestne 
občine Ptuj, saj so zunanji vrtci po 
novem prešli na upravljanje svo-
jih občin. Vrtec Ptuj ima nove cil-
je in vizije, želimo jih uresničiti.« 

Potem ko je bilo otroškega ve-
selja v avli Šolskega centra konec. 

so se delavci vrtca preselili v dvo-
rano Pan Kidričevo, kjer so imeli 
slavnostno sejo. Ob tej priložnosti 
so se spomnili delavcev, ki so do-
polnili 10, 20 in 30 let dela v 
vrtcu. Posebna priznanja in zah-
vale vrtca Ptuj pa so prejele: Ma-
rija Horvat za delo z otroki s po-
sebnimi potrebami, vzgojiteljica 
Tatjana Štrafela, vodja enote 
vrtca med vrti 2, Marjana Prša, 
vodja enote vrtca na Potrčevi 9 A, 
Anica Kolarič, dolgoletna vodja 
vrtca Breg, in prim. Jožica Re-
berc, dr. stom., ki preventivno 
vzgaja otroke v vrtcu in skrbi za 
zdravje njihovih zob. 

Tatjana Mohorko 



AKTUAtMO 

iMARIBOR, PTUJ / DOBER GOSPODAR GOZDA 1999 

Sonmavno g o s p o i l c i r f e n f e i gozdom 
Območna enota Maribor Zavoda za gozdove Slovenije je ob 
letošnjem tednu gozdov, ki bo med 24. in 30. majem, izvedla 
izbor za naziv Dober gospodar gozda 1999, Izbor poteka že 
tretje leto. Z njim želijo gozdarji seznaniti širšo javnost, da 
imajo pri nas lastnike gozdov, ki se zavedajo pomena gozdov 
in znajo z njimi skrbno ter odgovorno ravnati. S tem želijo 
tudi spodbuditi primerjanje in tekmovalni duh med lastniki 
gozdov ter okrepiti njihovo sodelovanje z Zavodom za gozdove 
Slovenije. 

Za naziv Dober gospodar gozda so 
lahko predlagani lastniki gozdov, 
ki so posestniki najmanj 10 let, da 
v času lastništva niso izvedli ne-
dovoljene sečnje, da pri delu v 
gozdu ne povzročajo nepotrebne 
škode v gozdu in na gozdnih pro-
metnicah, da po izvedeni sečnji 
kvalitetno opravijo gozdni red, da 
pri delu v gozdu uporabljajo pri-
memo mehanizacijo in zaščitna 
delovna sredstva, da kažejo inte-
res za izvedbo potrebnih gojitve-
nih del in ta izvajajo ne glede na 
morebitno sofinanciranje, da ima-
jo pozitiven odnos do naravnega 
okolja in da v času delovanja Za-
voda za gozdove Slovenije z njim 

sodelujejo ter upoštevajo njegova 
strokovna mnenja in usmeritve. 

Zaradi velikosti področja, ki ga 
zajema Območna enota M^ibor, 
in različnega ekonomskega pome-
na gozdov za njihove posesmike, 
ki je odvisen od velikosti posesti, 
izbor poteka v dveh kategorijah, 
in sicer za gozdne posestnike, ki 
imajo v lasti do 10 hektarjev goz-
da, in za gozdne posestnike, ki 
imajo v lasti nad 10 hektarjev goz-
da. Izbor poteka tako, da se naj-
prej izbirajo dobri gospodarji goz-
da po krajevnih enotah Območne 
enote Maribor. Revirni gozdarji, 
ki najbolje poznajo lastnike goz-
dov na svojem območju in z njimi 

tudi največ sodelujejo, podajo 
predloge na ocenjevalnem listu z 
ocenjenimi zahtevanimi kriteriji 
in pisno utemeljitvijo podelitev 
priznanja. Vse gozdne posestnike, 
ki so bili izbrani po posameznih 
krajevnih enotah, obravnava ko-
misija za dokončen izbor ter na 
osnovi doseženih točk in svojega 
vtisa po opravljenem terenskem 
ogledu gozdov razgovora s posest-
niki izbere dobre gospodarje goz-
da. 

Na letošnjem izboru za dobrega 
gospodarja gozda so krajevne eno-
te predlagale 11 gozdnih posestni-
kov, izmed katerih sta bila v vsaki 
kategoriji izbrana dva. Posebej 
želimo poudariti, da je bil tudi le-
tos dodeljen naziv Lhber gospodar 
gozda lastniku s ptujskega 
območja in to gospodu ^Francu 
Stenj šku iz Nadol 12 pri Žetalah. 

Poglejmo utemeljitev za dodeli-
tev priznanja:_Franc Stonjšek s 
svojimi 6,50 h e k t ^ a gozda spada 
med tamkajšnjimi kmetijami med 
manjše gozdne posestnike in že 
dolga leta dobro gospodari z goz-

dom. Celotni dohodek družinske 
kmetije je stalno ustvarjal na kme-
tiji, a je kljub temu obdržal v goz-
du nadpovprečne zaloge kvalitet-
nega drevja. Z gozdom gospodari 
po načelih sonaravnega gospodar-
jenja in tako maksimalno izko-
rišča rastiščni potencial gozda. 
Kvalitetne debeljake bukve in 
hrasta ohranja čim dalj časa in 
tako dosega visok vrednosmi pri-
rastek. S postopnim in počasnim 
uvajanjem naravne obnove zagot-
avlja prekrivanje razvojnih faz 
gozda in s tem ob majhnih vla-
ganjih dobi kvalitemo mladje. 

Slavnostna razglasitev dobrega 
gospodarja gozda 1999 in podeli-
tev priznanj letos izbranim 
gozdnim posestnikom bo na tek-
movanju sekačev lastnikov goz-
dov 28. maja na Šmartnem na Po-
horju. 

Vodja Krajevne enote Zavoda 
za gozdove Slovenije na Ptuju: 

Andrej Kovačič, 
dipl. inž. gozd 

TEDENSKI KOMENTAR IZ ILIRIKE - BORZNOPOSREDNISKE HISE 

f f r f c i i lahko p r i r a l r u i e m o obrat? 
Po lepih rasteh ^Inic , ki smo jim bili priča 

pred štirinajstimi dnevi, se je pretekli teden 
izkazal ravno v nasprotni smeri. Zopet po-
manjkanje kupcev pri posameznih delnicah, 
za katere smo upali, da se bodo končno 
obrnile v pozitivno smer, je povzročilo pa-
danje tečajev. Slovenski borzni indeks je iz-
gubil na svoji vrednosti slaba dva odstotka 
in končal teden pri 1771 indeksnih točkah, 
skoraj enako izgubo pa smo zabeležili tudi 
pri indeksu pooblaščenih investicijskih 
družb. Trenutno stanje na trgu ni ravno 
vzpodbudno, prav tako pa je promet na borzi 
v zadnjem obdobju skromen. Svetla točka 
vsakega tedna so le petki, ki poženjo tečaje 
pomembnejših delnic nekoliko navzgor, 
vendar pa dosedanja praksa kaže, da ti višji 
tečaji stojijo na majavih nogah. 

Uradna borzna kotacija nam je v preteklem 
tednu postregla v glavnem z negativnimi 
p r e d z n ^ . Tečaji so drseli tudi do v zadnjem 
obdobju rekordno nizkih vrednosti. Tako so 
posli z delnico Leka potekali že pod 36.000 to-
larji, v enem tednu pa je delnica padla za dobre 
tri odstotke. Podobno zgodbo je pisal Petrol, s 

katerim se je trgovalo celo po vrednostih malo 
nad 25.000 tolarjev, enotni tečaj pa se je v pe-
tek dvignil na 25.690 tolarjev. Tudi drugo 
naftno podjetje Istrabenz ni vzdržalo negativ-
nega pritiska na trgu. Vrednost delnice je zo-
pet padla pod mejo 3.000 tolarjev, kar je pome-
nilo v preteklem tednu 2-odstomi padec. Po-
pravek svoje vrednost navzdol je doživela tudi 
delnica Mercatorja. Po sredinem tečaju 8800 
tolarjev za delnico se je vrednost v petek po-
maknila na 8660 tolarjev oziroma 1,5 odstotka 
nižje. Oči borznikov pa so bile pretekli konec 
delovnega tedna uprte v delnico Krke. Vred-
nost, ki se je še v začetku tedna vrtela okoli 
27000 tolarjev, je proti koncu tedna naglo po-
skočila, tako da se je enotni tečaj oblikoval pri 
vrednosti 27.530 tolarjev. Ta skok daje upanje, 
da se trg le lahko obrne v nasprotno smer. 

Na prostem trgu se je pretekli teden pričel z 
nižanjem tečajev pooblaščenih investicijskih 
družb. Cene so padale ves teden, kar se je odra-
zilo tudi na indeksu pooblaščenih investicij-
skih družb, ki je v petek znašal 1031 točk. Tri-
glav, katerega cena se je že gibala več kot 700 
tolarjev za delnico, je v prejšnjem tednu 

omahnil na 670 tolarjev. Enako so kupci reagi-
rali pri delnicah Nacionalne finančne družbe, 
ko se plačevali zanje dobre 4 odstotke manj kot 
pred tednom dni oziroma 575 tolarjev. Osta-
lim pooblaščenim investicijskim družbam se 
je godilo zelo podobno. Arkada je na svoji 
vrednosti izgubila 2,8 odstotka, Atena 1 1,6 
odstotka, prodajalci Pomurskega sklada pa so 
lahko dobili za delnico kar 6,8 odstotka manj 
kot pred tednom dni. Nasprotno pa so lahko 
veseli lastniki delnic Kmečkega sklada, kate-
rega vrednost se je v preteklem tednu zvišala 
na 321 tolarjev. Ostale delnice prostega trga 
tudi niso blestele. Vrednost Gorenja Velenje se 
je v nasprotju s pričakovanji znižala. Kljub 
temu da je v preteklem letu podjetje doseglo 
lepe rezulate, je delnica izgubila na svoji vred-
nosti pol odstotka. 

Na trgu zaenkrat ni znakov in novic, ki bi 
bistveno vplivali na splošno gibanje vrednosti 
delnic. Zaenkrat je na trgu še premalo denarja, 
ki je gonilna sila trga, tako da bistvene spre-
membe v pozitivno smer lahko pričakujemo 
šele po pritoku svežega kapitala na trg. 

Matjaž Bernilf, llirika BPH 

LENART / DELAVNI GASILCI 

v lenartu \2S, v Oselrir 50 let 
Gasilstvo ima v osrednjih Slovenskih goricah dolgo tradicijo in bogato zgodovino. Najstarejše prostovoljno gasilsko društvo je 
lenarško, saj je bilo ustanovljeno pred 125 leti, torej leta 1874. Sodi med najstarejša gasilska društva v Sloveniji in je že kmalu 
po p n i svetovni vojni prešlo v slovenske roke ter prispevalo svoj delež h krepitvi slovenske narodne zavesti v obmejnih krajih, 
v katerih se je čutil vpliv germanizacije. 

TEDNIK je naslednik Ptujskega 
tednika oziroma Našega dela, ki 
ga je ustanovil Okrajni odbor OF 
Ptuj leta 1948. Izdaja 
RADIO-TEDNIK, d.o.o., Ptuj. 
Direktor; Franc Lačen. 
Uredništvo. Jože Šmigoc 
(odgovorni urednik), Jože Bračič, 
Majda Goznik, Viki 
Klemenčič Ivanuša, Martin 
Ozmec (novinarji), Slavko 
Ribarič (vodja tehnične 
redakcije) in Jože Mohorič 
(grafično-tehnični urednik). 
Propaganda; Oliver Težak, 
•B 041-669-509. 
Naslov; RADIO-TEDNIK, p.p. 95, 
Raičeva 6, 2250 Ptuj; 
n (062) 771-261, 779-371, 
771-226; faks (062) 771-223. 
Celoletna naročnina 
6.360 tolarjev, za tujino 12.720 to-
larjev. 
Žiro račun: 52400-601-47280 
Tisk: MA-TISK, Maribor. 
Po mnenju Ministrstva za 
informiranje Republike 
Slovenije št 23/58-92 z dne 
12.2.1992 se šteje Tednik za 
izdelek informativnega značaja iz 
13. točke tarifne številke 3, za ka-
terega se plačuje petodstotni da-
vek od prometa proizvodov. 
Nenaročenih fotografij in 
rokopisov ne vračamo. 
Strani na Internetu: 
vmw.radio-tednik.si. 
E-pošta: 
nabiralnik&radio-tednik.si 
tednik&amis.net 

Med pomembnejšimi takratni-
mi člani gasilskega društva v Len-
artu je bil tudi znani narodnjak in 
gonilna sila lenarškega društvene-
ga življenja dr. Milan Gorišek. 
Gasilstvo je previharilo medvojni 
čas, preživelo 2. svetovno vojno in 
nato doživelo izjemno dinamično 
povojno obdobje, ki so ga na neki 
način simbolično sklenili z iz-
gradnjo novega gasilskega doma 
ob mestnem parku. Poslabeli so 
tudi za sodobnejšo opremo in 
strokovno usposabljanje članov, 
tako da so danes sposobni posre-
dovati tudi ob zahtevnejših 
požarih ali v primeru elementar-
nih in podobnih nesreč. 

Drugo najstarejše gasilsko 
društvo v osrednjih Slovenskih 
goricah imajo v Sveti Trojici. 
Tam bodo prihodnje leto prazno-
vali 125-lemico delovanja in na ta 
častitljivi jubilej se počasi že pri-
pravljajo.Zbirajo namreč denar za 
nakup novega vozila. 

Jubilej pa bodo že prihodnji me-
sec praznovali člani prostovoljne-
ga gasilskega društva iz Oseka, in 
sicer 50-letnico organiziranega 
delovanja. Ob tej priložnosti pri-
pravljajo velik sprejem in srečanje 
gasilcev z bogatim kulturnim in 
družabnim programom 

Nasploh je dejavnost ^silcev na 
širšem območju osrednjih Sloven-
skih goric izjemno razvejana, 

društva pa so vključena v Gasilsko 
zvezo Lenart. Ta deluje za 
območja občin Benedikt, Cer-
kven j ak, Lenart in Sveta Ana v 
Slovenskih goricah in pred dnevi 
so župani teh občin slovesno pod-
pisali pogodbo o sofinanciranju 
njihove dejavnosti. Gasilska zveza 
vsako leto pripravi več aktivnosti 
in skupnih nalog, zlasti s področja 
strokovnega usposabljanja in do-
polnilnega izobraževanja. Zvezo 
vodi predsednik Stanko Steinbau-
er, tajniške naloge pa opravlja 
Jože Horvat. 

Minulo soboto so pripravili tra-
dicionalno veliko gasilsko tekmo-
vanje na lenarškem hipodromu 
Polena, s katerim so preizkusili 
gasilske in gasilsko-športne 
veščine in spretnosti članic in čla-
nov, pionirk in pionirjev ter vete-
ranov. Najboljšim so podelili po-
kale in priznanja. Sicer pa naj po-
vemo, ^ so v preteklosti dobro 
sodelovali s pristojnimi organi v 
občinah in v re^ji , tesno sodelu-
jejo z re^jskim centrom za 
obveščanje in alarmiranje, skrbijo 
za nenehno mobilno sposobnost 
delovanja sistema za obveščanje 
in alarmiranje in spremljajo stan-
je požarne preventive. Ta se iz-
boljšuje, saj je med ljudmi vse 
večja odgovornost in zavest, 
poskrbeli pa so tudi za zgodnje 
seznanjanje z osnovami požarne 

preventive. Na osnovnih šolah 
imajo namreč društva Mladi gasi-
lec, ki dobro delajo in ki jih vodijo 
izkušeni gasilci. 

Vodstvo lenarške gasilske zveze 
je redno sodelovalo na pomemb-
nejših strokovnih posvetih in na 
sejah sveta ter štaba operative v 
podravski regiji, poskrbeli so za 
dodatna finančna sredstva za iz-
vedbo sprejetih programov in se 
udeleževali najr^ičnejš ih prire-
ditev na ravni države. Imeli so 
osnovni tečaj za gasilce, ki ga je v 
okviru Gasilske zveze Lenart or-
ganiziralo Prostovoljno gasilsko 
društvo Sveta Ana. Na tečaju je 
sodelovalo 24 tečajnikov od Svete 
Ane in Svete Trojice. Organizirali 
so tudi tečaj za gasilske poveljni-
ke, ki ga je obiskovalo pet najod-
govornejših funkcionarjev, tečaj 
za delo z dihalnimi napravami pa 
je končalo devet slušateljev. 

Letos bodo izobraževanje še 
okrepili, saj načrtujejo izvedbo 
tečajev za gasilce in gasilske čast-
nike ter usposabljanje po strokov-
nostih,zlasti za strojnike. 
Poskrbeli bodo tudi za izo-
braževanje nižjih in višjih gasil-
skih časmikov in seminar za po-
veljnike in podpoveljnike gasil-
skih društev na temo poveljevanja 
in vodenja. 

Marjan Toš 

MESTNA OBČINA PTUJ 
OBČINSKI URAD 
Mestni trg 1 
2250 Ruj 
Na podlagi 100. in. 101. člena Stanovanjskega zakona (Uradni 
list RS, št. 18/91), 6. člena Pravilnika o normativih in standardih 
ter postopku za uveljavljanje pravice do socialnega stanovanja 
v najem (Uradni list RS, št. 12/92, 31/96) in Pravilnika o merilih 
za dodeljevanje socialnih stanovanj v najem (Uradni list RS, št. 
18/92) ter v skladu s 6. členom statuta Mestne občine Ruj 
(Uradni vestni k občin Ormož in Ptuj, št. 11/95, Uradni vestnik 
Mestne občine Ruj, št. 4/96) in javnim razpisom za ugotovitev 
upravičencev za dodelitev socialnih stanovanj v najem objavl-
jen v Uradnem vestniku Mestne občine Ruj, št. 12/98 z dne 23. 
decembra 1998, objavlja Mestna občina Ruj 

LISTO ZA DODELITEV 
SOCIALNIH STANOVANJ V NAJEM 
A. Upravičenci za dodelitev socialnih stanovanj v najem so: 

B. Udeleženci razpisa, ki niso uvrščeni na gornjo listo, niso iz-
polnjevali enega izmed splošnih pogojev za uvrstitev na listo 
upravičencev ter so bili o tem pisno obveščeni. 
C. Upravičencem bo dodeljeno socialno stanovanje, ko bodo 
socialna stanovanja na razpolago, o čemer bodo pisno 
obveščeni. Udeleženci, ki jih v letu 1999 socialno stanovanje 
ne bo dodeljeno, se bodo morali ponovno prijaviti na naslednji 
razpis. 
D. Usta za dodelitev socialnih stanovanj v najem, ki je bila ot^ 
javljenav Rujčanu 20. marca 1998, preneha veljati. 

Mestna občina Ptuj 3 
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POSLOVNIK IN PiACE FUNKCIONARJEV 

Šesta seja sveto mestne občine Ptuj bo predvidoma 31. 
maja. Na njej bodo v osrednjih točkah razpravljali o 

poslovniku mestne občine in plačah funkcionarjev, na 
dnevnem redu pa imajo tudi soglasje o adaptaciji podpritličja 
porodnišnice ptujske bolnišnice, kjer naj bi uredili novi center | 
za dializo. Zdaj namreč dializa dela v utesnjenih prostorih in-
ternega oddelka, saj je število bolnikov v dvajsetih letih, odkar 
so ta oddelek uredili, naraslo na 47. 

ZLATA ZIBKA TUDI V PTUJ 

Na nedavno končanem celjskem sejmu Vse za otroka je 
ptujsko podjetje Vita, d.o.o, prejelo zlato zibko za inova-

tivni izdelek - večnamenski stolček Ga-ga, ki ga zastopa in 
prodaja podjetje Apollo. 

NIŽJE OBRESTI, VIŠJI ZNESKI POSOJILA 

Nova Ljubljanska banka je pred kratkim dopolnila ponudbo 
posojil za nepremičnine in jo še posebej prilagodila potre-

bam in željam tistih, ki želijo svoj stanovanjski problem rešiti 
dolgoročno. Gre za posojila, zavarovana z zastavo nepre-
mičnine, za katere veljajo nižje obrestne mere in odplačilna 
doba do 20 let, za posojilojemalce, mlajše od 35 let, pa je 
podaljšana na 30 let. 

PROKLIK NLB 

Proklik Nove Ljubljanske banke je elektronska banka za sa-
mostojne podjetnike. Novo tržno pot lahko uporabljajo 

tudi stranke bank članic bančne skupine NLB. Samostojni 
podjetniki lahko opravijo bančne posle preko osebnega 
računalnika kar od doma, z delovenga mesta oziroma od ko-
derkoli s pomočjo prenosnega računalnika. Pred dnevi pa so 
iz NLB sporočili tudi, da so v začetku maja pri njih odprli že 
tristotisoči tekoči račun. Tako je vsak sedmi Slovenec v enotah 
NLB izbral med številnimi oblikami tekočega računa. 

UPRAVNI ODBOR ZBORNICE V CORIŠNICI 
I J f prostorih občine Gorišnica se je 12. maja sestal upravni 
I f odbor Območne obrtne zbornice Ptuj. V osrednji točki 
dnevnega reda so govorili o pripravah na letošnji 32. medna-
rodni obrtni sejem v Celju, na katerem se želijo obrtniki in 
podjetniki s Ptujskega letos predstaviti atraktivneje. Predstavili 
so tudi anketo, s pomočjo katere želijo od članov izvedeti, 
kako so zadovoljni z njihovim delom, kaj pogrešajo oziroma 
kaj bi izboljš&li. Prihodnja seja bo predvidoma v občini 
Majšperk. 

TA KONEC TEDNA NA PTUJSKI TV 
M a programu sta glasbena oddaja Naj spot z domačimi in 
W t u j i m i gisbenimi gosti ter poljudna oddaja "Kako biti zdrav 
in zmagovati". 

Pripravi la: M G 

t ". UA je mestni župan op-
fovičil, ko je na prireditvi pe-
vcem pokazal hrbet. Izrazil je 

zavedanje, da jim je hrbet 
^^azal že večkrat, toda tokrat, 
F zagotovil, nenamerno. 

••• DA bo obmestna občina 
Praznovala svoj praznik 25. 
^ja. Utemeljitev: občina je 
polna mladostnega zagona in 

pa tudi sicer zelo zelo mla-
tako da ji bivši dan mladosti 

^^rpristoji. 

D a občine ob sprejemanju 
^^računov predvsem ugotavlja-

Za kaj vse jim bo zmanjkalo 

\ »^A ho v delitev premoženja 
med ptujsko in novo hajdinsko 
občino prišlo tudi 18 lukenj. 
Tako bo golf žogica švigala iz 
ene v drugo občino, kam pa tu-
ristični izkupiček? 

... DA naj bi konec Trstenja-
kove ulice preuredili v nov trg. 
Padle so že tudi ideje o imenih: 
Ptujski trg. Vinski ali Kletarski 
trg in Trg slovensko-ukrajinske-
ga prijateljstva. 

... DA 50 zavarovalnice 
znižale cene zavarovanja pred 
točo. Ali istočasno sponzorirajo 
srečanja letečih metel na Kleku, 
niso sporočile. 

... DA javno govorimo o hu-
manosti darovanja organov, o 
posojanju in najemu organov za 
primemo odškodnino pa bolj po 
tihem. Kljub temu je slednjega 
več - celo iz uvoza. 

... DA so Ptujčani hitro 
pospravili rulado velikanko, z 
zelenicami ob blokih pa imajo 
več težav. 

... DA si država obeta dobro 
letino. Njene ceste ta čas zelo 
cvetijo. 

ORMOŽ / S 5. REDNE SEJE SVETA KRAJEVNE SKUPNOSTI 

0va milijona za razplet poliopališlie zmede? 
v petek, 14. maja, so člani sveta krajevne skupnosti Ormož 
razpravljali o osnutku občinskega proračuna za leto 1999. 
Ponovno so obravnavali problematiko pokopališč Ormož in 
Hum. Krajevni praznik bodo Ormožani tokrat slavili dru-
gače. 

Člani sveta KS so na osnovi 
razprave o osnutku občinskega 
proračuna izoblikovali tri predlo-
ge. Za obnovo Doma kulture je 
potrebno nameniti finančna 
sredstva iz občinskega proračuna, 
ki bodo omogočila dokončanje 
obnovitvenih del po projektu 
izpred dveh let. Prav tako, je po-
vedal predsednik sveta KS Anton 
Šalamun, bodo potrebna dodatna 
sredstva za izgradnjo cest v kra-
jevni skupnosti. V celotni občini 
so ceste v precej slabem stanju. 
Ponovno opozarjajo tudi na do-
končno ureditev križišča na ob-
voznici, ki je problematična, od-
kar so jo odprli. Nesreče se vrstijo 
ena za drugo. Pešcem in kolesar-
jem, ki prihajajo iz vzhodnega 
dela mesta, je potrebno zagotoviti 

varen prehod ceste ter pot, ki bo 
omogočila varen dostop do centra 
Ormoža. Te tri glavne pripombe 
bodo poslali sestavljalcu občin-
skega proračuna - uradu župana. 
Na seji so bili tudi člani občinske-
ga sveta in zavezali so se, da bodo 
poskušali pobude KS uveljaviti. 

Proslavitev krajevnega praznika 
bo potekala po enakem scenariju 
kot prejšnja leta. 18. junija bo os-
rednja proslava v Domu kulture. 
Program bodo predstavile kultur-
ne skupine krajevne skupnosti. 
Tradicionalni festival godb iz ce-
lotne Slovenije 19. junija bo že 
petič. Do sedaj je potekal na 
športnem igrišču v Mestni grabi, 
paradni del pa na nogometnem 
igrišču. Tokrat bo paradni del v 
centru Ormoža, tako da bo prire-

ditev bliže prebivalcem mesta in 
drugim občanom. Center mesta 
bo v tem času zaprt za promet. 
Drugi del bo potekal v športni 
dvorani OŠ Ormož. V popol-
danskem času bodo godbe gosto-
vale po krajevnih skupnostih, ki 
bodo to želele. Šotora letos ne bo. 
500.000 tolarjev, kolikor stane 
njegov najem, bodo raje kvalitet-
neje uporabili v druge namene. 

Ponovno so obravnavali proble-
matiko ormoškega pokopališča. 
Končno se je izkristaliziralo, kje 
je jedro spora ter izvirni greh. 
Predstavniki krajevne skupnosti v 
preteklem mandatnem obdobju 
ne bi smeli nasilno vdreti v 
mrliško vežico, ampak bi morali 
spor reševati po pravni, regularni 
poti. Spor med krajevno skup-
nostjo in Komunalnim podjetjem 
se trenutno rešuje na sodišču. 
Kakšni bodo stroški, se točno ne 
ve. KS zastopa odvetnik Slavko 
Klemenčič iz Ptuja. Na sodišču so 
bile opravljene do sedaj štiri 

obravnave. Krajane najbolj moti, 
da ne morejo poravnavati fi-
nančnih obveznosti za najem gro-
bov sproti, temveč jih bodo mora-
li enkrat v prihodnosti poravnati 
za nazaj. Vrstijo se telefonski klici 
na Komunalno podjetje in kra-
jevno skupnost. Na seji sveta so se 
tokrat odločili, da položnic ne 
bodo pošiljali, dokler traja spor, 
ker nimajo regularne dokumenta-
cije, ki bi to omogočala, in bi lah-
ko prišlo do dodatnih pravnih 
zapletov. Dokumentacijo, ki bi 
omogočila tudi ponoven razpis za 
izvajalca del in upravljavca poko-
pališča ter dokončno rešitev prob-
lema, ima Komunalno podjetje in 
jo krajevni skupnosti ponuja za 
2.000.000 tolarjev. Do sporazum-
ne rešitve na žalost ni prišlo, 
predsednik sveta KS Anton Šala-
mun pa vseeno upa, da bodo zade-
vo mogoče razpletli celo brez 
sodišča v enem mesecu. 

Maida Fridi 

Gradnja prizidka knjižnite nujna 
Poslanec Slovenske ljudske stranke v državnem zboru Janez 
Kramberger iz Lenarta je poslal pismo županom občin 
Benedikt, Cerkvenjak, Lenart in Sveta Ana in v njem opozo-
ril na dolgoročne negativne posledice zaradi predvidene pre-
ložitve izgradnjo prizidka Matične knjižnice v Lenartu na 
kasnejši čas. 

Lenarška občina naj bi pripravi-
la dokumentacijo za pripravo zi-
dave, vendar se zdi, da občinsko 
vodstvo zadevo prelaga, je zapisal 
poslanec Janez Kramberger in 

pripomnil, da bi s tem že rezervi-
rana sredstva ministrstva za kul-
turno porabili drugje, predvidena 
naložba v Lenartu pa bi izpadla. 
Opozoril je, da bi bila zidava 

prizidka nujna in bi pripomogla 
tudi k hitrejšemu razvoju 
izobraževanja in bogatitvi kultur-
ne ponudbe. Županom predlaga 
temeljit razmislek in dogovor, ki 
bo koristil ljudem na širšem 
območju nekdanje skupne občine 
Lenart. Predlaga tudi namensko 
uporabo sredstev za zidavo 
prizidka knjižnice, za kar se je 
zavzemalo prejšnje občinsko 
vodstvo, saj je knjižnica osrednje 
informacijsko-dokumentacijsko 
središče in edina poklicna kultur-
na ustanova v osrednjih Slovens-
kih goricah nasploh. 

V pismu,ki ga je naslovil na 
župana Lenarta Ivana Vogrina, 
Cerkven jaka Jožeta Kranerja, 
Benedikta Milana Gumzarja in 
Svete Ane Bogomirja Ruhitelja, je 
poslanec Kramberger zapisal, «da 
so se pričela prizadevanja za iz-
gradnjo prizidka k Matični 
knjižnici Lenart že okoli leta 
1990, ko so potrebe narekovale 
razširitev prostorov. V lanskem 
letu nam je končno uspelo na 
podlagi Zakona o uresničevanju 
javnega interesa na področju kul-
ture pridobiti sklep Ministrstva 
za kulturo o odobritvi financiran-
ja omenjenega projekta z začet-

kom izvedbe v letošnjem letu. 
Občinsko vodstvo v prejšnji sesta-
vi je soglašalo s potrebo te naložbe 
in pripravilo tudi ustrezne 
potrebne dokumente. Obveščen 
sem, da naj bi občina Lenart v 
skladu s svojimi pristojnostmi do 
14. maja letos pripravila doku-
mentacijo za pripravo pogodbe. 
Izjava g. župana Ivana Vogrina o 
preložitvi gradnje na kasnejše 
obdobje me skrbi, ocenjujem, da 
se bodo rezervirana sredstva v ta 
namen porabila drugje, ta investi-
cija pa bo ostala nerealizirana,« 
meni poslanec Janez Kramberger. 

V pismu tudi opozarja na slabo 
izobrazbeno raven v tem delu Slo-
venskih goric in poudarja, «da 
smo poleg ostalih infrastruktur-
nih objektov tem ljudem omo-
gočiti primerljivo ponudbo na 
tem področju vsaj v slovenskem 
povprečju. Moderni informacijski 
sistemi omogočajo vpogled v stro-
kovno in drugo literaturo v sve-
tovnem merilu in prav knjižnice 
so lahko in morajo biti tiste usta-
nove, ki bodo to omogočile tudi 
ljudem na podeželju.« 

Marfan Toš 

PTMJ / DRUŠTVO ZA POMOČ 
DUŠEVNO PRIZADETIM 

Soii^e v poslan-
stvu drugačnosti 
V Ptuju uspešno deluje medobčinsko društvo za pomoč 
duševno prizadetim osebam Sožitje. Na občnem zboru 6. 
maja je predsednica društva Marina Krajnc najprej predsta-
vila aktivnosti v lanskem letu, ki so bile pestre in številne. Še 
posebej si v društvu prizadevajo, da bi vključili čim več oseb, 
še posebej tistih, ki niso vključene v nobeno obravnavo. 

Člani društva so sodelovali in se 
s svojimi ličnimi izdelki predsta-
vili na več prireditvah na Ptuju in 
drugod. Tudi letos bodo nadalje-
vali tovrstno delo. Želijo razširiti 
klubske dejavnosti, vendar bi za 
to potrebovali večje in primer-
nejše prostore, zato jih že iščejo. 
Ugotovili so, da je sodelovanje z 
zavodom ^ v Dornavi postalo 
utečeno. Člani Sožitja, zlasti otro-
ci, lahko v zavodu uporabljajo 
različne oblike dodatne strokovne 
pomoči (obravnavo pri logopedu, 
do katere sicer na ptujskem 
področju ne morejo priti, delov-
nem terapevtu, fizioterapevtu), 
plavanje, jahanje in občasno 
dnevno varstvo. S tem so se vsaj 
delno zapolnile vrzeli še kako 
potrebne celovite obravnave teh 
oseb. Od leta 1997 ima Sožitje svoj 
kombi, ki jim ga je izročila Zveza 
društev za pomoč duševno priza-
detim Slovenije in ga zdaj upo-
rabljajo za prevoze otrok v osnov-
no šolo dr. Ljudevita Pivka, raz-
vojni vrtec, varstveno-delovni 
center in dnevno zavodsko 
varstvo. Zelo spodbudno je, da se 
je od takrat obisk osnovne šole 
povečal za 30 odstotkov. Seveda 
pa še vedno niso zadovoljnim z 
obstoječim stanjem, saj je tudi na 
našem območju 162 oseb, ki niso 
vključene v nobeno obravnavo. 

Na četrtkovem občnem zboru so 
zamenjali in razširili izvršilni od-

bor društva, za predsednico pa iz-
volili Miro Hergan. ' 

V drugem delu občnega zbora pa 
je mag. Milen ko Rosič, ravnatelj 
zavoda v Dornavi, predaval o soci-
alnem pristopu k obravnavi 
odraslih prizadetih oseb. Poudaril 
je, da bi za odrasle duševno priza-
dete osebe morali poskrbeti v me-
dicinskem in socialnem smislu. 
Pri osebah moramo ugotoviti in 
zadovoljiti posebne potrebe in 
ugotoviti ter razvijati tisto, česar 
je ta oseba zmožna. Največkrat se 
dela ravno obratno: razne komisi-
je se namreč ukvarjajo z ugo-
tavljanjem tega, česa te osebe ne 
zmorejo. Tudi duševno prizade-
tim moramo omogočiti pot v 
odraslost. Mag. Milenko Rosič je 
odgovoril tudi na to, kaj potrebu-
jejo odrasle duševno prizadete 
osebe: primerno delo in okupaci-
jo, ustrezen dohodek, 
izobraževanje in usposabljanje, 
stanovanjsko avtonomijo, maksi-
malno osebno neodvisnost in 
nadzor nad lastnim življenjem, 
zdravstveno varstvo in pravno 
zaščito. 

Kot že mnogokrat doslej so tudi 
na tem občnem zboru ugotavljali, 
da tako stroka kot družba še zda-
leč nista naredili vsega, da bi za-
dovoljili potrebe duševno priza-
detih oseb. 

MS 



Umrl je slikar Viktor Corlian 
Letos za veliko noč je v /agrebu umrl slikar Viktor Goričan. 
Po mesecu dni je vest prišla tudi do Ptuja^ do mesta, ki ga je 
imel Viktor Goričan nadvse rad. Mnogi Ptujčani so ga pozna-
li, saj se je večkrat udeležil slikarske kolonije Poetovio -
Ptuj, kar devetkrat. Na Ptuju je imel leta 1985 tudi večjo 
pregledno razstavo, ki je nato potovala še v Maribor, Kostan-
jevico na Krki in v Zagreb. Naklonjenost našim krajem je 
bila povezana z rojstvom. Viktor Goričan se je leta 1925 rodil 
v Cvetlinu, gimnazijo je obiskoval na Ptuju in šele želja po 
študiju na likovni akademiji ga je pripeljala v Zagreb. 

Kdor je Viktorja Goričana srečal 
le enkrat, se mu je vtisnil v spo-
min. Bil je velik človek s kodrasti-
mi lasmi in sivo brado, imel je 
močan glas, govor pa je spremljal z 
energičnimi gestami. Bil je tudi 
odličen glasbenik in rad se je poh-
valil, da je igral saksofon v miin-
chenskih klubih, v katerih so igra-
li tudi kasneje slavni Beatlesi. V 
dobri družbi je rad segel po instru-
mentu, pozabil na čas in včasih 
celo na slikarstvo. 

Za ptujsko razstavo leta 1985 je 
dal pobudo odbor Borlske koloni-
je, besedo je zastavil zdaj tudi že 
pokojni dr. Vladimir Bračič. Člani 
odbora slikarske kolonije so 
začutili dolžnost, da se na 
svojstven način oddolžijo najzves-
tejšemu udeležencu pohodov po 
haloških gričih. Viktor Goričan se 
je rad odzival vabilom na slikarske 
kolonije. Slikal je tudi figuro, a je 
bila krajina vendarle njegova 
poglavitna tema. Slikarsko stojalo 
je najraje postavljal neposredno v 
naravi in se strastno predajal nje-
nim izzivom. Prav na Borlski ko-
loniji je naslikal nekaj odličnih 
del, ki smo jih lahko videli na vsa-
koletnih razstavah, nekaj pa jih je 
seveda pustil na Ptuju in so zdaj 
kot večina del iz fundusa kolonije 
razdeljena po mestu kot oprema 
javnih prostorov. 

Za Viktorja Goričana je značilna 
pastozna poteza, ki je posebej v se-
demdesetih letih privedla do izra-
zite reliefne strukture, ko se je 
gmota barve plastično gnetla in va-
lovila, da se je med barvnimi plos-
kvami ustvarjala igre sence in svet-
lobe. Prav v sedemdesetih letih je 
Goričanova paleta zažarela v jar-
kih barvah, kakor jih redko vide-
vamo pri krajinarjih. Goričan je 
bil ekspresionist, ki se je z vsem 
žarom predajal nagovoru pokraji-
ne^ Ena njegovih boljših slik je 
"Cvetlin" iz leta 1976. Vijugava pot 
je prerezala pokrajino in tudi po-
dobo na dvoje. Kot navzgor stegu-
joč se jezik jo je pretrgala na dva 

dela, ki se razlikujeta tudi v bar-
vah. Sliko (pred leti je še bila v sli-
karjevi zasebni lasti) smo pred 
časom primerjali s podobno kom-
pozicijo Jana Oeltjena "Strma pot" 
iz leta 1921. Severnjaški ekspresio-
nist je v podobi na dvoje prereza-
nega strmega haloškega brega izra-
zil lastno razdvojenost. 

Upodobitev Cvetlina Ptujčanom 
žal ni dosegljiva, zato pa je slikar 
kot svoj prispevek k prvi Borlski 
koloniji (1969) na Ptuju pustil sli-
ko "Bori". Umetnik z borlske 
grajske razgledne ploščadi zazrl v 
globino pod sabo. Srebrn in širok 
trak Drave se uvija v desno, v 
spodnjem delu ga reže ozka vodo-
ravna črta, to je stari leseni most. 
Na levi temno zelenilo pokrajine 
prekinja pisana gruča hiš, nad 
vzpetine ob Dravi, ki so se v slikar-
jevih očeh spremenile v kristali-
nične forme, pa se dviga značilna 
oblika Donačke gore. Donačka 
gora je prevzela mnoge ustvarjalce, 
ki so se poglobili v pokrajino v 
okolici Ptuja. Z vsake strani se 
kaže v drugačni podobi, a vedno 
drugačna in višja od okoliških hri-

bov. Ni naključje, da so jo svojčas 
imeli za čarovniško goro. Goričan 
je Donačko goro na svoji sliki pou-
daril z vehementno izpeljanimi li-
nijami, ki označujejo večerno 
nebo. Pokrajina na sliki se ne 
poglablja perspektivično, pač pa se 
privzdiguje in zvrača v ospredje ter 
z enako strastjo, kot jo je ustvarjal 
slikar, nagovarja gledalca. 

O Viktorju Goričanu je bilo veli-
ko napisanega, njegova bibliog-
rafija do leta 1985 je zbrana v 
razstavnem katalogu, ki smo ga 
založili na Ptuju. A v opus tega 
strastnega krajinarja se bodo 
umetnostni zgodovinarji zaneslji-
vo še poglabljali. Tako na primer 
ni obdelana njegova keramika. S 
kolegoma Gašparovi'em in Nova-

kom je ustanovil likovno skupino 
GAGONA in z njima v keramiki 
izdeloval bujno barvita dela. Mno-
gi pa se ga bodo spominjali kot 
predanega pedagoga. Za svojo 
razstavo na Ptuju je posebej želel, 
da mu ob otvoritvi na klarinet 
zaigra eden njegovih učencev. Kot 
vsak pravi pedagog je bil tudi Vik-
tor Goričan ponosen na nadarjene-
ga mladeniča. 

Na Ptuju ne hranimo veliko 
Goričanovih del, a tista iz fundusa 
Borlske kolonije sodijo med njego-
ve boljše kompozicije. Tempera-
ment slikarja, po rodu Haložana, 
po izobrazbi in prebivališču Zag-
rebčana, tako ostaja tudi del 
ptujske slikarske zakladnice. 

Mar/e fa CIgleneikI 

Leta 1983 je Viktorja 
Goričana na koloniji v Ri-
bnici na Dolenjskem upo-
dobil Bojan Golija. Risbo 
objavl jamo z avtorjevim 
privoljenjem. 

Cvetlin, o.pl., 1976, zasebna last, foto Mišo Koltak 

Bori, o.pl., 1969, fond Borlske kolonije, foto Aljoša 
Pižmoht 

E m Z S Z E S H H E 

Knjižne uspešnite 
mladih bral€ev 

Prvo polletje tega leta se 
bo kmalu prevesilo, zatorej 
vam predstavljam najbolj 
brane knjige v mladinskem 
oddelku Knjižnice Ivana Po-
trča. Mogoče bo katera mla-
dim bralcem zelo priljublje-
na knjiga zamikala tudi vas, 
dragi bralci Tednika, in si 
boste vzeli čas zanjo v pri-
hajajočih dopustniških dneh. 

Mladi in najmlajši bralci se 
najbolj navdušujejo nad 
pravkar izdanimi knjiganni. Ve-
liko raje segajo po knjigah tu-
jih avtorjev, četudi ne pre-
kašajo po kvaliteti domačih. In 
raje berejo tanjše čtivo od de-
belega. 

Najmlajši obiskovalci 
knjižnice z velikim veseljem 
sledijo prigodam kužka Pikija 
in njegovih prijateljev, ki so ot-
roke razveseljevale tudi v obli-
ki risanega filma. Avtor Eric 
Hill je zanimivo in duhovito ob-
likoval slikanice, ki jih je izdala 
Mladinska knjiga v treh 
različnih oblikah (običajne sli-
kanice, majhne slikanice, kar-
tonke). Enako priljubljenost 
dosegajo slikanice z več 
besedila o Belem medvedku 
(Kres) avtorja Hansa de Bee-
ra. Zelo Iskane so še knjige iz 
zbirke Mini (Slovenska knjiga) 
priljubljene avstrijske pisatelji-
ce Christine Nostlinger, Nič 
manj zaželene niso prijetno 
poučne slikanice z velikimi tis-
kanimi črkami Anne Russel-

man {Novice z aleje mlečnih 
zobkov in druge), ki jih izdaja 
založba Kres. Med najbolj 
izposojanimi knjigami za 
najmlajše so še slikanice 
Maxa Velthuijsa, izmed 
domačih avtorjev pa se je 
najmlajšim priljubila Svetlana 
Makarovič. 

Nekoliko starejši bralci mla-
dinskega oddelka prisegajo 
med domačimi avtorji na Deso 
Muck (Hči lune, Lažniva Suzi, 
Pod milim nebom, zbirka 
Blazno resno ...), Janjo Vidmar 
(Aknožer, Princeska z napa-
ko, Moj prijatelj Arnold), 
Bogdana Novaka (Ninina pes-
nika dva, Strašljiva Strahovica, 
zbirka Zvesti prijatelji), Ivana 
Sivca (Netopir brez kril, For-
mula smrti). Najstniki na-
jvečkrat izberejo ljubezenske 
in pustolovske zgodbe, tudi 
kriminatke in zgodovinski ro-
mani jim gredo v slast. Naj 
naštejem le naslove knjig, ki 
jih skoraj ne najdete na 
knjižnih policah mladinskega 
oddelka: Moj divji fant, Prva 
ljubezen, O super starših lah-
ko samo sanjaš, Ne bom več 
pobegnila, Poljubi me!, Eva + 
Martin, Nož v škornju, Ramzes, 
Se je poljubljati s punco, ki 
kadi, kakor da bi lizal pepel-
nik?, Živeti hočem. Zelo pril-
jubljena tema učencev pred-
metne stopnje osnovne šole 
je zasvojenost z drogami In 
knjigi na to temo Mi, otroci s 
postaje Zoo ter Janov krik. Ne-
katere izmed navedenih knjig 
zelo priporočam tudi odraslim 
bralcem, da bodo laže razu-
meli mlade in se tudi spomnili 
svojih rosnejših tet. 

Čeprav je tu in tam slišati, da 
med Slovenci knjige niso do-
volj cenjeno blago, pa za mla-
de bralce ta trditev ne drži. 
Mladi si radi izposojajo knjige, 
le šolske in druge obveznosti 
jim ne puščajo dovolj proste-
ga časa, da bi lahko brali za 
sprostitev in zabavo. 

mjjmna Klemeniii 

FILMSKI KOTIČEK 

Glasba iz druge sobe 
(Music From Another Room) 

Kakšen je občutek, ko si zaljubljen? Podoben 
priljubljeni melodiji, ki se najasno sliši iz 
sosednje sobe, dokler je ne prekine hrup z ulice, 
a v nas živi še naprej, čeprav je že zdavnaj ni 
več. 
Po takšnih mislih sodeč je to eden izmed bolj ro-
mantičnih filmov, ki ste jih videli v zadnjem času 
- na žalost pa vas bodo nekateri prizori hitro 
postavili na trdna tla. Primer je scena, kjer petlet-
ni deček pomaga pri porodu deklice, ki se ji je 
okrog vratu ovila popkovina. Otrok potisne svoje 
ročice do komolcev globoko v maternico, jih 
malo obrne in že je deklica rešena. Nenavadni 
sceni sledi romantična izjava: "Poročil se bom z 
njo!", vendar niti ta ne more več rešiti prizora. 
V nadaljevanju, ki se dogaja dobrih dvajset let 
kasneje, seveda sledi neumorno osvajanje mlade 
Anne (Gretchen Mol), ki je zrastla v lepo žensko. 
Romantični fant (Jude Law) pri tem naleti na pre-
nekatero oviro, saj se zdi, da je dekle, ki je bilo 
usojeno njemu, svoje srce že oddalo ... 
Vsebjna filma ni originalna, presenetili vas bodo le 
komični elementi, ki že mejijo na absurdne. Morda 
se je producentom filma zdelo, da bi čista roman-
ca bila dolgočasna, zato so jo hoteli popestriti -
dosegli pa so le, da sedaj film ni ne tič ne miš. 
Če hočete svojo ljubezen postaviti pred dejstvo, 
vam bo prav prišla kakšna ideja iz filma; na pri-
mer vrzite kovanec. Če je mož, ostane z vami, če 
pa cifra, lahko gre. Seveda poskrbite, da bo ko-
vanec na obeh straneh imel moža. Ali pa 
mogoče cifro? 

Nataša Žuran 

PTUJ / LITERARNA ARENA ODHAJA NA POČITNICE 

Za Irofiec primorski literati 
Cikel literarnih večerov, ki ga je njegov pobudnik Aleš Šteger 
imenoval Literarna arena, se izteka. Mesečna srečanja z zelo 
različnimi, a vselej nadvse zanimivimi literarnimi ustvaijalci 
so pritegnila hvaležen krog občinstva različnih starosti in 
okusov. Zveza kulturnih društev Ptuj je v okviru Literarne 
arene v tej sezoni gostila Svetlano Makarovič, Prešernovega 
nagrajenca Janija Virka, Milana Jesiha in literarno popotni-
co Sonjo Porle. Pri pripravi srečanj z ustvaijalci so sodelova-
li tudi Klub ptujskih študentov, Gimnazija Ptuj, Knjigarna in 
papirnica Bukvica in BO cafe. Kot sponzorja sta prireditve 
podprla Kmetijski kombinat Ptuj in TGA Trading. 

Ker se za vse dobre stvari 
spodobi, da so opažene, bo fi-
nale letošnjega li terarnega 
cikla nekoliko bolj spektula-
ren: ne samo poezija, ampak 
tudi proza in glasba, na-
tančneje šanson. Večer, ki ga 
kul turna javnost nikakor ne 
sme zamudit i . V goste prihaja 
skupina pr imorskih literatov v 
naslednji sestavi: Ines Cergolj 
Bavčar, Aleksander Peršolja, 
Marjan Tomšič in Mojca Mal-
jevac. Slednja bo svojo poezijo 
predstavila ob klavirju. V petek, 
21. maja, se torej dobimo ob 

20.30 v veliki dvorani Narodne-
ga doma ob (s knjigami) 
obloženih mizah in v dobri 
družbi. Rezervacije miz zbira 
organizatorka Lidija Kolarič na 
tel. 771-494. Čeprav je težko ver-
jeti, je še vedno res, da vstopni-
ne ni, saj z njo ne bi želeli 
odgnati mladih obiskovalcev. 

Z majem odhaja Literarna 
arena na počitnice. Kako dolge 
bodo, je v prvi odvisno od de-
narja, ki ga organizatorji dobi-
vamo za tovrstno dejavnost. 

Nevenka GerI Svetlana Makarovič in Aleš Šteger. Foto Langerholc 



pTUJ / POGOVOR S SLIKARJEM TOMAŽEM PLAVCEM 

Piuj ima še vedno rajši kiovne 
t̂ ilo je kot iz škafa in povrhu še treskalo. Do ateljeja mladega ptujskega slikarja Tomaža Pla-
vca v Kvedrovi ulici 5 v Ptuju je bilo potrebno zaobiti marsikatero lužo, nekaterim pa se niti 
pi dalo ogniti , i^mpak splačalo se je spoznati svet enega najmlajših ptujskih akademsko 
izobraženih slikarjev. Nekdanji frizerski atelje oziroma skladišče je začasno spremenil v atel-
je. Tudi na tej lokaciji kot na predhodni v Miklošičevi pod prodajalno Presta bo začasno. Je 
pa boljša, ker ima vsaj okno, na prejšnji so bile le rešetke. Če ne bo kmalu dobil stalnega 
prostora, se bo moral preseliti domov, kjer si bosta delavnico delila z očetom, k i j e avtomeha-
nik. Tomaž se rad pošali in pove, da bo na eni strani ata šravfal avtomobile, na drugi strani 
pa bo on slikal. Najboljša rešitev bi bila, če bi lahko dobil v najem katero od ptujskih pod-
strešij, pa bi ga počasi obnovil in si uredil atelje. Ker je sedanji atelje premajhen že za njega 
samega, se mora s prijatelji slikarji, ki ga pogosto obiščejo in skupaj slikajo, umakniti v 
počitniško hiš ico na Hum. Mnogo raje bi vsi skupaj ostali v Ptuju, saj je ta nabit z energijo, 
lu jo za delo potrebujejo umetniki . 

Tomaž Plaveč je pred kratkim 
predstavil Ptujčanom praktični 
del svoje diplomske naloge, ki jo 
bo zagovarjal junija, sedaj pa se s 
prijateljem že aktivno pripravljata 
na udeležbo na natečaju za portret 
Antona Slomška, ki ga je razpisala 
Stolnica. Za svoje slike pravi, da 
se najbolje vklapljajo v sakralne 
prostore. Že naslednje leto ga čaka 
projekt Ptuj - mesto razstavišče, ki 
ima za cilj, da bi celi Ptuj postal 
ena velika galerija. Kmalu se bo 
na televiziji Ptuj skupaj s Pokra-
jinskim muzejem Ptuj na njegovo 
pobudo pričela nova rubrika TV 
galerija Ptuj, ki bo v prvem delu 
odstirala pogled v muzejske depo-
je, v drugem delu pa bodo na og-
led novejše umetniške stvaritve. 
Vmes med temi dogodki pa bo 
Tomaž nekaj svojega prostega 
časa prebil na njivi, kjer bo to 
sezono gojil brstični ohrovt. Od 
nečesa je treba živeti, pravi. Da v 
Ptuju prodaš abstraktno sliko, je 
umetnost, to se zgodi dvakrat let-
no. Sicer pa Tomaž rad slika tudi 
po naročilu. To je kot neka oblika 
sprostitve. 

Petkov pogovor s slikarjem 
i Tomažem Plavcem je bil nadvse 
zanimiv. V večini ga prenašamo 
tudi bralcem Tednika. 

: TEDNIK: Tomaž, kdaj se je v 
vas prebudila umetniška žilica, 
kdaj ste spoznali, da boste sli-
kar? 

T, Plaveč: "Zelo zgodaj. Dobro 
sem risal že v prvem razredu. 
Sošolci so me spraševali, kako to, 
da tako dobro rišem, pa sem se jim 
zlagal, da je moj oče slikar in da 
dela slike tri krat tri metre. Potem 
teh vprašanj več ni bilo, opazilo se 
ie, da dobro rišem. Odprla se je le 
dilema glede poklica - slikarja 
nihče ne omenja, ker to ni pravi 
kruh. Naneslo je, tudi zaradi tega, 
ker imam rad naravo, da sem po 
osnovni šoli nadaljeval šolanje na 
srednji veterinarski šoli v Ljublja-
ni. Vmes sem tudi risal. Ves čas je 

i Mlo prisotno, da znam dobro risa-
• ti in da sem slikar, nisem pa se s 
slikanjem resno ukvarjal. Pa so 
j ®e v tretjem letniku presenetili 
I prijatelji, ki so prišli s platnom in 
; ^oljnimi barvami. Prvič sem začel 
slikati s čopičem, zavohal terpen-
[in. Skušal sem sicer nadaljevati 
študij veterine, pa mi je na spre-
iemnih spodletelo. Takrat pa sem 

odločil, da poskusim na spre-
iemnih za akademijo, ker si to za-
tes želim. In je šlo." 

TEDNIK: Se spominjate svo-
prvih risb? Kje ste jih shrani-

li? 

T. Plaveč: "So v posebni mapi, 
jo redko komu pokažem. Med 

"lirni je nekaj dobrih stvari, ki jih 
®orda sedaj pogrešam. Gre za 
sproščenost, igrivost. Včasih je 
Pfav smešno, ko se spomniš nanje 
^ današnje perspektive, ko razpo-

z veliko znanja in ko 
!"'ibližno že na začetku ustvarjan-

Veš, kaj bo nastalo. Takrat tega 
"'Sem vedel, takrat sem užival v 
^®ckanju, v nanašanju barv, ker 

ie to bil edini užitek. Zdaj je 
dosti globlja in je še več užit-

KOv." 

^EDNIK: [Caj pa motivi, če jih 
''•'imerjate med seboj? 

Plaveč: "Pri vsakem slikarju 
da je v začetku tako, da se 

na realizem, da hoče osvojiti 
da postane slikar in si reče: 

hočem znati narisati to in to. 
Pa se čisto na začetku lotiš 

abstrakcije, mislim, da gre bolj za 
otroški poizkus kot resno zadevo. 
Je pa risba temelj še ne vem kako 
močne abstratkne slike. Vse je v 
risbi. To lahko trdim danes, ko v 
bistvu gradim amorfne kompozi-
cije, ko ni znotraj nobene risbe in 
je v bistvu ena sama svetloba. Z 
zorenjem, z notranjim pogledom, 
meditacijo prideš do tega, da 
vidiš, ali potrebuješ risbo in na 
kakšen način. Veliko se imam 

osebno zahvaliti temu, da sem 
zadnji dve leti risal najdbe. Gre za 
discipliniranost, za strog rea-
lizem. Po zaslugi tega dela sem to-
liko napredoval v risbi, da čutim 
ta občutek v roki, kar prispeva k 
veliki sproščenosti." 

ČAS NAJBOLJ 
VPLIVA NA 
SLIKARJA 

TEDNIK: Ko ste začeli slikati, 
ste kje iskali vzore? 

T. Plaveč: "Da, sem, zmeraj so 
bili prisotni. V začetku je bil vsak, 
ki sem ga na novo odkril, nekako 
vzor. Ni pa nobeden prevladoval. 
Morda je bil v podzavesti, ker je 
vse že videno, vse je naslikano. 
Kot slikar nekje nekaj vidiš, imaš 
odpor do tega, potem pa čez nekaj 
časa sam pri sebi vidiš, da to, kar 
ti na začetku ni ugajalo, sam upo-
rabljaš. Tu se potem začne raz-
mišljanje, zakaj ravno to. Morda 
pa ti to manjka. Zdaj ne bi mogel 
trditi, da imam idola, vzornika. 
Veliko se pogovarjam s kolegi sli-
karji. Veliko je name vplivala pro-
fesorica Metka Krašovec s teorijo 
in slikami. Največji vpliv ima čas, 
delam z materiali in s svetlobami, 
ki so vprašanje moderne tehnolo-
gije, vprašanje ekrana, v njih pa ni 
časa za idole. Stvar poteka prehit-
ro." 

TEDNIK: Kaj izpovedujejo 
vaše stvaritve, kako doživljate 
svet? 

T. Plaveč: "Izpovedujem samo 
eno: svetlobo, eno samo toplo 
svetlobo, prijetno meditativno 
svetlobo, morda nezemsko svetlo-
bo, ki je v večini slik trenutno 
zastrta, prikrita. To je moja za-
vest, ta sedanjik, čas, ki mu lahko 
rečemo zavesa, preprosto zavesa 
na oknu in pa svet zunaj, za to za-
veso - ali se mi za to zaveso skriva-
mo ali gre za neki drugi svet, ki je 
v interierju za to zaveso. Lahko 
vprašam: Kaj je za zavestjo? Za 
tančico skrivnosti? V bistvu iščem 
resnico barve. Motiva pri 
zdajšnjem delu ni več. Upo-

rabljam vse barve, hočem jih na 
neki način stisniti skupaj z njiho-
vo svetlobo, da zažarijo v neki 
svetlobi, v svetlobi sedanjika, res-
nice." 

TEDNIK: Kdaj slikate, kdaj 
vas "zagrabi"? 

T. Plaveč: "Uuu, različno. Hva-
la bogu, da je atelje blizu. Čeprav 
je majhen, se v njem dobro po-
čutim. Letim', kadarkoli 'letim'." 

TEDNIK: Tudi opolnoči pri-

dete iz Budine v Kvedrovo pet? 
T. Plaveč: "Zadnje čase ne, ker 

imam veliko dela, pa opolnoči 
ponavadi že spim. Se pa zgodi, da 
delam do polnoči ali pa pridem 
zgodaj. Bilo pa je obdobje, ko sem 
bil nočni ptič. Zvečer je res mir, 
ampak ga bolj posvečam raz-
mišljanju. Delam čez dan, ker je 
povezano s svetlobo in ker po 22. 
uri ne smem ropotati, saj sem v 
bloku." 

TEDNIK: Kmalu boste diplo-
mirali. Ste eden najmlajših aka-
demsko izobraženih ptujskih sli-
karjev. Kje vidite svoje mesto v 
bodoče? 

T. Plaveč: "V tem trenutku ne 
vem, še naprej namreč namera-
vam študirati v smeri slikarstva. 
Upam pa, da tudi v smeri nekega 
študija za razvoj samega mesta 

Ptuja. Drugače pa bi rad slikal, si 
organiziral življenje na tak način, 
da bom imel čim več miru za sli-
kanje in za druga dela, ki so po-
vezana z mojim načinom življen-
ja." 

TEDNIK: Kaj pa pričakujete 
od mesta, kaj naj bi vam dalo kot 
umetniku? 

T. Plaveč: "Vsaj to, da sprejme 
ustvarjanje, da se zave, da je umet-
nost ne glede na to, ali je bila slaba 
ali dobra, pustila pozitiven pečat 
in je nudila neki kulturni razvoj, 
povezovala ljudi, krepila zavest. 
Ne vem, morda, da ljudje poiščejo 
nekomsvojo tišino, ki je morda v 
umetnosti, da se poskušajo zazreti 
v vprašanje umetnosti, denimo." 

TEDNIK: Praktični del svoje 
diplomske naloge ste v živo 
predstavili Ptujčanom. Kako ste 
zadovoljni z njihovim odzivom? 

T. Plaveč: "Z njihovim odzi-
vom sem zadovoljen, odzvali so se 
pričakovano. Kot sem že povedal, 
dogodek je bil praktični del, ki je 
vezan na teoretični del diplomske 
naloge, ta pa ima naslov Ptuj -
mesto muzej, Ptuj - univerzum vizij. 
V njem predstavljam trenutne 
razmere v Ptuju, kakršne so bile, 
postavljam vizijo njegovega umet-
niškega razvoja s poudarkom na 
slikarskem razvoju, postavljam 
vizijo razvoja galerij, mišljenja, ki 
se mi zdi potrebno. Drugače pa 
bom na zagovoru diplomske nalo-
ge predstavil tudi dela iz ateljeja." 

TEDNIK: S predstavitvijo 
praktičnega dela vaše diplomske 
naloge ste v bistvu pokazali svo-
je nezadovoljstvo s trenutnimi 
razmerami v Ptuju. 

T. Plaveč: "Ne bi rekel, da je 
nezadovoljstvo, je bolj neki izziv. 
Mislim, da se odzivam čisto nor-
malno, nikakor se nočem jeziti, 
ker bi se zadeva potem čisto dru-
gače razvijala. Saj ste videli, bilo je 
zelo veselo. Bil sem produktiven, 
nikakor pa ne destruktiven. Če bi 
se želel jeziti, bi, recimo, slike 
uničil, dosti jasneje bi pokazal, da 
je stvar toliko resnejša. Sem opti-
mist, na vso stvar sem gledal pozi-
tivno in sem stvari naredil, ne 
uničil." 

TEDNIK: Do junija vas na-
jprej čaka diploma, kaj pa po-
tem? 

T. Plaveč: "Počitnice. Smešno 
pa je, da se na počitnice vedno 
odpravim v prepričanju, da se 
bom ulegel, da bom mižal ... Am-
pak ne, ravno v tistem trenutku te 
najbolj potegne, ker si najbolj 
'prazen' in najbolj odprt za stvari, 
ki te prav presunejo. Mislim, da je 
škoda, da bi ta trenutek zapravil, 
se obrnil, da me opeče še na drugi 
strani telesa. Ne, na neki način 

skušam te trenutke ujeti. V čistem 
miru dobiš marsikatero idejo, 
marsikateri odgovor na kruta 
vprašanja, ki si jih imel že prej. 
Najbrž bom šel na morje, kamor 
me vedno vleče." 

TEDNIK: Kaj pa poletni Ptuj? 
Kaj bi mu vi dali? 

T. Plaveč: "Ptuju poleti? Ptuj 
ni resno kulturno opredeljen, da 
bi se morali v njem dogajati hudi 
sj)ektakli, umetniški performansi. 
Že pri moji predstavi v živo, bi 
lahko rekel, se je videlo, da je niso 
toliko razumeli, kot so bili nav-
dušeni nad samo akcijo, da nekdo 

pride ven, da je malo neke čarov-
nije. Ptuj ima še zmeraj rajši klov-
ne kot pa nekaj resnega - tra-
gičnega umetnika, ki joče svojo 
umetnost. Morda pa je tako prav, 
Ptujčani smo po eni strani veselja-
ki. Zakaj bi se navsezadnje morali 
spuščati v globoke, temne tunele 
umetnosti? Čisto dovolj je, da 
ljudje sprejmejo to, da umetniki 
pridejo v naše mesto, ker umetni-
ki potrebujejo le mir, tišino in 
sprejemanje, saj je ravno energija 
Ptuja tisto, kar rodi čudovite 
umetnosti." 

Ma/cfa Goznik 

"Moje slike izpovedujejo eno s a m o svetlobo ..." 
Foto: Črtomir Goznik 

T o m a ž Plaveč: "Umetniki potrebujejo le mir, tišino in 
spre jemanje ..." 

Na podlagi 18.-21. člena Zakona o uresničevanju javnega in-
teresa na področju kulture (Ur. I. RS, št. 75/94) objavlja 
Mestna občina Ptuj 

OBVESTILO 
o JAVNEM RAZPISU ZA ZBIRANJE PREDLOGOV ZA FI-
NANCIRANJE, SOFINANCIRANJE ALI SUBVENCIONI-
RANJE KULTURNIH PROGRAMOV IN PROJEKTOV, KI 
JIH BO V LETU 2000 FINANCIRALA MESTNA OBČINA 
PTUJ IZ DELA PRORAČUNA, NAMENJENEGA ZA KUL-
TURO 
1. PREDMET JAVNEGA RAZPISA 
Mestna občina Ptuj zbira predloge z naslednjih področij: 
- književne, glasbene, plesne, gledališke, likovne, filmske in 
video dejavnosti, 
- varstva kulturne in naravne dediščine, 
- spomeniškega varstva, 
- muzejskega varstva, 
- knjižnične dejavnosti, 
- razstavne dejavnosti in založništva, 
- ljubiteljske kulturne dejavnosti (glasba, gledališče, lutke, 
folklora, film, video, ples, likovno ustvarjanje in fotografija, li-
teratura in multimedialni projekti), 
- raziskovalne naloge s področja kulture. 
2. INFORMACIJE 
Podrobnejše navodila v zvezi z javnim razpisom se nahajajo 
na Oddelku za družbene dejavnosti Mestne občine Ptuj, 
Mestni trg 1/III, 2250 Ptuj, tel. 772 731, pri Zdenki Ristič. 

MESTNA OBČINA PTUJ 

Zven strun med gniskimi zidovi 
Haloze. Kraj, v katerem že od nekdaj kulturno izročilo bogati 
vsakdanjik. Pa naj bo to v ljudskih pesmih ali običajih, orga-
nizirano ali pa tudi ne. Vendar so se člani upravnega odbora 
ob ustanovitvi kulturnega društva v Cirkulanah leta 1899 
odločili tudi organizirano delovati. Tako v letošnjem letu 
praznujejo stoletnico delovanja in s tem med drugim tudi tam-
buraštva. 

Ob tej častitljivi obletnici bo v 
soboto, 22. maja, na gradu Bori 
19. srečanje tamburaških in man-
dolinskih skupin in orkestrov, ki 
ga prirejata Sklad RS za ljubi-
teljske kulturne dejavnosti z 
Območno izpostavo Ptuj in Kul-
turno-prosvetno društvo Frančka 
Kozela iz Cirkulan. Srečanja se bo 
udeležilo 16 skupin iz Slovenije, 
ki bodo nastopili v dveh delih. V 
prvem delu, ki se bo pričel ob 14. 
uri, se bodo predstavili tambu-
raški orkester Iskraemeco Kranj, 
tamburaška skupina Varalo Črno-
melj, tamburaška skupina Kole-
da, Velenje, tamburaši Kavkler 

KUD Janka Živka Poljčane, tam-
buraška skupina Dobreč Draga-
tuš, tamburaška skupina KUD 
Hoče in tamburaška skupina 
KPD Frančka Kozela iz Cirkulan. 
V drugem delu, ki se bo pričel ob 
19. uri, pa se bodo predstavili 
tamburaški orkester Vrhpolje, 
tamburaška skupina Bisernica 
KD Janka Kermelja Rateče pri 
Škofji Loki, tamburaška skupina 
PD Franceta Prešerna Videm pri 
Ptuju, dekliška skupina Ormož, 
orkester Mandolina Ljubljana, 
tamburaški orkester KUD Otona 
Župančiča Artiče, tamburaški or-
kester glasbene šole Črnomelj in 

orkester Akord iz Celja. 
Srečanje bosta strokovno 

spremljala Tomaž Habe iz Ljubl-
jane in Damir Zajec iz Kranja ter 
strokovni svetovalec za glasbo pri 

Skladu Vladimir Brlek. Oba kon-
certa bosta posnela Radio in Tele-
vizija Slovenija. 

Vstopnine ni! 

Mateja Lešnik 

Tamburaška skupina iz Cirkulan. Foto Laura 



PO NAim muum 

I Z LJUTOMERA D O PRIMORSKE / POTOVANJE S PRVIM PUHOVIM VLAKOM 

Potovala ie družina veselih Hudi 
Povabilo na p n i Puhov muzejski vlak so Prleki vzeli čisto za-
res. Izkoristili so priložnost, povabili medse prijatelje z 
ormoškega, ptujskega in mariborskega konca, kajti želeli so si 
skupaj ustvariti nepozabno doživetje na muzejskem vlaku čas-
titljive letnice. Pobuda je prišla iz Prleškega društva za ohran-
janje tehnične kulture in dediščine Johanna Janeza Pucha iz 
Ljutomera, prisluhnili so ji na Slovenskih železnicah in tako 
združeno začrtali pot iz Prlekije do Primorske in nazaj pod 
železničarsko številko 2425049991. 

Zgodba s potepanja po Sloveniji 
se začenja tistega zgodnjega sobot-
nega aprilskega jutra, ko se so na 
ljutomerski železniški postaji 
zbrali prijatelji; nekateri ljubitelji 
starih vozil - oldtimerjev, veselja-
ki in sploh ljudje dobre volje. Ho-
teli so se pokloniti našemu rojaku 
Puhu, izumitelju in tovarnarju, 
velikemu Prleku, s prvim poto-
vanjem pa predstaviti svoje delo, 
slikovito pokrajino, njene po-
sebnosti, gospodarstvo, turizem 
in kulturo. V prleškem društvu so 
se našli odlični organizatorji, ki so 
idejo prenesli v dejanje, pokazali 
neverjetno zagnanost, ali kot je 
dejal glavni pri organizatorjih Mi-
lan Belec: »Naša edina dolžnost 
je, da Prleki Slovencem povemo, 
kdo v resnici smo.«. Ta so v dveh 
dneh potovanja iz Prlekije do Pri-
mosrke in nazaj tudi počeli, kajti 
vse od rodnega Ljutomera jim pri 
delu ni zmanjkalo dobre volje. 

Na muzejskem vlaku se je zbrala 
velika družina mladih in manj 
mladih po letih, do Celja jih je 
bilo že 268 potnikov. Še prej jim je 
na Ptuju dobrodošlico v imenu 
najstarejšega slovenskega mesta 
izrekel predsednik TD Albin 
Pišek. Piskalo, čihalo in pihalo je 
na vse strani, ko je Puhov vlak 
drvel proti Ljubljani in jutro se je 
že kdaj prelevilo v sončen dopol-
dan, gostoljubja (v hrani, pijači in 
postrežbi) zagnanih Prlekov^ na 
vlaku ni in ni bilo konca. Šele 
drugi dan nam je uspelo izvedeti, 
da so jedilnik sestavili posebej za 
potovanje. Vlakovna kuhinja je 
pod budnim očesom kuharja Mir-
ka obratovala noč in dan, pa tudi 
tresljaji vlaka ji niso mogli do 
živega. 

Eno od presenečenj je bila tis-
kovna konferenca na vlaku, kjer 
smo se lahko dodobra spoznali z 
organizatorji in izvedeli 
podrobnosti dvodnevnega poto-
vanja s Puhovim vlakom. Slo-
venske železnice so muzejca prvič 
pripravile za pot, dolgo tisoč kilo-
metrov, po Sloveniji, sicer ses-
tavljeno iz daljših postankov, saj 
je bilo kar petkrat treba natočiti 
vodo, za potovanje pa so želez-
ničarji potrebovali kar 50 ton pre-
moga. Branko Marinič in mag. 
Marjan Vrabl, predstavnika SZ, 
sekcije za promet Maribor, sta 
odločno dejala, da so železničarji 
poskrbeli za varno in udobno 
vožnjo, ki je vsekakor velik izziv 
za vse, ki so prvič zraven in se ve-

selijo nepozabnega doživetja. 
Po poteh Puha je tokrat potova-

la tudi Kristina Šamperl Purg, 
vodja projekta o Janezu Puhu v 
Zgodovinskem arhivu Ptuj, ki je v 
bilten prvega Puhovega muzejske-
ga vlaka zapisala: »Železnica je 
bila velika možnost za prevoz Pu-
hovih izdelkov po vseh evropskih 
tržiščih, in predvsem možnost po-
tovanj tekmovalcem, ki so se vozi-
li tudi na Puhovih kolesih, motor-
jih in avtomobilih - po Evropi in 
prednji Aziji. Vsega tega se 
spomnimo, ko se vozimo s Puho-
vim muzejskim vlakom, in lažje 
bomo razumeli pomen truda in 
sposobnosti inovacij Janeza Puha, 
človeka, ki je premaknil kolo teh-
niškega razvoja nekoliko hitreje 
in z znanjem. Vse se premika, vse 
se giblje...« 

»VLAK ZA REVNE 
IN BOGATE« 

v Ljubljani je prleško druščino 
sprejela županja Vika Potočnik, 
sicer doma iz Prlekije, ki je s 
solzami in radostjo v očeh spreje-
mala in delila čestitke, prisluhnila 
pevcem in folklorni skupini. Po-
tem je bilo do Jesenic na razpola-
go znova nekaj časa za klepet, za 
nove prijatelje in za veselje, ki ga 
potnikom v dveh dneh nikakor ni 
moglo zmanjkati. Slikovita Go-
renjska se je ponuja skozi okno in 
v Bohinjski Bistrici je bil končni 
postanek prvega dne. Prleki ne bi 
bili Prleki, če se ne bi veselili in 
rajali do zgodnjih nedeljskih ur, 
ko je bilo do odhoda vlaka treba 
zatisniti tudi trudne oči in se 

pripraviti na nova doživetja. 
Iz Bohinjske Bistrice je vlak 

drugega dne sopihal naproti Pri-
morski in Novi Gorici, kjer so 
domačini pripravljali nov spre-
jem, malce presenečeni pa so bili 
nad iznajdljivostjo vrlih Prlekov, 
ki so s prleščino očarali prav vsa-
kogar. Obmejno Novo Gorico so 
lahko potniki spoznali malce od 
blizu, še najbolj samostan Kos-
tanjevico, ki v sebi nosi kulturno 
dediščino slovenskega naroda, po-
leg samostana so si ogledali tudi 
cerkev, bogato knjižnico in 
grobnico, kjer so pokopani zadnji 
potomci francoske kraljevske 
rodbine Burbonov. 

S starimi vozili so druščino 
Prlekov pričakali še na železniški 
postaji Sežana - Divača, pa se je 
bilo treba na hitro posloviti od 
pršuta, terana in prijaznih 
domačinov, kajti pot se je že 
počasi nadaljevala proti domu. 

Glas harmonike in pesem vese-
lih ljudi sta še dolgo odmevala po 
vseh vagonih, ki jih je premogel 
muzejski vlak, pa bodo tudi mu-
zejske razglednice avtorja Milana 
Belca pustile pečat popotovanju. 
Prav je imel eden od potnikov, ki 
je dejal, da je bil to vlak za revne 
in bogate, kajti z denarjem si na 
vlaku ni bilo mogoče kupiti prav 
ničesar, vse je bilo preprosto - zas-
tonj. Potovanje je težko opisati z 
besedami, veliko bolje ga je bilo 
doživeti in biti v družbi čudovitih 
ljudi iz Prlekije. Če bodo tudi dru-
go leto in še vsa prihodnja leta va-
bili na Puhov vlak, bo prostora za 
vse ljudi dobre volje zagotovo pre-
malo, kajti dober glas in prijaz-
nost sežeta daleč. In ta dobri glas 
so Prleki ponesli po domala širni 
Sloveniji. 

MED SAJAMI IN 
DIMOM 

Stane Srčič, skrbnik muzejskih 
vlakov, je o potovanju povedal: 
»Opisati to potovanje z besedami 
je skoraj nemogoče. Priznam, da 
me je bilo prvega jutra na postaji v 

Ljutomeru strah, kako bomo 
sploh zmogli ljudi varno popelja-
ti, jim nuditi vse gostoljubje mu-
zejskega vlaka. Po nekaj kilomet-
rih proti Ptuju sem videl, da so to 
ljudje, ki se resnično spoznajo na 
obnašanje do kulturnih spomeni-
kov, kot je ta naš vlak. Izredno 
presenečen sem nad vso organiza-
cijo izleta, nad njihovo disciplino, 
kulturo obnašanja, točnostjo. 
Spoznali smo, da ljubezen do oh-
ranjanja tehnične kulturne 
dediščine ne meji na območje med 
Prlekijo in Gorenjsko, pa tudi 
besednih pregrad ni bilo čutiti. In 
morda mi bodo prleške besede še 
kdaj prav prišle. Potnikom sem 
poskušal nuditi svoje znanje in jih 
vmes opozoriti tudi na številne le-
pote naše dežele, k vsemu pa je 
pripomoglo še lepo pomladno vre-
me. Verjamem, da se bomo vsi 
skupaj še z velikim veseljem vrnili 
na vožnjo, ki ji železničarji pravi-
mo: med sajami in dimom.« 

Dnevnik Milana Belca je znova 
bogatejši za nekaj novih doživetij 
in spominov, vanj pa je Milan za-
pisal takole: »Temno jutro, luči v 
starih vagonih, lokomotiva umir-
jeno sopiha, povsod vrvenje, hi-
tenje, iskanje prostora po vago-
nih. Jože, tu je plac za našo skupi-
no, slišimo na vlaku. Pogledi pot-
nikov so polni pričakovanj in v 
njih očeh je videti, kot da je zanje 
to nekaj novega, kar jih znova po-
vezuje s spomini na mladostna 
leta. Zatem lokomotiva z glasnim 
piskanjem, puhanjem in s paro ter 
iskrami potegne stare vagone na 
tisoč kilometrov dolgo potovanje. 
Nekaterim se zdi škoda, da ne mo-
rejo zraven, drugi se nam 
pridružijo v Ormožu, Ptuju in na 
Pragerskem. In to so novi potniki, 
ne le potniki, temveč prijatelji, ki 
nam jih ne bi uspelo dobiti, če bi 
si jih sami izbirali. Z nami je tudi 

štiriletna Anja in najstarejša pot-
nica Tončka ... V Ljubljani nepo-
novljiv sprejem županje, 
domačinke Vike Potočnik, stisk 
roke, katerega prijetnost še zdaj 
čutim. Potem Jesenice, Bled, Bo-
hinjska Bistrica, kjer si mogočna 
lokomotiva kar med pihanjem in 
puhanjem oddahne. Uspelo nam 
je. Jutro, 25. aprila je novo jutro 
našega potovanja. Zajtrk si pripra-
vimo kar med železniškimi tiri, 
potem pa na pot proti Novi Gori-
ci, kjer se naša presenečenja na-
daljujejo, in nato še v smeri 
Sežane in Divače. Škoda, ker 
končujemo potovanje, na katerem 
smo se že zaobljubili, da ni bilo 
zadnje. Uspelo nam je, vendar ni-
koli več brez mene. Zato hvala 
vsem železničarjem, ljudem v ku-
hinji in šanku, kajti brez njih bi 
težko preživeli, pa hvala skrbni 
skupini redarjev v šurcih. Nemo-
goče je pohvaliti vse, vsem refi 
hvala in da sem ponosen, da sm" 
po daljnih letih spet kot družin^ 
potovali skupaj. Dva dolga aprils-
ka dneva, polna lepih spominov 
smo skupaj doživeli, zato greC 
drugič spet zraven.« 

r o f / o n o Mohork« 

N a železniški postaj i v Bohinjski Bistrici so se udeleženci Puhovega muzejske-
ga v laka poveseli l i , kot se znajo Prleki 

Srečan je z l jubl jansko županjo Viko Potočnik, po 
rodu Priečko S tane Srčič 

Mi lan Belec. 
Foto: Tat jana Mohorko in 

Rado Škr janec 



pTUJ / USPEH EKONOMSKE ŠOLE NA DRŽAVNEM 
PRVENSTVU V TEHNIKI PRODAJE 

n/lladi ptujski trgovii 
ponovno najboliši v državi 

Mladi ptujski trgovci: od leve Ksenija Rojko, IS^atjaž Postružnik, Svet lana Lukič, 
Robert Petek, prof. Dušanka Tarbuk, Eva Prelog, IV^onika Pauko in Aleš Lešnik. 

Foto: Langerholc 

Na Ekonomski šoli Ptuj se zavedajo, da se od uspešnega pro-
dajalca pričakuje učinkovito in kulturno komuniciranje s 
kupci, prav tako je za uspešno delo potrebno dobro pozna-
vanje blaga z možnostjo svetovanja kupcem, samoiniciativno 
neprestano izpopolnjevanje in hitro prilagajanje tehno-
loškemu razvoju. 

Bodoči mladi trgovci 
Ekonomske šole P tu j so se na 
24. državnem tekmovanju v teh-
niki prodaje v Brežicah odlično 
odrezali. Osvojili so prvo in 
drugo mesto, kar je izjemen us-
peh, saj je tekmovalo trinajst 
ekonomskih in trgovskih šol iz 
cele Slovenije. Zavedati se mo-
ramo, da je uspeh Ekonomske 
šole P tu j toliko pomembnejši, 
saj se na Ptuju izobražujejo 
trgovci le v treh oddelkih, 
medtem ko imajo druge trgovs-
ke šole iz Slovenije tudi po 

dvanajst in več oddelkov ter s 
tem veliko večjo možnost izbire 
najboljših dijakov - mladih 
trgovcev. 

Dijakinje in dijaki programa 
trgovec so dosegli tele uvrstitve: 
1. mesto na področju konfekci-
je: Svetlana Lukič, 2. mesto na 
področju kozmetike: Eva Pre-
log, 4. mesto na področju metrs-
kega blaga: Aleš Lešnik, na 
področju živil: Monika Pauko, 
na področju bele tehnike: Mat-
jaž Postružnik, 7. mesto na 
področju železnine: Robert Pe-

tek, 8. mesto na področju obut-
ve: Ksenija Rojko. 

O svojih vtisih s tekmovanja 
je Svetlana Lukič povedala: 
"Zaradi dobrega učnega uspeha 
v šoli me je prof. Dušanka Tar-
buk izbrala kot kandidatko za 
tekmovanje iz tehnike prodaje 
konfekcije. Teoretične osnove 
prodaje sem pridobila že v šoli, 
v prodajalni Mavrica pa sem se 
seznanila s praktično prodajo 
blaga in delom v trgovini, pri 
tem pa so mi z nasveti in 
vzpodbudo pomagale poslovod-
kinja prodajalne Mavrica Olga 
Galun ter seveda vse prodajalke 
iz trgovine, z nasveti pa mi je 
ves čas stala ob strani mentorica 
profesorica Duška Tarbuk. Na 
državno tekmovanje iz tehnike 
prodaje blaga sem bila dobro 
pripravljena in v svoji konku-
renci kljub močnim tekmicam 
nisem imela težav. Tekmovanje 
je bilo zelo poučno, spoznala 
sem mnogo bodočih prodajalk 
iz vseh krajev Slovenije, s kate-
rimi smo izmenjale vtise in 
izkušnje. Na koncu se zahvalju-
jem vsem mentorjem in sodela-
vcem, ki so pripomogli k moje-
mu uspehu." 

Eva Prelog pa je povedala: 
"Šolsko prakso opravljam v 
Emoni- Merkurju Ptuj, v proda-
jalni Jasmin. V omenjeni trgovi-
ni sem spoznala vse značilnosti 
kozmetike in se s pomočjo men-
torice Nevenke Belec pripravi-
la na državno tekmovanje. Tek-
movanje je potekalo zelo hitro, 
korektno in zame zelo uspešno, 
saj sem se uvrstila na drugo 
mesto. Vsa zahvala za tekmo-
vanje gre naši šoli, ki nas je po-
vezala s podjetji, še posebej pro-
fesorici Duški Tarbuk, ki se je 
trudila z nasveti in vzpodbuda-
mi." 

Ekonomska šola Ptuj ima v 
izobraževanju programa trgovec 
pomembno vlogo in dolgoletno 
tradicijo, predvsem pa aktivno 
in uspešno sodeluje z Emono-
Merkurjem Ptuj , Mercatorjem 
SVS Ptuj in drugimi podjetji. 
Mladi bodoči trgovci so s svoji-
mi uspehi dokazali, da gredo po 
pravi poti, da se bodo uresničila 
pričakovanja tako mladih, ki se 
vključujejo v proces 
izobraževanja, kot tudi tistih, ki 
bodo deležni njihovega strokov-
nega in splošnega znanja kot 
kupci. 

M i l a n Krojne 

NOVA TEDNIKOVA RUBRIKA 

fščefe 
svo/ Stil? 

Za novo rubriko sta že ob koncu lanskega leta 
dali pobudo Sonja Plaveč in Neda Tokalič, pre-
teči pa je moralo še nekaj mesecev, da je prišlo 
do njene realizacije. Zatem so s podobnimi ide-
jami prišli še drugi, ki se bodo v njej trudili za 
vašo novo podobo, večjo samozavest in zado-
voljstvo ter skozi to za vaš uspeh. 

Lepota je v majhnih stvareh in te bodo naši sode-
lavci poskušali "izvabiti" iz vaše osebnosti, da bos-
te zažareli v polnem sijaju. Le pogum bo potrebno 
zbrati in se prijaviti. Podobne akcije vodijo tudi dru-
gi časopisi oziroma mediji. Mi smo si jo zamislili 
malo drugače, čeprav osnovni koncept ohranja-

mo. Izvajali jo bomo enkrat mesečno ob sobotah, 
ko se bodo vsi vključeni skupaj z izbrano osebo 
zanjo trudili nekaj ur. To pa so frizer Sašo Fenos, 
kreatorka in stilistka Barbara Plaveč, kozme-
tičarka Neda Tokalič, frizer in vizažist Dani Kola-
rič in strokovni vodja Olympika Vlado Čuš. Sašo 
se bo trudil za frizure po zadnjih modnih trendih in 
da bodo te vizualno pristajale obrazu; Dani Kolarič 
bo kot vizažist poudarjal lepoto obraza, Barbara 
Plaveč bo izbirala stil, linijo za udeleženko, ki pa ne 
bo vedno v modnem trendu, saj je pri oblačilih 
vedno potrebno v ospredje postaviti značaj (karak-
ter človeka) in le-temu prilagoditi stil; Neda Tokalič 
bo kot kozmetičarka skrbela za splošni videz člo-
veka, pomagala pa bo tudi z najrazličnejšimi nas-
veti za nego obraza in telesa nasploh; Vladimir 
Čuš pa bo prispeval nasvete o prehrani in obliko-
vanju želene postave. V ekipo, ki bo skrbela za 
vse, ki bodo sodelovali v akciji Iščete svoj stil, sta 
vključena tudi fotograf Črtomir Goznik, ki bo ude-
leženko fotografiral pred olepšanjem in po njem, 
za pisno zaznambo dogodka pa bo skrbela Majda 
Goznik. 

Čeprav se o akciji še ne ve veliko, so pobudniki 
že dobili podporo tudi v delniški družbi Mercator 
SVS Ruj, kjer bo stilistka izbirala primerna oblačila 
za prvo udeleženko akcije. Pogovori za sodelovan-
je pa potekajo tudi z drugimi podjetji s tekstilnimi 
izdelki in prodajalnami. 

Vsi, ki bodo v akciji sodelovali, bodo nagrajeni 
bodisi z bonom za frizerja, za kozmetičarko in po-
dobnim. 

Prijave za udeležbo sprejemamo v uredništvu 
Tednika, Raičeva ulica 6, Ruj, do 28. maja. Da bo 
šlo vse lažje, objavljamo prijavnico. V akcijo njeni 
izvajalci še posebej vabijo bodoče neveste in vse, 
ki so pred pomebnejšimi življenjskimi dogodki, pa 
ne vedo, kako bi se uredili. Poskušali vas bodo po-
magali po najboljših močeh. 

M G 

Prijavnica za ai(cijo Iščete svoj stil? 
Ime in priimek: 
Naslov s telefonsko številko; 

S podpisom te prijave dovoljujem, da se 
v časopisu Tednik objavita moji fotografiji 
in zapis o obisku pri sodelavcih akcije 
Iščete svoj stil. 
Podpis: 

Za vašo lepšo podobo se bodo trudili (od leve): S a š o Fenos, Barbara Plaveč, 
Neda Tokalič, Dani Kolarič In Vlado Čuš. Foto: Črtomir Goznik 

PTUJ / ZLATA POROKA ZAKONCEV SMID 

Skupaj že pet desetletij 
Zlato poroko sta te dni praznovala Janez in Angela Šmid z 
Mestnega vrha 53. 

Janez je bil čevljarski mojster, 
legenda ptujskih čevljarjev, ki je 
aktivno delal od leta 1947 do 
leta 1983, ko se je invalidsko 

upokojil. Angela je gospodinja, 
ki je prav tako občasno pomaga-
la v delavnici. V zakonu so se 
jima rodili štirje otroci, ki so ju 

razveselili z osmimi vnuki. V 
pokoju ima zlati ženin največje 
veselje z delom v vinogradu. 
Angela pa v glavnem skrbi za 
dom. 

M G 

Zlatoporočenca Šmid . Foto: Langerholc 
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PTUJ / GIMNAZIJSKA MATURANTA NAJUSPEŠNEJŠA 
FOTOGRAFA LETOŠNJE ŠOLSKE KOŠARKARSKE LIGE 

Prvi Blaž, drugi Črtomir 
Na osnovnih in srednjih šolah poteka že štiri leta Šolska 
košarkarska liga; začela se je v sezoni 1995/96. Projekt je že 
od vsega začetka zasnovan tako, da gre za športni, kulturni in 
družabni dogodek. Ob igranju košarke se na šolah razvija 
vrsta drugih aktivnosti, oblikujejo se plesne in navijaške sku-
pine, nastajajo novinarski, fotografski in videokrožki ter še 
kaj, kar bogati življenje in delo šole in nadgrajuje obšolsko 
delo. Čeprav so nekateri do projekta ŠKL še zelo skeptični, je 
nesporno dejstvo, da skozi aktivnosti Šolske košarkarske pri-
hajajo na dan številni mladi talenti, za katere se je vredno 
potruditi. To je kadrovska baza za številna področja. 

V projektu Šolske košarkarske 
lige od vsega začetka sodeluje tudi 
Gimnazija Ptuj. V košarkarski 
igri še čaka na svojo priložnost, 
zato pa so ptujski gimnazijci 
uspešnejši na drugih področjih 
ŠKL. Letos sta se v finale med fo-
tografiji iz srednjih šol uvrstila 
dva fotografa, Črtomir Goznik in 
Blaž Ivanuša, Gimnazija Ptuj pa 
se je potegovala tudi za najboljši 
videokrožek. Poleg tega je uspeh 
ptujskih gimnazijcev zaokrožila 
Katja Pintarič, ki je bila izbrana 
za mis simpatičnosti ŠKL (o tem 
smo že poročali). 

Med fotografi ŠKL iz srednjih 
šol je letos znova slavil Blaž Iva-
nuša, ki mu je bilo letošnje tek-
movanje že tretje. Na prvem v letu 
1996/97 je bil tretji, takrat je zma-
gal Matija Tonejc, prav tako 
ptujski gimnazijec. V naslednjem 
letu je bil Blaž že zmagovalec. V 
sezoni ŠKL 1998/99 se mu je 
pridružil sošolec Črtomir Goznik. 
Brez dvoma ima Blaž velike zaslu-
ge, da se zanimanje za fotografijo 
na ptujski gimnaziji iz leta v leto 
bolj širi. Zaslugo za to ima tudi 
vodstvo gimnazije, ki je poskrbe-
lo, da ima šola temnico za razvi-

janjev, v kateri Blaž in Črtomir 
preživita marsikatero uro. Pogos-
to sta na tekmah ŠKL fotografira-
la s črno-belim filmom, ker sta se 
želela potruditi tudi v razvijanju 
filmov. Tudi fotografiji, ki ju 
danes objavljamo, sta razvila v 
gimnazijski temnici. Sicer pa fo-
tografirati na tekmah ŠKL ni 
vedno enostavno, saj so nekatere 
šolske dvorane tako utesnjene, da 

ne onemogočajo pravega gibanja 
niti igralcem, kaj šele drugim. 
Oba si želita, da bi se tudi po 
končani srednji šoli lahko 
udejstvovala v tem projektu, ki se 
je letos prvič začel poskusno uvel-
javljati tudi kot univerzitetna 
košarkarska liga. Zadovoljna pa 
sta, ker sta uspela pridobiti tudi 
naslednici, ki ju bosta dostojno 
zastopali v ŠKL v sezoni 
1999/2000. To sta Katja Filipič in 
Maja Ilec. 

Kako pa Blaž in Črtomir ko-
mentirata svoja dosežka? Blaž je 
bil zelo kratek. Povedal je le, da je 
letošnje prvo mesto potrditev 
lanskega prvega mesta. Črtomir 
pravi, da je drugo mesto prišlo ne-
nadejano, saj kot začetnik v foto-
grafiranju ni upal pomisliti na 
tako dober rezultat. Predvsem mu 
pomeni potrditev dobrega dela in 
dodatno motivacijo za v bodoče. 

M G 

Blaž ivanuša in Čr tomir Goznik 

Foto: Čr tomir Goznik , Foto: Blaž Ivanuša 

PTUJ / GIMNAZIJA PTUJ 

Uspehi ptujskih gimnazijiev 
v ptujski gimnaziji se dogaja toliko različnih aktivnosti, da jim je skoraj nemogoče slediti, vse 
pa spremljajo tudi veliki uspehi. Omenimo najnovejše tri: bili so med najboljšimi računalni. 
kaiji, fotografi in slavisti v državi. 

DIAMANTNO 
CANKARJEVO 
PRIZNANJE 
VLADKI PLOH 

Zavod za šolstvo Republike Slo-
venije je organiziral tekmovanje v 
znanju maternega jezika za Can-
karjevo priznanje. Najprej so or-
ganizirali šolsko tekmovanje, kjer 
se je na tretjo stopnjo prijavilo 23 
tekmovalcev, na čtrto pa šest. 
Državnega tekmovanje se je kas-
neje udeležilo pet tekmovalcev s 
tretje stopnje: Lea Papst, Barbara 
Kurež, Maja Ritonja, Mateja La-
puh in Nuša Urbančič pod men-
torstvom Marjane Jeromel in 
Dušanke Pešec ter trije tekmoval-
ci na četrti stopnji: Vladka Ploh, 
Dejan Kozel in Matej Horvat pod 
mentorstvom Alenke Plohi in 
Dušanke Pešec. Končni izkupiček 
tekmovanj je bilo osem bronastih, 
šest srebrnih in ena zlata oz. dia-
mantna, ki je pripadla Vladki 
Plohi, saj je bila med štirimi na-
jboljšimi v Sloveniji. 

TRETJA 
NAGRADA 
MARKU TOPLAKU 

Zveza za tehniško kulturo Slo-
venije je v okviru gibanja Znanost 
mladini organizirala 5. festival 
računalništva (državno 
prvenstvo) v več kategorijah. 
Ptujski gimnazijci so se ga ude-
ležili v kategoriji programiranja 
pod mentorstvom Oto Mlakarja. 
Tekmovanja so se udeležili trije 
Ptujčani: MarkoToplak, Aleš Za-
muda in Goran Štumergar; med 
njimi je bil najbolši Marko Top-
lak, ki je prej tretjo nagrado v 
znanju programiranja v pascalu 

D i a m a n t n a V ladka Plohi z mentor ico Alenko Plohi 

Tret jenagra jeni M a r k o Ploh z m e n t o r j e m O t o m Mla-
k a r j e m . 

(izbirali so med pascal in C), kjer 
ima več izkušenj. Po tekmovanju 
iz teorije se je še udeležil državne-
ga prvenstva v "spretnosti" igranja 

videoiger "Need for speed" in 
postal državni prvak. 

Tekst in foto: 
M i l a n Krajnc 

PTUJ / SOLSKI CENTER NA KABELSKI TELEVIZIJI 

Jutri ob 20, uri na S 03 
Na ptujski kabelski televiziji lahko spremljamo še drugi lo-
kalni povsem nekomercialni program, namenjen predvsem 
izobraževanju, kulturi in športu. Pretekli petek so predsednik 
upravnega odbora KTV Boris Krajnc, vodja AV studia v Šols-
kem centru Ptuj Milan Potočnik, direktor Šolskega centra 
Branko Brumen in direktor pogodbenega operateija Rudi 
Zemljič podpisali pogodbo o poskusnem oddajanju iz Šolske-
ga centra Ptuj, kjer bodo nastajale oddaje o vsem, s čimer se 
ukvaijajo mladi. 

Vodja avdio-video studia v Šols-
kem centru Milan Potočnik je s 
posluhom vseh sodelujočih uspel 
obrniti novo stran v zgodovini 

izobraževanja na Ptuju, saj s 
pomočjo televizije lahko znanje in 
aktivnosti mladih hitreje ponese-
jo med ljudi. Oddaja bo poskusno 
vsak petek ob 20. uri (do sedaj je 
bil ob četrtkih zvečer šport iz 
naših krajev), pripravljali pa jo 
bodo dijaki ob pomoči novinarke 
Radia Maribor Nevenke Doblje-

kar, režiserja Mirana Zupaniča in 
nekaterih sodelavcev Radio-
Tednika Ptuj. Cilj Milana 
Potočnika je vzgojiti na vsaki os-
novni in srednji šoli na Ptuju vsaj 
dve televizijski ekipi, ki bi lahko 
popolnoma samostojno pripravil 
televizijski prispevek ali oddajo. 
Program je popolnoma nekomer-
cialen in mlade spodbuja 
predvsem k ustvarjalnosti. 

Tako imamo na ptujski kabelski 
televiziji dva lokalna kanala - dru-
gega lahko najdete na kanalu S 03, 
tisti z malo starejšimi televizijski-
mi sprejemniki pa na 82. 

M i l a n Krajnc 

Ob podpisu pogodbe: od leve predsednik upravnega 
odbora KTV Boris Krajnc, vodja AV Studia Milan 
Potočnik , direktor Š o l s k e g a centra Ptuj Branko Bru-
m e n in direktor p o g o d b e n e g a opera te r ja Rud' 
Zeml j ič . Foto: Nin' 

SL. BISTRICA / MEDOBČINSKO SREČANJE OTROŠKIH GLEDALIŠKIH SKUPIK 

Nastopilo bo štirinajst gledaliških skupin 
Sklad RS za ljubiteljske kulturne de-

javnosti - območna izpostava Slovenska 
Bistrica, ZKD Slovenska Bistrica in 
Združenje gledaliških in lutkovnih skupin 
Slovenije - področni odbor Maribor so to-
krat organizatorji medobčinskega srečanja 
otroških gledaliških skupin severovzhodne 
Slovenije, ki poteka včeraj in danes v Domu 
svobode (kinodvorana) v Slovenski Bistrici. 

Srečanje je včeraj zgodaj dopoldan pričel 
gledališki krožek OŠ Miklavž pri Ormožu, ki 
se je v režiji Cirila Vnuka predstavil z delom 
Marie Clare Machado Mala čarovnica, ki ni 
mogla biti zlobna. Za njimi so nastopili 
šolarji otroške dramske skupine Jesenko iz 
OŠ Tinje ter se predstavili s Pinko potepinko 
Miroslava Slane v priredbi in režiji Andreje 
Tomažič. Dramska skupina JVIZ OŠ Sv. Ana 
je prikazala Neznalčka N.N. Nosova - A. 
Tkačeva v režiji Francija Simoniča ter Mire 
Bratina-Zorko. Z igro Frana Levstika Kdo je 
napravil Vidku srajčico so nastopili člani 
otroške gledališke skupine Ringaraja OŠ Po-

horski odred iz Slovenske Bistrice. Delo je 
priredila in režirala njihova mentorica Jožica 
Repnik. Gledališka skupina 3. razreda OŠ 
Tišina je v režiji Liljane Plej prikazala Luni-
no kraljestvo Brigite Tornič - Milharčič. Kot 
predzadnja skupina včerajšnjega dne je nasto-
pila gledališka skupina 3.d razreda OŠ Gornja 
Radgona. Predstavili so se s Čudežnim zdra-
vilom Tine Kovič, delo je režirala Romana 
Maric. Režiserka Breda Pugelj je v Slovensko 
Bistrico pripeljala Dramsko delavnico pri 
Mariborski literarni družbi. Občinstvu so se 
predstavili z delom Oh, te ure, ki ga je po mo-
tivu Fauqueza priredila režiserka sama. 

Današnje srečanje prične dramski krožek 
OŠ bratov Polančičev iz Maribora z Ukrade-
nim princem in izgubljeno princesko Dana 
Totheroha. Delo sta režirala Tone in Milka 
Partljič. Mladinska gledališka skupina 
Sončece KUD Jožeta Stupnika Svečina se bo 
predstavila s Salon Expon Jane Kolarič in v 
režiji Marije Radmilovič. Iz OŠ Majšperk 
prihaja dramski krožek, ki se bo v režiji Stan-

ke Varžič predstavil z delom Vike Grobovšek 
Noč, ko je posijalo sonce. Milena Golob pri-
haja z dramskim krožkom Navihanci iz OŠ 
Neznanih talcev Dravograd. Predstavila bo 
svoje delo Cvek in petka. Otroška gledališka 
skupina OŠ Poljčane se je lotila Majnic - fu-
lastih pesmi Toneta Pavčka, za oder jih je 
priredila Milena Jerman - Natek. Po svoje -
že zaradi narečja - bo zanimiv nastop gleda-
liške skupine Gorički pripovedaši OŠ Kuzma, 
ki se bodo predstavili z Besedami nagajivosti 
starih časov Jožice Fiikaš, ki je delo s 
pomočjo Angele Tivold tudi režirala. 

Medobčinsko srečanje otroških gledaliških 
skupin SV Slovenije bo sklenila gledališka 
skupina Osmošolke, ki prihajajo iz osnovne 
šole Kungota in KD Jožeta Kerenčiča Zg. 
Kungota s Pismom odraslim. Ideja ter bese-
dilo sta zrasla na zeljniku Tine Kren iz 8. b 
razreda. Njihova mentorica je Milena Lozar. 

V i d a Tepelovec 



tENART / PRVA MEDOBČINSKA REVIJA MLADINSKIH ZBOROV 

lapojmo pesem^ fcof le m / m f o s f / o zna (11.) 
7. maja je bil v Lenartu koncert izbranih mladinskih zborov z 
območij Lenart, Ormož, Ptuj in Slovenska Bistrica. Nastopili 
$0 zbori iz šol v matičnih in okoliških občinah, kij ih organiza-
cijsko pokrivajo štiri izpostave Sklada za ljubiteljske kulture 
dejavnosti. Od skupnega števila 31 zborov, ki so nastopili pred-
hodno na občinskih (ali območnih) revijah, je selektorica iz-
brala tiste, ki so bili najboljši ali odrsko najbolj učinkoviti, 
teh je bilo 11 oz. tretjina. 

V Lenartu so nastopili mladin-
ski zbori iz osnovnih šol: Poljčane 
(Majda Stepanič), Cirkovce 
(Marjan Krajnc), Pohorskega 
odreda Slovenska Bistrica (Mile-
na Trojner), Pohorskega bataljo-
na Oplotnica - podružnica Kebelj 
(Milena Korošec), Lenart (Mari-
na Jurančič), Sveta Ana (Inga 
Sipek Vodnjov), Središče ob Dra-
vi (Dragica Cvetko), Markovci 
(Jerneja Bombek Gobec), Olga 
Meglič Ptuj (Magda Damiš), Mi-
klavž pri Ormožu (Leon Lah) in 
Videm (Sonja Winkler). Vsi zbo-
rovodje razen Damiševe so nasto-
pili ob klavirski spremljavi vsaj 
ene pesmi. Ker sem sam poslušal 
tudi predhodne, izbirne revije, 
lahko zapišem, da bi po pevsko 
tehnični in programski kvaliteti 
sodila na to medobmočno 
srečanje vsaj še zbora: OŠ Tomaž 
pri Cfrmožu (Jože Barin-Turica) 
in OŠ Gorišnica (Slavica Cvita-
nič). 

V sporedih mladih pevcev, 
slišali smo 33 skladb, je bilo žal 
samo pet priredb slovenskih ljud-
skih. Tudi m velja, če ne še bolj 
kot pri otroških zborih, da bodo 
morale odgovorne svetovalne 
službe pri Zavodu RS za šolstvo 
opredeliti tiste učno-vzgojne smo-
tre, ki so primerni za šolarje od 
10. do 15. leta. Ali uvožene (po 
možnosti zabavne) skladbe ali slo-
venske ljudske, s katerimi otroku 
utrjujemo našo identiteto? Vsebi-
ne zborovodskih seminarjev 
zadnjih let se nagibajo v tuje vode. 

Drugo vprašanje, ki se mi postavl-
ja, je abstinenca zborov iz nekate-
rih šol, ki se vsakolemih pregled-
nih pevskih revij (ob tihi podpori 
ravnateljev) sploh ne udeležujejo. 
Ta izpad je pri mladinskih zborih 
še večji. V vzorcu ankete 200 šol 
(vseh je v Sloveniji 438) je nasto-
pilo letos na revijah 184 otroških 
in le 112 mladinskih zborov. Sve-
tovalne službe Zavoda RS za šolst-
vo spremljajo normalno delujoče 
in ambicioznejše zbore na šolah. 
Za šole, kjer pevski zbori ne delu-
jejo tako, kot je zapisano v šolski 
zakonodaji, pa je premalo ali nič 
storjenega, kaj šele da bi šole 
občutile materialne sankcije Za-
voda ali Ministrstva za šolstvo. 
Verjetno bi koristila temeljita ra-
ziskava razlogov za tako stanje, saj 
so med njimi tudi objektivni in 
opravičljivi. Vedeti moramo nam-
reč, da je pevski zbor na šoli uza-
konjen in da morajo glasbeno na-
darjeni učenci na vseh slovenskih 
šolah imeti enake možnosti za to 
obšolsko obliko glasbenega 
izražanja. 

Da se ne bom preveč oddaljil od 
zborovske prireditve, naj nadalju-
jem. Revija je potekla v telovad-
nici lenarške osnovne šole, ki kot 
večnamenski prostor brez akus-
tične adaptacije ni najprimernejša 
za petje. Razveseljivo je bilo pos-
lušati nekatere tudi zelo velike 
zbore (okoli 60 pevcev). Programi 
so bili sestavljeni pestro in kvali-
tetno, kar smo od boljših zborov 
tudi pričakovali. Na koncerm sem 

pogrešal kakšno rdečo nit tega 
elitnejšega koncerta. Menim, da 
bi se v prihodnjih letih dalo me-
dobmočno srečanje nadgraditi. 
Zbori bi za to potrebovali večji 
premor med obema revijama, da 
bi pripravili vsaj del novega pro-
grama. 

Revijo so obiskali skoraj vsi rav-
natelji nastopajočih šol in vodje 
treh izpostav SLKD. Selektorica 
za to srečanje Dragica Žvar, za njo 
so se nastopajoči zborovodje 
odločili že lani, se te revije ni ude-
ležila, saj je najboljšim zborom že 
dala priporočilo za prijavo na re-
publiško srečanje Zagorje 2000 v 
revialni ali tekmovalni del. 

V prihodnje bo potrebno take in 
podobne koncerte organizirati z 
več pozornosti do poslušalcev, saj 

mladinsko zborovstvo razen 
staršev pravega koncermega 
občinstva nima. Tudi stanovski 
kolegi praviloma (več) ne obisku-
jejo takih koncertov! Zborovodje, 
ki so bili izbrani (in moralno 
dolžni nastopiti), bi morali biti s 
strani zavoda RS za šolstvo dodat-
no stimulirani, saj gre za kvalita-
tivni dosežek stroke izven šole - v 
regiji. 

Koncert je izpeljala izpostava 
SLKD v Lenartu. Vsak zbor in 
zborovodja bosta prejela tudi spo-
minski zvočni posnetek (obe me-
dobmočni reviji je posnel Davo-
rin Jukič iz Ptuja) in fotografijo z 
nastopa. Gostitelji pa so zboro-
vodjem podarili priznanja in 
zbornik občine Lenart. 

MiG 

NOVICE IZ KARITAS 

O l a / s c i / f f i o f r p l / e n / e 
b e g u n c e m 

Mir in varnost v življenju sta vrednoti, ki ju želimo imeti vsi ljudje, 
tudi tisti, ki morajo zaradi vojne in drugih razlogov zapuščati svoje do-
move. Miru in varnosti jim ne moremo zagotoviti, toda olajšamo jim 
lahko trpljenje, ki ga doživljajo pregnanci - begunci. Zato vas sodelavci 
župnijskih Karitas ptujske in završke dekanije prosijo: Prisluhnite in 
pomagajte po svojih močeh. Odprite svoja srca in dlani za žene, otroke, 
starčke..., za vse, ki si sami v teh razmerah ne morejo pomagati in so po-
trebni vaše pomoči. Če že ne morejo živeti v miru ob toplem domačem 
ognjišču, naj vsaj-občutijo dobroto in solidarnost. Naj imajo vsaj žarek 
upanja za boljšo prihodnost. Svoje prispevke s pripisom "za KOSOVO" 
M k o nakažete na račun dekanijske Karitas, na voljo pa so tudi 
položnice. 

Predstavniki župnijskih Karitas ptujske in završke dekanije, ki so se 
11. maja sestali na rednem mesečnem srečanju pri sv. Juriju na Ptuju, 
sporočajo še: 

- da je navoljo veliko obleke, 
- v župnijski Karitas sv. Trojica v Halozah pa potrebujejo posteljno 

perilo in moške pižame. 
Za vso pomoč in vse prispevke se vam iskreno zahvaljujemo. 

Sodelavci Karitas 

PTUJ / TRETJE SREČANJE TREH ZBOROV 
TREH NAJSTAREJŠIH MEST SLOVENIJE 

Zbor sv. Viktorina 
gosti pevie iz Pira-
na in Škofje loke 
Tri najstarejša mesta Slovenije - Piran, Ptuj in ŠkoQa Loka -
imajo marsikaj skupnega: očarljivo starost, slikovitost, pa tudi 
težave modernega življenja. Izkušnje enih so dragocene za dru-
ge, uresničene zamisli in konkretizacija projektov zanimive za 
vse. Ideja povezovanja se uresničuje na več nivojih, tudi ob 
skupnih koncertih pevskih zborov. 

Zbor. sv. Viktorina Ptuj je tako 
v soboto, 22. maja, ob 20. uri pod 
ljubeznivim pokroviteljstvom 
mestne občine gostitelj srečanja 
in koncerta v mesmi cerkvi sv. Ju-
rija na Ptuju. Povabilu so se z ve-
seljem odzvali mešani pevski zbor 
'Portoroški zbor' iz Portoroža pod 
vodstvom dirigenta g. dr. Mirka 
Slosarja in komorni pevski zbor 
'Loka' iz Škof)e Loke pod vodst-
vom g. Janeza Jocifa. Goste iz 
Škofje Loke ter Pirana - Portoroža 
bomo popeljali po mestnem sre-
dišču in vinski kleti, občinski 
možje bodo resneje poklepetali... 

Mešani pevski zbor »Portoroški 
zbor« Portorož od leta 1995 vodi 

Mirko Slosar, doktor glasbenih 
pedagoških znanosti. Zbor je leta 
1997 prejel na mednarodnem tek-
movanju pevskih zborov »In can-
to sul Garda« v Italiji srebrno di-
plomo. Istega leta je zbor organi-
ziral prvo srečanje pevskih zborov 
Skupnosti starih mest Ptuja, Ško-
fje Loke in Pirana. 

Komorni pevski zbor 'Loka' je 
nastal leta 1971. Pod vodstvom Ja-
neza Jocifa si zbor prizadeva 
predvsem za oživljanjem del sta-
rejših domačih mojstrov. Leta 
1993 so na tekmovanju Naša pe-
sem osvojili srebrno priznanje. Po 
mednarodnem srečanju Idriart so 
leta 1995 gostovali pri glasbenikih 
iz Freisinga. 

Zbor sv. Viktorina Ptuj bo v 
prvem letu naslednjega tisočletja 
praznoval tridesetlemico ne-
pretrganega delovanja. Sonja 
Winkler ga vodi od leta 1992, po-
segamo pa v glasbeno zakladnico 
tako evropskih kot domačih ust-
varjalcev. 
^ Gostje iz Pirana - Portoroža in 
Škofje Loke ter viktorinovci vas 
prisrčno vabimo na koncert treh 
zborov v soboto, 22. maja, ob 20. 
uri v cerkvi sv. Jurija na Ptuju. 

Za KD Zbor sv. Viktorina Pmj: 
Dušan Mnlder 

Popravek 
V prejšnji številki Tedni-

ka smo pri sestavku o turis-
tičnem društvu pri Svetem 
Tomažu (stran 9) ob foto-
grafiji predsednice društva 
Vere Jeromel pomotoma 
zapisali, da je tudi predsed-
nica krajevne skupnosti, a 
to že nekaj mesecev ni več, 
zato se za pomoto opra-
vičujemo. 

Uredništvo 
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PISE: ING. MIRAN GLUSIC / ^ V VRTU ^ V VRTU * 

V vrtu po ledenih možeh 
Ledeni možje se tudi v letošnjem izteku polovice maja ob svojem slo-
vesu z nekaj hladnejšimi dnevi niso izneverili tradiciji. Končno je tukaj 
čas stalnejšega toplega poletnega vremena, ko brez skrbi na prosto 
prenesemo in sadimo še poslednje na hladno vreme občutljive vrste 
okrasnega rastlinja in vrtnine. 

V SADNEM VRTU je v 
poldrugem mesecu vegeta-
cije sadno drevje že toliko 

porastlo, da ob napotitvi vanj ne pozabimo vzeti 
s seboj drevesnih škarlj. Ne glede na sadno 
vrsto in starost sadnega drevja je pri negi in 
vzgoji pri vsakem srečanju z drevesom kaj pos-
toriti, odrezati ali preusmeriti med vegetacijo. 
Pravkar posajenemu mlademu drevescu že ob 
začetku vegetacije, nato pa sprotno spremlja-
mo rast mladik in jih naravnamo v želeno vzgoj-
no obliko krošnje, odraslemu in rodnemu sad-
nemu drevju pa z zeleno rezjo sproti odstranu-
jejmo tisti novi prirastek mladik, ki bi drevesu 
škodovale, v sredi maja pa so tudi že opazne 
bolne in poškodovane veje, ki jih sproti izrezuje-
mo, da preprečimo širjenje rastlinskih bolezni in 
škodljivcev. 

Pri pravkar posajenem mladem sadnem dre-
vescu snrK) od začetka rasti pozorni na vsak po-
ganjek oziroma mladiko. Prednostno izberenno 
poganjke z najugodnejšim položajem, ki bi 
lahko služili za oblikovanje ogrodnih vej načrto-
vane vzgojne oblike: stranske poganjke bomo 
namenili za formiranje rodnega lesa, navpične, 
ki bi kazali na rast bohotivk, izrežemo, po-
ganjke, ki jih v drevesni krošnji ne bomo potre-
bovali, pa pinciramo - prikrajšamo na dva do tri 
liste, da bodo s svojo listno povšino prehranje-
vali in krepili deblo in ogrodne veje. Če se rastni 
vršiček prevodnika ali ogrodnih vej razveja, 
enega odstranimo, brž ko ga opazimo. Sproti 
odstanjujemo tudi koreninske izrastke in izrast-
ke iz koreninskega vratu. 

Pri odraščanjočem in starejšem sadnem 
drevju sproti odstanujujemo navpično rastoče 
poganjke, ki bi se kasneje razvili v nerodne bo-
hotivke, prav tako izrezujemo vejice, ki so se 
usmerile v nasprotju z vzgojno obliko drevesne 
krošnje ali v njeno notranjost. 

Plesnive poganjke jablan, okužene in obolele 
poganjke breskev od breskove kodravosti, po-
ganjke, ki so jih močno napadle listne uši, ter 
vejice, ki so pričele veneti in odmirati zaradi 
neozdravljivih poškodb drugih rastlinskih bo-
lezni ali škodljivcev, odrežemo do zdravega 
dela in sežgenno, da preprečimo njihovo na-
daljnjo širitev. 

V OKRASNEM VRTU so iglavci ena od naj-
privlačnejših in najuporabnejših okrasnih drev-
nin. Za vrtove imajo neprecenljivo vrednost, saj 
je z njimi mogoče zavarovati vetrovne lege, z 
njimi lahko izoblikujemo mikavno lepe varoval-
ne nasade. Razne vrste iglavcev, kot so tisa, 
thuja, brinje in paciprese, lahko gojirrra v strnje-
nih nasadih in uporabljamo za žive meje. 

Kakor imajo iglavci pomembno mesto v nara-

vi in v gozdovih, enako je z okrasnimi iglavci v 
vrtu in javnih nasadih, saj se z njimi oblikuje 
značilnost krajine, kot zimzelene rastline pa so 
nenadomestljiv vir svežega zraka, ko drugo 
rastlinje pozimi miruje. Večina vrst okrasnih 
iglavcev uspeva v navadni zemlji, gnojeni le z 
gozdno puhlico ali kompostovko. Dobro uspe-
vajo, če imajo dovolj vlage in svetlobe in če ni 
plevelov. Ne uspevajo pa v zemlji, ki je prekrita 
z zidnimi odpadki, malto, apnom in opeko. Tudi 
gnojenja z dušičnimi gnojili ne prenašajo. Sko-
raj vse vrste iglavcev so odporne na razne gli-
vične bolezni, od škodljivcev pa jih ogroženo 
listne uši, ki jih v vrtovih na iglavcih uničujemo 
enako kot na vrtninah. Okrasne iglavce sadimo 
zgodaj v jeseni, da se korenine primejo še pred 
zimo, ker zimzeleni iglavci vegetirajo tudi pozi-
mi. Tiste, ki so vzgojeni v vsebnikih z zavarova-
no koreninsko grudo, pa lahko sadimo vse leto. 

V ZELENJAVNEM VRTU je m ^ zelo delaven 
mesec. Medtem ko že nekaj tednov pobiranrra 
pridelke v jeseni ali zgodaj spomladi posejane 
zelenjave, sedaj na prosto še sadirrra na mraz 
in hladno vreme občutljivejše vrtnine: para-
dižnik, papriko, kumare, jajčevce, bučke, melo-
ne in druge vrtnine, ki v svoji rastni dobi potre-
bujejo mnogo toplote. 

V drugi polovici maja na izpraznjene gredice 
že sejemo ali sadimo vrste vrtnin s kratko vege-
tacijsko dobo, ki jih bonno pobirali konec polet-
ja: srednje rano cvetačo, brokoli, rano zelje, ko-
lerabico, mesečno redkvico, letno endivijo, 
radič solatni k, drobnjak. 

Letošnje pogoste padavine, v poletnih vre-
menskih razmerah pa se tem pridružijo pogoste 
deževne plohe, zbijejo vrtno zemljo. Ta se na 
površini zaskorji, skozi razpoke pa močno izhla-
peva talna vlaga. Da preprečimo škodljive vpli-
ve na vrtna tla in posevke, vsako zaskorjeno 
zemljo plitno zrahljamo. 

V času najbujnejše vegetacije se v vrtu poleg 
vrtnin in drugih gojenih rastlin še bujneje razvija 
in razrašča plevel. Ta je za gojene rastlinje v 
vrtu največji škodljivec, ker je velik porabnik 
rastlinskih hranil, ker zgoščuje, zasenčuje in 
preprečuje zračnost nasadov. Plevel dolgo 
zadržuje roso in nnokro listje, kar je vzrok okužb 
in naglega širjenja rastlinskih glivičnih bolezni. 
S plevelom se skrben vrtnar nenehno spopada, 
njegovo rast pa preprečuje tako, da ga uniči 
preden vzkali. S plitvim gostim okopavanjem in 
rahljanjem tal pod vrtnimi posevki pa ne 
uničujemo sanno plevelov, temvel zračinno 
zemljo za boljšo rast in dihanje korenin ter pre-
prečujemo prenaglo izhlapevanje talne vlage. 

Miran G l u š i č , i n g . a g r . 

Krvodajalci 
4. MAJ - Zlatko Novak, Stoperce 67. Jože Belšak, 
Moškanjci 7, Franc Vaupotič, Popovci 15, Roman Sok, 
Moškanjci 1 2 4 , Žarko Jovanovič, Kvedrova 1, Ptuj, MIlan 
Žeieznik, Čermožiše 80/a, Branko Mlakar, Grajena 46, 
Sergej CviM, Stritarjeva pot 1(Va, Ruj , Franc Vilčnik, Mu-
retinci 20/a, Andrej Čuš, Placar 13, Miran CvikI, Slovenja 
vas 27, Miran Gojkovič, Hajdoše 64, Vlado Krajnc, Sp. 
Velovlek 24/a, Stanko Marinič, Placerovci 29, Franc 
Rižnar, Polenšak 41, Marjan Brenholc, Mezgovci 70, 
ijilojz Petrovič, Pacinje 20, Tone Javemik, Križni Vrh 29, 
Štefan Lovrec, Ztatotičje 36, Viktor Bakač, Rimska pl. 3, 
Ruj. 

6. MAJ - Boštjan Vogrinec, Vuzmetinc11, Franc Gornjec, 
Hlaponci 7, Srečko Baklan, Sp. Jablane 16, Bernarda Se-
tlnšek, Trubarjeva 9, Ruj , Slavko Ivančič, BelskI Vrh 52. 
Darjan Predikaka, Lovrenc na Dravskem polju 3, Alojz 
Mlaker, Dragonja vas 18, Emil Pravdič, Rucmanci 6, An-
ton Žuran, Gradišča 143, Zvonko Cesar, Zg. Jablane 36, 
Lidija Medved, Podlože 69, Jožica Sagadin, Mihovce 3, 
Janko Beranič, Pongrce 3, Jožef Lah, Pongrce 8, Marjan 
Murko, Podvinci 130, HerminaZajc, Mihovce 54/a, Stan-
ko Zaje, Mihovce 54/a, Errtl Valer, Cirkovce 76, Štefka 
Žlibar, Belšakova 69, Ruj , Marjan Lah, Pongrce 15, 
Franc Cafuta, Zg. Jablane 18, Tomo Indžič, Osojnikova 
25, Ruj , Tomislav Korez, Sp. Jablane 51, Danica Perko-
vič, Grajenščak 80/b, Dušan Lesjak, Zelenikova 2, Ruj , 
Rudolf Petrovič, Pacinje 28, Miroslav Golob, Zg. Jablane 
38/a, Martin Golenko, Sp. Jablane 10/a, Milan Car, Indu-
strijska ul. 5, Kidričevo, Leopold Zabukovšek, Dragonja 
vas 2, Metka Vajda, Zagojiči 24, Rajko Robar, Šarhova 

34, Franček Trčko, Šikole 3, Stanko Krničar, Pongrce 
26/a, Franc Medved, Zg. Jablane 10, Štefan Potočnik, 
Sp. Jablane 36, Stanislav Dollška, Lovrenc na Dravskem 
polju 2, Stanko Vrbek, Cirkovce 42, Stanko Pernat, Cir-
kovce 20, Robert Belca, Dragonja vas 22, Franc Lah, 
Spuhlja 46, Vlado Bedrač, Zagrebška 81, Ruj , Marija Po-
lanec, Krčevina pri Vurbergu, Franc Golob, Zg. Jablane 
38/a, Adolf Leva, Sp. Gorica 2, Bernard Kotnik, 
Stražgonjca 25. Željko Dovnik, Šikole 61/a, Srečko Hri-
bernlk. Na Boč 22. Poljčane, Marijan Milinovič, Ciricovce 
49/a, Martin Novak, Cirkovce 49/a, Bogomir MandI, Sp. 
Jablane 43/e, Iztok Robar, Črešnjevec ob Dravi 3, Maksi-
milja B e r ^ i č , Lovrenc na Dravskem polju 8, Marjan 
Frangež, Župančičeva 13, Maribor, Rozalija Sobotič, Sp. 
Jablane 32, Nevenka Robar, Šarhova 34, Ragersko, Mi-
lan Fideršek, Zg. Jablane 16, Dušan Najvirt, Celestrina 
11, Anton Lamberger, Cesta ob ribniku 23, Miklavž na 
Dravskem polju, Vinko Baklan, Zg. Jablane 30, Danilo 
Unuk, Zg. Jablane 38, Damijan Lončarič, Sp. Gorica 12, 
Jože Hribemik, Na Boč 22, Poljčane, Branko Godec, 
Krčevina pri Vurbergu, Daniel Cafuta, Ul. Šercerjeve bri-
gade, Ruj , Jure Novak, Ciri<ovce 22, Milan Munda, 
Pongrce 28/a, Dragica Drevenšek, Župančičeva 13, Pra-
gersko, Anton Strmšek, Zg. Jablane 28, Zvonko Grego-
rec, Zg. Jablane 12, Dragica Novak, Cirkovce 49/a, Dani-
lo Jevšovar, Šikole 64/a, Sašo Vrtjanič, Ul. Staneta Se-
verja 15, Maribor, Mladen Sobotič, Sp. Jablane 32, Milan 
Letonja, Nova ulica 6, Zvonko Pericovič, Starošince 28, 
Franc Trčko, Ciri^ovce 59/a, Janko Bercko, Ul. Eme Sta-
rovasnik 1, Poljčane, Stanko Rodošek, Ciri(ovce 30, Ga-
brijel Novoselnik, Pleterje 72, Anton Sagadin, Gerečja 
vas 61, Slavko Čeh, Pivkova 7, Maribor. 

PRIPRAVLJA MAG. BOJAN SINKO, SPEC. 
KLIN. PSIH. / NEKATERI DRUGI PROBLEMI 
DUŠEVNEGA ZDRAVJA - 2 2 5 . N A D 

Zmkon^ družina in 
duševno zdrttvie 

86. nadaljevanje 
Terapevtski proces 
zakoncev in 
družine • na splošno 

Govor bo torej o splošnih 
oblikah, značilnostih, zakoni-
tostih in pravilih terapevtske-
ga procesa zakonske in 
družinske terapije. 

Pa si poglejmo najprej nea-
nalitske oblike, saj z nekateri-
mi metodami zdravimo bolj 
akutne in površinske proble-
me, pa tudi iz določenih razlo-
gov zavestno ne sežemo 
globlje v podzavestno doga-
janje posameznika, zakona ali 
družine ter ostanemo na nivo-
ju svetovanja in simptoma. 

Predzakonsko, zakonsko in 
družinsko svetovanje 

Pogoste razveze kažejo na 
dejstvo, da mnogi mladi l judje 
stopajo nepripravljeni v zakon 
in da mnogim zahtevam zako-
na in družine niso kos. Pravo 
protislovje pa je, da tudi mno-

gi l judje iščejo nasvetov in 
pomoči, če problemov svojega 
zakona ne morejo rešili. Pri-
prava na zakon je vsekakor z 
vidika duševnega zdravja po-
membna stvar, saj je bolje pre-
prečevati kot zdraviti. Zato 
predzakonski tečaji ali "šole za 
zakon" niso slaba stvar in v 
svetu kar utečene oblike, pri 
nas pa niso več pod državnim 
okriljem. 

Čeprav življenje s svojim ne-
predvidljivim potekom obli-
kuje tudi zakon in čeprav je 
zakon proces, ki razvija in 
zahteva vedno nove osebnost-
ne dimenzije partnerjev, nam 
je predzakonsko svetovanje 
pravzaprav vendarle potreb-
no. Najbolj točno je, da je naj-
boljša priprava na zakon 
doživljanje srečnega zakona 
staršev, toda na drugi strani se 
vsakodnevno soočamo s pro-
cesi, ki jih prej nismo poznali, 
in prav to zahteva sistema-
tično izobraževanje mladih 
ljudi in njihovo pripravo na 

zakon. 
Med temi procesi je na 

prvem mestu potrebno ome-
niti dejstvo, da zakonske in 
družinske oblike razpadajo, 
da je med Člani družine sedaj 
več razočaranja, frusiracije, 
več odtujenosti in površnih 
stikov kot nekoč. Pozitivnih 
vzorov za mladega človeka je 
v njih vedno manj. Na dru-
gem mestu je potrebno ome-
niti večji generacijski razmik 
med starši in otroki, večjo raz-
ličnost norm, pogledov na 
svet, življenjskih navad, kar 

i prav lako mlademu človeku 
otežkoča opiranje na trdna 
izročila in je zato prisiljen 
ubirati svoja lastna, še nepre-
verjena pota novih oblik part-
nerstva, pri čemer prav rado 
pride do iztirjenja in stranpo-
ti. 

Še več o predzakonskem sve-
tovanju pa naslednjič. 

m a g . B o j a n Š i n k o 

PREJELI SMO 
Golfaška 
grotesknost, 
samo v besedi! 

Zaradi neskladja z okoljem je 
slika na prvi strani zadnjega 
Tednika ^ delovala grozljivo-
smešno. Če bi se izrazil z bese-
dami sogovornika novinarke, se 
je našim očem ponudil grote-
sken prizor čez celo četrtino 
časopisne strani. Na sliki 
manjka samo še ladja z grotes-
knimi jadri in novimi, hitro 
nastalimi grotesknimi kapita-
listi ("j aro gospodo"). Ta grotes-
knost pa še ni dovolj. Z grotes-
knostjo je v svojem vzvišenem, 
samo pohvalnem intervjuju 
novi predsednik, gospod mag. 
Danilo Toplek, označil vse, ki 
bi si u^ali karkoli "ziniti" proti 
golfu. Se več, povedal je, da si 
"golf plac" lahko ogledajo le tis-
ti, ki so bili prijazni do gradnje 
golf igrišča. Neprijaznih je 
namreč bilo kar veliko. 
Običajno pa kar tisti, ki so bili 
tako ali drugače brezobzirno 
oškodovani. Takih je vsaj 100 
kar v neposredni soseščini. 

Očitno je gospod spregledal, 
da proti golfu nima nihče nič. 
Moti vse drugo: neverjetna sa-
movolja, hinavščina, narcisoid-
nost, nezakonitost, grožnje, iz-
siljevanje, kraja, izkoriščanje 
tuje posesti in tako naprej. Ne 
vem, ali gospodom Toplekom 
že jutri golfa ne bodo igrali vsi 
njegovi novi, gmajniški sosedi, 
ki so, kot on pravi, polni zavi-
danja in hkrati sreče, ker so do-
bili tako bogatega soseda. Mor-
da bodo lahko za spravo celo 
brezplačno opravili šolo golfa. 
Eni smo si to s svojim "pozitiv-
nim pisanjem, drugi s poročan-
jem" zagotovo že prislužili. Da 
bi Bog dal. 

Vse boli grotesknost, s katero 
smo bili soočeni pri gradnji 
tega objekta. Groteskno je, če 
nekaj izvajaš brez dovoljenj, na 
tuji zemlji, samovoljno spre-
minjaš kulturo zemljišča, vsev-
prek uničuješ, prodajaš, kar ni 
tvoje, sekaš, kar so drugi sadili 
z denarjem iz proračuna, utajiš 
davke, ponižuješ sosede, ki so 
tam od vekomaj, in jim vsiljuješ 
svojo brezobzirno moč. 

Groteskno je, če poizkušaš 

prevarati ljudi in jim na 99 let 
vzeti zemljo ter si jo pripisati z 
goljufivo pogodbo. Še bolj gro-
teskno pa je, da investicijo, 
vredno vsaj 8 milijonov mark, 
po besedah novega predsedni-
ka, slovitega golfaškega mojstra 
pa samo borih 4 milijone mark, 
izpelješ s kapitalom 1,5 milijo-
na tolarjev. Le od kod so vzeli, 
recimo, tiste 4 milijone DEM 
ali 400 milijonov tolarjev? Le 
kdo takšen vložek investira v 
investicijo, ki se vsaj 50 let ne 
bo poplačala? Sam po sebi se 
ponuja odgovor. Tisti, ki tega 
denarja ni zaslužil s svojim de-
lom. Tisti, ki je denar na tak ali 
drugačen način odtujil ali po 
gosposko opral. 

Groteskno bo tudi to, da se bo 
na otvoritvenem turnir ju zbra-
lo veliko znanih politikov in 
gospodarstvenikov, ki bi morali 
vsaj sto krat preprečiti zakono-
lomstvo. Pokazali se bodo 
točno tam, kamor v resnici spa-
dajo, in s tistim, kar počnejo, 
zraven pa si bodo povabili še 
tiste novinarje, ki so za denar 
pripravljeni spregledati prava 
dejstva in napisati lažnive 
zgodbe ter naslikati groteskne 
slike. 

Ne vem, ali kdo nasprotuje 
j golfu kot objektu. Vsaj tisti, kar 
I sem jih slišal sam, in nisem jih 
i slišal malo, mu ne nasprotujejo. 

Zagotovo pa nasprotujejo ne-
pravilnostim, nesramnostim, 
samovoljnosti, kraji, goljufanju 
zakonov, neenakosti pred zako-
ni, hinavščini^ in vsemu, kar 
spada zraven. Čudijo pa se tudi 
temu, kako lahko nekdo, ki naj 
bi se poleg drugih lastnih oseb-
nostnih lastnosti spoznal še 
vsaj na ekonomijo, izpelje 
takšno investicijo s svojim de-
narjem. 

Maske so se razkrile. Vse je 
tako, kot sem napisal v svojem 
članku pred letom in več. Sedaj 
so začutili že takšno moč, da 
bodo prvi turnir odigrali kar 
kot Kurent (v)cup. Madonca, 
vsaj "skrivalnica" je domača 

I (avtohtona). Še več, po odkrit-
I ju, kdo je kdo, ki je vlagal, seve-
i da ne bodo povedali koliko, pa 
! si že ponovno, kar javno, nade-
! nejo kurentovo masko. Za vse 

vlagatelje še sicer ne bomo 
kmalu zvedeli, zvedeli pa 
bomo. In takrat bo to ponovno 

groteskno, le da za druge. 
Po tistem prvem članku je 

gradivo nekako le prišlo do jav-
nega tožilca na Ptuju. In glej ga, 
tožilca. Ta je zadevo zaklenil v 
predal z ugotovitvijo, češ da je 
na gmajni vse v redu. Da ni no-
benih dokazov. Tako kot jih ni 
bilo po nacionalizaciji. Pa jih 
na našo nesrečo ponovno odkri-
jemo po 50 letih, ker so nam za 
njih povedali iz Evrope in 
Amerike. Pa naj še kdo reče, da 
pri nas ni resnice in da ni neod-
visnega sodstva. Kot na dlani 
je, da je tako. Ampak ne zaradi 
dejstev. Tako je, ker so nam li-
beralni in avantgardistični go-
spodje tako zabičali. Potem pa 
bo že tako! Ampak videli bomo, 
kako dolgo še. In takrat bo zo-
pet vse groteskno. 

Še nekaj je zelo groteskno in v 
pravem pomenu besede same. 
Debel zapis naslova v časopisu. 
Groteskno pa je napisana tudi 
novinarka poročevalka. Grotes-
kno namreč poleg uvodoma 
opisanega značaja pomeni še 
groteskno tiskati. Gre za grotes-
kne tiskarske črke, ki imajo 
enake, debele poteze. Grotes-
knost pa lahko pomeni tudi 
knjižno lastnost, značilnost. Na 
primer: "Presenečala je grotes-
knost njegovih domislekov." 
Na gmajni je šlo tako daleč, da 
so pomisleki postali stvarnost, 
zato je TAM sedaj stvarna gro-
tesknost. 

Upam, da se bo investicija po-
krila in nekoč še poplačala in da 
zato ne bodo morali še koga "li-
kvidirati", ker bi to pomenilo 
tudi samo umor naročnika. 
Vem pa, da se bo investicija 
nekoč tudi razkrila. Dogodek 
me spominja na misel, ki jo 
izrekel sloviti ameriški pisec 
Dale Carnegie: "Dva človeka 
gledala sta iz ječe, danes eden, 
jutri drugi videl je stvari 
bleščeče." 

Groteskno bi bilo po vsem 
pričakovati kaj dobrega. Nasvet 
istega pisca, ki sem ga že orne* 

I nil, je tudi: "Nikdar se ne poiZ' 
i kušaj maščevati svojim sov 
j ražnikom, kajti veliko bolj boš 
i prizadel sebe kot njih." SaiH 

tega nisem napisal iz sovraštva; 
napisal sem zaradi resnice in tet 
se ne bom mogel nikoli odreči-

Prisrčen pozdrav! 
Janez LAH 
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DRUŠTVO ZA PROUČEVANJE IN OPAZOVANJE PTIC POZIVA 

Štorklje - jim lahko pomagamo? 
čas brezskrbnih sprehodov v naravi je za nami. Sprašujete se 
2akaj. Odgovora ni težko poiskati, če hodiš z odprtimi očmi in 

ne zastiraš dejstev, da živimo v materialističnem svetu, kjer 
vrednote države merijo s kilometri avtocest, s površinami 

melioriranih zemljišč in s kilometri kanaliziranih vodotokov. 
2aradi tega sprehodi v naravo ter opazovanje in proučevanje 
ptic niso dovolj, da se ohranijo ogrožene vrste. Slednjega se 
dobro zavedamo ornitologi, ki poskušamo s številnimi projek-
ti, ki vključujejo odkup in najem zemljišč za naravovarstvene 
namene, in s konkretnimi akcijami, s katerimi smo preprečili 
propad gnezdišč breguljke, rečnega galeba in navadne čigre, 
prispevati svoj delež k ohranitvi naravnega bogastva. 

I V marcu in aprilu je bila aktiv-
nost članov Društva za opazo-
vanje in proučevanje ptic Slove-
nije spet na vrhuncu, saj smo iz-
vedli akcijo, kjer smo postavili 
drogove s podstavki za gnezda 
bele štorklje (Ciconia ciconia) v 
Podravju in Pomurju. Za izved-
bo akcije smo se odločili zaradi 
pomanjkanja primernih gnez-
dilnih mest za varno gnezdenje 
belih štorkelj, kajti veliko gnezd 
je na električnih vodnikih, kar 
pa seveda predstavlja nevarnost, 
da jih ubije električni tok. Zara-
di tehnološkega napredka so 
številna gospodinjstva zamenja-

la peči na trdo kurivo s pečmi na 
plin, kar pa posledično pomeni 
tudi to, da dimniki merijo v pre-
mer manj in imajo zato manjšo 
površino, kjer bi si lahko štorkl-
je naredile gnezdo. In nazadnje 
je oblika oziroma tip hiš takšen, 
da štorkljam ne ustreza za gnez-
denje na slemenih. 

Vendar pa bele štorklje leto za 
letom vztrajno bijejo boj za svoj 
kos življenjskega prostora, za 
mesto, kjer si bodo naredile 
gnezdo in bodo iz njega poleteli 
mladiči negotovi prihodnosti 
naproti. Kakšna bo prihodnost 
za belo štorkljo, je razvidno tudi 

iz raziskave iz leta 1990, kjer je 
bilo za območje južnega dela 
Dravskega polja zapisano: "Po 
obsežnih izsuševalnih posegih v 
dolini Polskave in okolici Pra-
gerskega je prišlo v zadnjih letih 
v tamkajšnji populaciji bele 
štorklje do prave katastrofe. 
Opuščenih je 50% gnezd." 

Zato smo se v Društvu za opa-
zovanje in proučevanje ptic Slo-
venije odločili, da za ptico leta 
1999 proglasimo belo štorkljo. 
Zaradi delovanja negativnih 
dejavnikov za štorkljo kot pos-
ledico dejanj človeka je bela 
štorklja v Srednji in Zahodni 
Evropi na pragu izumrtja. V 
Sloveniji se skrajno upira usodi, 
znani iz Srednje in Zahodne Ev-
rope. Kako dolgo še?! Ali bomo 
res v vsem sledili Evropi ali pa 
bomo ubrali drugačno pot, pot, 
ki je prijazna naravi in vsaj en-
krat pokazali, da je lahko Evro-
pa tudi zmotljiva? 

Zapisal bom nekaj informacij, 
ki so pomembne oziroma jih 
moramo upoštevati pri izdelavi 

in namestitvi podstavkov za 
gnezda bele štorklje. 

Podstavki za gnezda bele 
štorklje so lahko nameščeni na 
dimnikih, na slemenih streh, na 
električnih drogovih. Vsak po-
sameznik, ki želi pomagati 
štorklji, pa lahko namesti nosi-
lec za gnezdo tudi na drog, ki 
meri v višino najmanj 8 m in je 
iz akacije (Robinie pseudoaca-
cie). Pri tem je priporočljivo, da 
pusti na deblu skorjo, saj na 
takšen način zavremo njegovo 
trohnenje, drevo raste dalje in je 
živo; vsakih nekaj let pa je po-
trebno obrezati poganjke, da 
ima štorklja prost prilet in od-
let. Podstavek naj bo iz železne 
konstrukcije, ki je primerno 
zaščitena z barvo. Premer pod-
stavka naj bo 130 cm, nikakor 
pa ne manj. Na obod podstavka 
mora biti zavarjena mreža debe-
line 10 mm, kjer si lahko štorkl-
je vpletejo veje in različen grad-
beni material, ki ga oblikujejo v 
gnezdo. Da pa veter ne odpihne 
prinesenega gradbenega mate-
riala, mora imeti podstavek 
zaščito v višini 15 cm, ki pre-
preči odnos materiala. 

Namestitev podstavka za gnez-
do bele štorklje na dimnik je 
brez pomena, če je dimnik j 
poškodovan, saj si štorklja vsa- i 
ko leto gnezdo obnavlja in ga i 
dograjuje, tako lahko z leti j 
doseže gnezdo tudi do 2 m 
višine in maso preko 1 tone, kar 
pa v primeru dotrajanega dim-
nika lahko predstavlja nevar-
nost. 

Pri štorkljah, ki gnezdijo na 
električnih drogovih, predstavl-
jajo veliko nevarnost električni 
vodniki, v katere se lahko zlasti 
mlade štorklje zaletijo in si po-
lomijo krila ali pa jih celo ubije 
električni tok. Zato mora biti 
nosilec platforme oziroma gnez-
da postavljen v višino najmanj 
40 cm nad električnimi vodniki. 
Pozorni moramo biti tudi na 
gnezda, ki se opirajo na elek-
trične vodnike in lahko prevaja-
jo električni tok. Nemalokrat pa 
se zgodi, da električni tok ubije 
štorklje pri gnezdenju. Zaradi 
tega je priporočljivo, da so elek-
trični vodniki izolirani v 
dolžini dveh metrov od gnezda. 

Kadar moramo zaradi dotraja-
nosti zamenjati nosilce za gnez-
da ali celo postaviti novi drog, 
moramo upoštevati popolnoma 
iste kriterije gnezdenja (višino, 
staro gnezdo prestaviti na nov 
podstavek, odprtost terena). 
Zlasti se je potrebno zavedati. 

da je gnezdenje štorkelj na 
umetnih podstavkih neuspešno, 
če v bližini približno 1,5 km ni 
nobenih travnikov in močvirja. 
Pomemben dejavnik za gnez-
denje je tudi neoviran dostop do 
gnezda; če se le da, izberemo za 
mesto postavitve droga predel, 
kjer ni električnih vodnikov in 
je pokrajina odprta, kar zagotav-
lja štorkljam neoviran let. 

V DOPPS smo izbrali štiri lo-
kacije za postavitev drogov z no-
silci za gnezda bele štorklje. Te 
so v Majšperku, na Ptuju, v Mi-
hovcih pri Ormožu in v Pola-
ni.V Veliki in Mali Polani se 
lahko pohvalijo z največjo po-
pulacijo štorkelj v Sloveniji, za-
radi tega bosta Velika in Mala 
Polana razglašeni za evropsko 
vas štorkelj. V okviru tega bodo 
potekale tudi številne priredit-
ve. 

Akcijo postavljanja drogov v 
Podravju so podprli Mestna 
občina Ptuj, Občina Ormož, 
Elektro Maribor - PE Ptuj in 
Ormož, Metalka Ljubljana -
prodajni center Ptuj, Mitja Si-
monič, s.p., iz Ptuja, OPZ Pano-
rama Ptuj in ne nazadnje lastni-
ki zemljišč, ki so ptici - v naših 
mislih tako povezani z rodnost-
jo - omogočili preživetje. 

Dominik Bombek OPLOTNICA / KAJ VES O PROMETU 1999 

Dobri in iesni rezultati 
Na osnovni šoli Oplotnica je minuli četrtek 
potekalo šolsko tekmovanje Kaj veš o prome-
tu občin Oplotnica in Slovenska Bistrica. 
Tekmovale so ekipe osmih osnovnih šol s tega 
območja. 
Tekmovanje, razdeljeno med mlajše (5. in 6. raz-

red) ter starejše učence in učenke (7. in 8. razred) 
je bilo dobro pripravljeno, šolarji pa so pokazali 
nadvse solidno znanje. Tako je v pisnem delu več 
kot 50 odstotkov tekmovalcev stoodstotno rešilo 
testne pole, dobro so opravili tudi vožnje s kole-
som na poligonu ter na prometnih površinah. 
Posledica so visoki in tesni končni rezultati. Naj-
več, 840 točk je med mlajšimi tekmovalci zbrala 
Tina Žnider iz OŠ Makole, med starejšimi pa 

drugo- in tretjeuvrščeni Robert Bratuša (832 
točk) iz OŠ Poljčane, ki se bo udeležil državnega 
tekmovanja konec maja v Novem mestu, ter Uroš 
Mithans (820 točk) s Črešnjevca. 

Pri starejših tekmovalcih se je najbolje odrezala 
ekipa iz osnovne šole Poljčane in zbrala 3247 
točk. Za njo so se uvrstile ekipe Makol (3230), 
Črešnjevca (3135), Spodnje Polskave (3126), 
Oplotnice (3092), Tinja (3028), Laporja (2989) ter 
Slovenske Bistrice (2869). Pri mlajših tekmoval-
cih je zbrala največ točk ekipa Črešnjevca (3200), 
tesno za njo Makole (3126), nato pa Poljčane 
(3101), Tinje (3066), Laporje (2902), Šmartno 
(2790) ter Spodnja Polskava (2611). 

VT 

V okolju, kjer živimo in delamo, je vse več neželenih zvokov in 
šumov, ki močno obremenjujejo človekovo telo in tudi okolje. 
Dokazano je, da dolgotrajni hrup povzroča psihične težave in 
fizične okvare človekovega organizma. 

O toplotnih izolacijah še naj-
demo literaturo, morda pro-
spekt ali katalog, toda o zvočnih 
izolacijah je le malo napisanega. 
Morebitne nevšečnosti v zvezi s 
hrupom je treba upoštevati že, 
ko razmišljamo o gradnji. Do-
bra rešitev konstrukcijskih ele-
mentov zahteva nekaj znanja in 
denarja ter vsekakor razmišljan-
je o tem že pri izdelavi načrtov. 
Ko so stene in tla narejeni ter 
Vodovodne instalacije in cen-
tralna kurjava napeljane, je vsak 
Poskus izboljšati izolacijo pred 
hrupom zahteven in drag. Mno-
gokrat pri gradnji premalo pazi-
fno na probleme prenašanja zvo-
ka med dvema stenama, kar je 

lahko prav tako neprijetno in 
moteče. 

Zvok in s tem povezan hrup se 
prenaša po zraku ali po materia-
lu (slika 1). Zaradi vira hrupa se 
pojavi valovanje zraka v prosto-
ru. To se širi in zadeva ob stene, 
tla in stropove sosednjih prosto-
rov. 

Zvočna izolacija enojne homo-
gene stene je odvisna od njene 
površinske mase in od frekven-
ce zvoka. Na področju stano-
vanjske gradnje je potrebno iz-
brati takšne sestave dvojnih 
sten, da je njihova resonančna 
frekvenca nižja od 90 Hz. Dobro 
zvočno izolacijo enojne homo-
gene stene lahko dosežemo 

samo z razmeroma težkimi de-
belimi stenami (liti beton, be-
tonski zidaki, opečni zidaki). 
Kolikor večjo maso ima zid 
(kg/m^), toliko boljši je učinek, 
ker se zvok odbija in s tem se 
njegov prehod skozi zid 
zmanjša. Tako so stene iz votle 
opeke, plinobetona (siporeksa), 
montažne stene z enojno 
mavčno oblogo in druge lahke 
stene neprimerne za postavitev 
med dvema stanovanjskima 
enotama, med mirnim in gla-
snim delom hiše, ker prepuščajo 
preveč hrupa. Za dovolj težko 
steno mora biti površinska masa 
zidu večja, kot je 350 kg/m^. 

Kasneje se da protihrupna izo-
lacija izboljšati tako, da pred 
prelahko steno postavimo še 
eno. Pri tem je pomembno, da je 
ne pritrdimo nanjo, saj se s tem 
izognemo dodatnim toplotnim 
mostovom. 

Ker torej potuje zvok skozi 
lahke konstrukcije in se prenaša 
po togih konstrukcijah, ga mo-
ramo dušiti z materialom, ki 
zvok absorbira. Najpogosteje 
uporabljeni materiali za zvočno 
izolacijo sten so mineralna vol-
na in polistiren (stiropor). 
Udarni zvok na tleh pa dušimo s 
pohodnimi izolacijskimi 
ploščami (npr. novoterm, trdi 
tervol, kaširan stiropor). 

Nadaljevanje prihodnjič 
Bojan Grobovšek, 

univ.dipl.ing. 

BODO POSI^NCI PRISlUENI SPREMENITI SEDANJI ZAKON O 
VOLITVAH V DRŽAVNI ZBOR 

Sprememim Eokrnia o i r o f l h r u l r ? 
Nadaljevanje iz prejšnje 
števillie 

• Kateri predlog je bil 
izglasovan 

Iz obrazložitve prej omenjene 
odločbe US, ki je bila sprejeta 8. 
X. 1998, izhaja, da vse do spreje-
ma te odločbe Republiška volil-
na komisija, ki je sicer ugotovila 
prej prikazane podatke, ni ugo-
tovila in objavila izida glasovan-
ja na omenjenem PZR tako, da 
bi ugotovila, kateri od treh 
predlogov je bil izglasovan. Niti 
še DZ ni sprejel takega sklepa. 

Ne glede na pravkar zapisano 
pa so bili mnogi državljani, ki 
so 3. odst. 3. člena zakona o 
načinu glasovanja in ugotav-
ljanja izida glasovanja na refe-
rendumu o volilnem sistemu 
(Ur.l. RS, št. 57/96), ki se glasi: 
"izglasovan je predlog, za kate-
rega je glasovala včeina voliv-
cev, ki so glasovali," tolmačili 
tako, da je za ugotovitev večine 
treba sešteti glasove volivcev 
vseh treh predlogov. Ker pa je 
bilo skupno število glasov pri 
vseh treh predlogih, oddanih za 
spremembo dosedanjega zakona 
o volitvah v državni zbor, 
manjše kot pa število proti spre-
membi, zato po njihovem 
mnenju referendum ni uspel. 
Sporočilo o neuspelem referen-
dumu so se pojavila tudi v naših 
časopisih. Tako npr. tudi v 
Večeru dne 10. XII. 1996, ki je o 
PZR med drugim objavil: "Na 
referendumu v nedeljo odločalo 
nekaj manj kot 580.000 volivcev 
- okoli 37 odstotkov. Kdo je v 
nedeljo zmagal? Največ podpore 
vohlnemu modelu 43.710 voliv-
cev in volivk. A ne dovolj za re-
ferendumsko zmago." (Glej po-
natis tega besedila v Večeru 
30.X. 1998.) 

• Vsebina odločbe št. U-
1-12/97 US 

Na predlog pobudnikov in vla-
gateljev zahteve za razpis PZR v 
volilnem sistemu, to je SDS in 
43.710 volivcev, da ustavno 
sodišče oceni ustavnost 3. od-
stavka 3. člena zakona o načinu 
glasovanja in o ugotavljanju izi-
da glasovanja na referendumu o 

volilnem sistemu, je ustavno 
sodišče izdalo odločbo, s katero 
je odločilo: 

1. Tretji odstavek 3. člena (ci-
tiral sem ga že zgoraj) Zakona o 
načinu glasovanja in ugotav-
ljanju izida glasovanja na refe-
rendumu o volilnem sistemu 
(Uradni list RS št. 57/96) je v 
skladu z ustavo, če se razlaga 
tako, da je izglasovan predlog, 
za katerega je glasovala večina 
volivcev, ki so glasovali pri tem 
referendumskem vprašanju. 

2. Na podlagi poročila Repu-
bliške volilne komisije o izidu 
glasovanja na referendumu o 
volilnem sistemu, ki je bil 8. 
XII. 1996, ustavno sodišče v 
skladu z ugotovitvijo iz prve 
točke (1) izreka te odločbe ugot-
avlja, da je bil na tem referendu-
mu izglasovan predlog, vsebo-
van v referendumskem 
vprašanju, postavljenem na 
zahtevo 43.710 volivk in voliv-
cev. 

3. Zakon o referendumu in o 
ljudski iniciativi (Uradni list 
RS št. 15/94, 13/95 - odlok US, 
38/96 in 43/96 - odlok US) je v 
neskladju z ustavo, ker ne 
določa roka, v katerem mora 
Državni zbor po sprejemu pred-
loga na predhodnem referendu-
mu sprejeti zakon, s katerim 
uveljavi rešitev, sprejeto na refe-
rendumu. 

4. Del določbe tretjega odstav-
ka 25. člena zakona o referendu-
mu in o ljudski iniciativi, ki se 
glasi: "eno leto po izvedbi refe-
renduma Državni zbor ne more 
sprejeti zakona, ki bi bil v na-
sprotju z izidom referenduma", 
je v neskladju z ustavo, kolikor 
se nanaša na predhodni referen-
dum. 

5. Državni zbor mora nesklad-
je, ugotovljeno v 3. in 4. točki iz-
reka te odločbe, odpraviti v šes-
tih mesecih od njene objave v 
Uradnem listu RS. 

Navedene odločitve, ki jih je 
US sprejelo s petimi proti trem 
glasovom, je sodišče zelo 
obširno obrazložilo na sedmih 
straneh. 

• Reagiranje pravnih 
strokovnjakov, politikov, 
javnih medijev 

Omenjena ustavna odločba je 
vzbudila v naši javnosti velik 
interes in je deležna dosti po-
hvale, pa tudi kritike in graje. 
Karakteristični so že naslovi ne-
katerih časopisov, ki so poročali 
o tej odločbi, sprejeti s petimi 
sodniškimi glasovi proti trem. 
Tako npr. v Večeru dne 30. X. 
1998 najdemo naslov: "Odločba 
se bo zapisala v zgodovino", v 
Sobotni prilogi Dela dne 7. XI. 
1998 pa naslov:" Sodno skrpuca-
lo ponudilo alternativo." 

V prej omenjenem Večeru pa 
je tudi zapisano: 

1. nekaj ocen omenjene 
odločbe in razlogov, ki so jih v 
ločenih mnenjih navedli tisti 
trije ustavni sodniki, ki so gla-
sovali proti odločbi. Tu omenje-
na le oceno in del razlogov mag. 
Matevža Krivica. Ta pravi, da 
so s to odločbo prekoračene vse 
meje dopustnega in razumnega 
v ustavnosodnem odločanju. 
Ustavno sodišče je prekoračilo 
svojo pristojnost, ko je samo 
odločilo, da razglasi izide refe-
renduma, to bi morala storiti 
volilna komisija. Izida referen-
duma ni mogoče ugotoviti po 
glasovih "za" in "proti", oddanih 
samo pri vsakem posameznem 
vprašanju; 

2. nekaj izjav naših politikov. 
Tako je npr. predsednik SDS 
Janez Janša med drugim izjavil, 
da je ta odločba največja poli-
tična zmaga SDS, Darja Lav-
tižar Bebler je v imenu LDS po-
leg drugega tudi izjavila, da je 
utemeljitev ustavne odločbe na 
trhlih nogah, vendar je omenje-
na odločba v času, ko se tudi 
LDS ogreva za večinski volilni 
sistem, do neke mere prišla 
prav. Predsednik poslanske sku-
pine ZLSD Miran Potrč pravi, 
da to ni prvi ukrep ustavnega 
sodišča, kateremu se čudijo. 
Vztrajali pa bodo, da se v roku 6 
mesecev ZRLI ustrezno dopol-
ni. Kako bo z volilnim siste-
mom, pa je še odprto vprašanje. 

Nadaljevanje prihodnjič 
l\/lirko Kostanjevec 
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PTUJ / VEC PRIREDITEV OB ZAČETKU TURISTIČNE SEZONE 

Turistiino društvo za vei obiska 
Majski dnevi so že po tradiciji za Turis t ično društvo Ptuj 
med aktivnejšimi. Prvi teden v maju se prične ocvetl ičenje 
mesta, v drugem ali tretjem pa so na vrsti prireditve ob 
pričetku turist ične sezone , ki naj bi tudi m e š č a n e motivira-
le k ustvaijanju turis t ičnega vzdušja oz iroma vzdušja, v ka-
terem se bodo obiskovalci najstarejšega mesta dobro 
počut i l i in se vanj radi vračali . 

Prvi dan prireditev ob pričetku 
letošnje turistične sezone je minil 
v znamenju popularizacije 
dosežkov Ptuja v mednarodnem 
ekološkem in turističnem tekmo-
vanju Narodi v razcvetu. Finalno 
tekmovanje za lansko leto je bilo 
sredi februarja v Združenih 
arabskih emiratih. Ptuj je pobral 
dve od šestih prvih mest, kar je 
brez dvoma lep dosežek ne samo 
zanj, temveč tudi za Slovenijo, ki 
se kot mlada država šele uveljavlja 

in ki ji koristi vsak tak promo-
cijski uspeh. 

Turistično društvo Ptuj in 
župan Luci sta v petek v Ptuj po-
vabila predstavnike desetih slo-
venskih mest, ki imajo pogoje, da 
bi se udeležila letošnjega tekmo-
vanja Narodi v razcvetu, katerega 
finale bo prihodnje leto na Ja-
ponskem. Zupanov ni bilo, prišli 
pa so drugi predstavniki petih 
občin oziroma turističnih 
društev, in sicer iz Rečice Mozir-

je, Mozirja, Velenja, Novega mes-
ta in Laškega. V imenu ptujskega 
županstva jih je pozdravil župan 
Luci, v imenu TD Ptuj pa Albin 
Pišek. Ptujčani so udeležence 
srečanja podrobno seznanili s po-
goji za udeležbo na tem tekmo-
vanju ter jim prikazali promo-
cijski film in diapozitive, s kateri-
mi so se predstavili v Al Ainu. 
Želijo namreč, da bi še kakšno slo-
vensko mesto doseglo podoben 
uspeh. V petek so v spomin na ta 
uspeh postavili turistično tablo ob 
minoritskem samostanu, kjer že 
stoji tabla z letnicami ptujskih 
zmag v tekmovanju Turistične 
zveze Slovenije za najbolj urejeni 
turistični kraj. V tem tekmovanju 
je Ptuj doslej zmagal sedemkrat 
zapored, eno zmago pa ima še iz 
bivše skupne države. Zvečer so se 
s zgodbo iz Al Aina seznanili ude-
leženci Viktorinovih večerov. 
Člani Turističnega društva Ptuj, 
okrog 250 jih je, bodo morali še 
počakati. 

V soboto so se prireditve ob 
pričetku letošnje turistične sezone 
pričele z odprtjem delno 
obnovljene Trstenjakove in 
Lackove ulice ter ngvih parkirišč 
pred hotelom Poetovio. Gre za 
naložbo še iz lanskega proračuna 
mestne občine Ptuj v višini okrog 
petnajst milijonov tolarjev. 
Država bo za drugi del obnove 
Trstenjakove poskrbela do 25. ju-
nija. Nekateri že govorijo, da je s 
to ureditvijo dela Trstenjakove 
Ptuj dobil novi trg, le za ime se še 
niso zedinili. Najpogostejši pred-
log je Vinarski trg. Najbolj je bila 
sobotne otvoritve, ki se je je ude-
ležila le skromna skupina 
Ptujčanov, manj kot 15 jih je bilo. 

vesela gostilničarka Ana Dabič iz 
gostilne Ana - Beli križ, ki se je 
tudi izkazala kot dobra gostitelji-
ca. Nimajo vsi takšne sreče, da bi 
na svoji novi poletni terasi ob 
pričetku nove turistične sezone 
lahko postregli svojemu županu. 

S Trstenjakove se je dogajanje 
preselilo pred blagovnico Merca-
tor, kjer je bil takšen vrvež, kot bi 
si ga turistični delavci in drugi 
snovalci razvoja Ptuja želeli vsak 
dan. To se je zgodilo po zaslugi 
Turističnga društva Ptuj, ki je v 

okviru leta kulinarike in vina v 
turizmu poskrbelo tudi za ptujski 
delež v obliki velike rulade, ki je 
brez torte merila nekaj čez 28 met-
rov in je imela obliko meje Slove-
nije. Spekli so jo v obratovalnici 
Sladko Jasne Krajnc iz 1500 jajc, 
150 kg moke in jo napolnili s sme-
tanovim nadevovom z jagodami. 
Za rulado so zaslužni tudi Martin 
Vogrinec, Intes Maribor, Mlekar-
na in Petlja. Prvi je vanjo zarezal 
ptujski župan Miroslav Luci, ki jo 
je pričel rezati pri mestu Piran; ta 

skupaj s Ptujem in Škofjo Loko 
sestavlja skupnost starih mest Slo-
venije. Prvi kos je izročil 
najmlajšemu obiskovalcu, dvelet-
nemu Žanu Mercu iz Ptuja. Za-
tem pa se je posladkalo še 1999 
Ptujčanov in drugih, ki so v sobo-
to dopoldne prišli pred blagovni-
co Mercator. Za glasbene užitke je 
poskrbel pevec Damjan Zih s 
Koroške. S svojo ponudbo poto-
vanj in letovanj pa se je predstavi-
la Anka. 

MC 

T r s t e n j a k o v a u l i ca j e p o s l e j l e p š a in p r i v l a č n e j š a , b o g a t e j š a p a Je tud i za 
p o l e t n o t e r a s o p r e d g o s t i l n o A n a - Bel i kr iž l a s t n i c e A n e D a b i č , ki s e j e v so-
b o t o i z k a z a l a ko t d o b r a g o s t i t e l j i c a . Foto: Č r t o m i r Goznik 

J a s n a K r a j n c , p o d j e t j e S l a d k o , j e s k u p a j s s v o j i m i 
s l a š č i č a r k a m i r u l a d o , ki j e m e r i l a n e k a j č e z 2 8 
m e t r o v , p r i č e l a s e s t a v l j a t i v s o b o t o z ju t ra j o b p e -
t ih. N a j b o l j so s e j e vese l i l i o t roc i . 



PTUJ / OB OBNOVI CERKVE SV. JURIJA 

Listina v zvoniku ierkve 
v začetku aprila smo zaradi dotrajanega ostrešja sneti s 
proštijske cerkve na Ptuju zvonik z namenom, da ga obnovimo 
in mu damo novo balu-eno preobleko. Že takrat smo vsi 
nestrpno čakali , ali se bo našla listina o gradnji, graditeljih in 
zanimivostih, povezanih z obnovo, ki jo navadno vložijo v zvo-
nikovo kroglo. Poklicali smo delavce, da bi pregledali stolp in 
kroglo, vendar niso ničesar našli. Šele ob razstavljanju zvoni-
ka se je pokazalo, da krogla nad zvonikom, ki je bila med vo-
jno večkrat prestreljena, vendarle nosi l istino in nekaj banko-
vcev ter kovancev iz časa postavitve zvonika. 

Cerkev je Božji hram, kjer člo-
vek postoji, se zave svoje poklica-
nosti in poti, ki mu jo je začrtal 
Bog, in se okrepi z Njegovo 
navzočnostjo. Ob ali na cerkvi pa 
je navadno zvonik, ki kot prst 
kaže navzgor. V sebi nosi zvonove 
ali 'klicarje' k bogoslužju, pa tudi 
dragocene dokumente. 

Pergamentna listina 25,5 x 24 
cm, ki smo jo našli, je pisana v 
nemškem jeziku in pravi takole: 

"11. septembra 1924 je bil pokrit 
zvonik in postavljena krogla in 
križ v času častitega prosta Marti-
na Jurkoviča in njegovega na-
mestnika Janeza Cilenška. Na cer-
kev so ga dvignili klepar in elekt-
ričar Mauricij Teichner, njegov 
pomočnik Martin Brenkovič in 
vajenec Janez Brodnjak. Stolpno 
ostrešje in strešni stol sta postavi-
la gradbenik Trev in Macun. V 
krogli zvonika smo našli samo 
pismo kleparja Petaka iz leta 1891. 
Letošnje leto je v znamenju Mar-
sa, ki je letos najbližje Zemlji. 
Imeli smo veliko dežja in neviht. 
Letos smo dobili v mesto Ptuj 
elektriko. V spomin prilagamo v 
kroglo zvonika 1,5 para, 1,10 para 

ter 1/2,1/4,1, 5, in 1,10 dinarja, ki 
je danes uraden denar. Ptuj, 11. 
septembra leta 1924. Mauricius 
Teichner. M. Brenkovič." 

Listina je opremljena z dvema 
žigoma ^ na hrbtni strani. Na 
prvem je zapis: "Zadruga kovins-
kih obrtov in kolarjev v 
sodnijskem okraju Ptuj", na dru-
gem pa: "Genossenschaft der Me-
tallarbeiter und Wagner, Pettau." 
Pod listino je podpisan "Valerian 
Spruschina Obermeister der Met-
talgewerbe". 

Kljub zanimivim podatkom, ki 
jih prinaša listina, lahko dodamo 
iz župnijske kronike še podatek, 
da je bil prejšnji zvonik popolno-
ma dotrajan in da so morali zanj 
narediti popolnoma novo kon-
strukcijo, in sicer vse od spodnjih 
tramov navzgor, ter da je vse sku-
paj stalo 20.999,10 dinarjev. 

Tudi danes smo v podobnem 
položaju, saj je zvonik popolnoma 
dotrajan in je treba vse od 
spodnjih tramov navzgor postavi-
ti novega. 

V škatli iz svinca, v kateri je bila 
listina, smo našli celo vrsto ban-
kovcev iz časa zvonika, ki jih listi-

Sneti zvonik na tleh ob cerkvi. 
Foto: M. Ozmec 

na ne omenja. Mnogi od njih so še 
dobro ohranjeni, na nekaterih pa 
se vidi, da so precej obrabljeni in 
speti z lepilnim trakom. Tako 
imamo bankovce avstro-ogrskih 
kron (v vrednosti 1000, 100, 50, 
20, 2 in eno krono) iz leta 1912; 
ruske rublje (v vrednosti 250 in 50 
rubljev iz leta 1918; 10 rubljev iz 
leta 1909, 30 in 10 rubljev brez let-
nice ter bankovec za 50 kopejk ali 
pol rublja), turkestanske rublje (v 
vrednosti 5000, 500 in 50 rubljev 
iz leta 1919 in 1920), dinarje iz 
časa kraljevine SHS (bankovci za 
20, 10, 5, 1 in 1/2 dinarja iz leta 
1919 ter bankovca za 20 in 10 par 
iz leta 1920) in dva bankovca 
vrednostnice Mestne občine Ma-
ribor z dne 6. oktobra 1919 v 
vrednosti 10 in 20 vinarjev. Ob 

teh bankovcih je cela vrsta 
različnih kovancev: madžarski, 
romunski, švicarski, angleški, 
ameriški, italijanski, nemški, 
avstrijski ter francoski. 

V zvoniku je bil nekoč 
nameščen majhen zvon, a so ga v 
začetku novembra leta 1917 sku-
paj z drugimi petimi zvonovi in 
bakreno kritino nad zvonikom, ki 
je bila iz leta 1792, rekvirirali za 
vojaške namene. Zvonovi so bili 
nameščeni leta 1706, šest jih je 
bilo v velikem zvoniku, eden pa v 
zvoniku nad cerkvijo. Vojna vihra 
jim ni prizanesla. Ostal je le na-
jvečji zvon, ki nosi podobo in ime 
sv. Jurija. Smemo upati, da se bo 
nekoč porodilo zanimanje za na-
mestitev novih zvonov za ptujski 
zvonik? Njih namen je bil in bo, 
kakor nam sporoča napis na enem 
izmed slovenskih zvonov, ki pra-
vi: "Slavo božjo oznanjujem, žive 
vabim in budim; mrtve milo objo-
kujem, v milost božjo jih izročim; 
čas molitve oznanjujem ter vihar-
jem moč krotim." To nam jasno 
govori, da je vloga zvona v tem, da 
časti Boga ter vabi ljudi k 
češčenju, molitvi in bogoslužju; 
skratka zvon nas spremlja od 
rojstva do smrti. Zvonovi nas 
kličejo k češčenju Marije: zjutraj, 
"ko nam zarja zlati gore"; opoldan, 
"ko sonce najviše stoji in se 
mogočno zvon oglasi", ter zvečer: 
"ko sonce za goro hiti in 'Ave Ma-
rija' zvoni". Tako so zvonik in nje-
govi 'klicarji' bili in bodo ostali 
nenehni kažipot k smislu življen-
ja. 

p. Slaviro Krajnc 

PTUJ / LABODI SO SE POSLOVILI 

Koruze /efos dve ioni in ool 
Ptujska labodja družina se je na Dravi ob restavraciji 

Ribič pričela oblikovati leta 1990. Letos je bila najštevil-
nejša doslej, našteli so 152 labodov. V prejšnjih letih je 
bila skrb zanje bolj ali manj na kolektivu restavracije 
Ribič. Letos se je za njihovo krmo trudilo TD Ptuj oziro-
ma njegov predsednik Albin Pišek. Zbrali so 2,5 tone 
koruze. Vsi, ki so letos hranili labode, se za darovano 
krmo v prvi vrsti zahvaljujejo KK Ruj - Tovarni močnih 
krmil in mlinu Korošec iz Zabovcev ter vrsti malih daro-
valcev. Upajo pa tudi, da se bo jeseni na Dravo vrnila 
vsa letošnja labodja družina. 

MG 

Foto: Črtomir Goznik 

Nagradno turistiino vprašanje 
v teh dneh so prišla vabila za odprtje ptujskega golf igrišča. 

Tako se je uspešno končala še ena ptujska investicijska zgodba, 
za katero se je bilo potrebno zelo potruditi, ker nekaterim ni bilo 
povšeči, da bi hajdinska gmajna spremenila podobo in predvsem 
uporabnost. 25. maja se bo torej zgodilo: podjetje Golfinvest Ptuj 
bo svečano odprlo novo slovensko golf Igrišče. 

Nagrado za pravilen odgovor na predzadnje nagradno turistično 
vprašanje bo prejela Vesna Cvilak, Gorca 69, 2286 Podlehnik, ki je 
pravilno zapisala, da je cerkev na fotografiji sv. Trojica v Halozah. 
Čestitamo! 

Območje med Dravo in Muro je bilo še v začetku 13. stoletja nepo-
seljeno in nikogaršnja zemlja med nemškim cesarstvom in ogrskim 
kraljestvom. Salzburška nadškofija, lastnica zemlje na levem bregu 
Drave, in njeni ministeriali gospodje Rujski so imeli veliko težav z zav-
račanjem številnih ogrskih vpadov na svoje posesti, zato so slednji za 
pomoč zaprosili nemški viteški red (za katerega se je uveljavilo ime 
križniki). Leta 1199 je Frideriku III. Rujskemu ob pomoči nemškega 
viteškega reda uspelo Ogrom iztrgati velik del ozemlja. Znana legen-
da govori, da je po bitki, ki je potekala na dan enega največjih 
krščanskih praznikov, Friderik zasadil svojo zastavo v osvobojeno 
zemljo in v spomin na pomembno bitko kraj poimenoval po prazniku. 
To ime kraj, v katerem stoji danes predstavljena cerkev, še vedno 
nosi. V zahvalo za pomoč so Gospodje Rujski z listino, izdano na Ru-
ju leta 1222, redu podarili novo pridobljeno posest, trinajst let kasneje 

pa še patronat nad cerkvijo. Red je na tem območju prisoten še 
danes, torej že več kot 750 let. 

Cerkev na fotografiji se v pisnih virih prvič posredno omenja leta 
1219. Skozi stoletja so prvotno romansko cerkev prezidavali in dozi-
davah, sedanjo obliko in opremo pa je dobila v IS.stoletju. Notranjost 
cerkve je dolga, nizka in banjasto obokana. Z bogatimi štukaturami s 
konca 17. stoletja je okrašen pevski kor, tiste v stranskih kapelah pa 
po kvaliteti še bolj izstopajo in so posledica obnov stoletje kasneje. 
Glavni oltar je delo Jožeta Holzingerja (med 1770 in 1790), ki ga 
poznamo že iz cerkve sv. Jurija na Ruju, Posebej pa je ogleda vredna 
romanska apsida, v kateri je prav tako še romanski krstilnik iz pohors-
kega marmorja. Na njem so upodobljene štiri ženske glave kot simbo-
li štirih rajskih rek ali štirih strani neba. 

Nagrada za pravilen odgovor je majica Ruja, katalog turistične 
ponudbe Ruja in vstopnica za ogled muzejskih zbirk. Odgovore 
pričakujemo v uredništvu Tednika, Raičeva ulica 6, do 28. maja. 

NAGRADNO TURISTIČNO VPRAŠANJE 
Katera cerkev je na fotografiji? 

Ime in priimek: 
Naslov: 

Foto: l\^ajda Pridi 



ORMOŽ / POSLOVANJE TOVARNE SLADKORJA V PRETEKLEM LETU 

Kljub letošnji izgubi svetla prihodnost 
Poslovno leto 1998 je končano, polja so posejana s sladkor-
no peso za proizvodnjo v letu 1999, zapleti okoli podpisovan-
ja pogodb s pridelovalci so tudi rešeni. Direktor Tovarne 
sladkorja Ormož Jurij Dogša nam je v pogovoru povedal, da 
je tudi prihodnost tovarne, lastnikov in pridelovalcev pese 
obetajoča. 

TEDNIK: Kako se je zaključilo 
poslovno leto 1998 v Tovarni 
sladkorja Ormož? 

Jurij Dogša: "Poslovno leto 
1998 je bilo značilno po zelo 
uspešni kampanji predelave slad-
korne pese. Iz 380.000 ton smo 
proizvedli 47.000 ton sladkorja. 
Kljub izrazito slabemu vremenu 
smo uspeli spraviti s slovenskih 
polj vso sladkorno peso, kar je ve-
lik uspeh. Naši sosedje v Avstriji, 
Nemčiji, na Madžarskem, Nizo-
zemskem so imeli težave s spravi-
lom in nekaj 10.000 hektarjev polj 
je ostalo nepospravljenih. Drugi 
vidik predstavlja finančno poslo-
vanje družbe, ki pa je bilo slabo. 
Pogoji gospodarjenja naše indu-
strije sladkorja so izrazito slabi. 
Na to opozarjamo že dalj časa, 
vendar se stanje zelo zelo počasi 
spreminja. Ceno pese, ki je zelo 
blizu evropski, določa vlada Re-
publike Slovenije. Prav tako pa 
vlada določa tudi ceno sladkorja, 
ki zaostaja za 20 do 25 % za evrop-
sko. To je ena redkih cen, ki jih 
vlada še kontrolira. Tako velikega 
nesorazmerja ni bilo moč nado-
knaditi s še tako dobrim delom in 
racionalizacijami znotraj tovarne. 
Poslovno leto smo zaldjučili z 
malo izgubo, ki pa ni subjektivne 
narave ^ i posledica slabega dela. 
Na nadzornem svetu smo jo 
našim lastnikom podrobno obraz-
ložili. Nesorazmerje cen in pogoji 
gospodarjenja so takšni, da ni bilo 
možno uspešneje poslovati. 

Pomemben element naše 
uspešnosti je tudi količinska pro-
daja, ki je bila največja, odkar 
družba posluje. Na domačem trgu 
smo prodali 58.000 ton sladkorja. 
Vendar je to pri teh cenah še ved-
no premalo, da bi lahko pokrili 
vse stroške. Ocenjujemo, da je po-
raba sladkorja v Sloveniji okoli 
85.000 ton. Razlika sladkorja med 
58.000 in 85.000 tonami je bila 
kupljena v tujini in pripeljana na 
legalen in nelegalen način v Slo-
venijo. Fizični kazalci poslovanja 

v preteklem letu so izrazito dobri. 
Danes se tovarna lahko primerja z 
boljšimi v Zahodni Evropi po 
tehnoloških rezultatih, žal pa fi-
nančno precej zaostajamo. Kljub 
temu da smo v letu 1997 izvedli 
dokapitalizacijo in je to imelo za 
posledico tudi finančno konsoli-
dacijo družbe in povečanje fi-
nančne trdnosti, poslovnega leta 
nismo uspeli zaključiti z 
dobičkom." 

TEDNIK: Kakšna bo letošnja 
proizvodnja pese v primerjavi s 
proizvodnjo v preteklosti? 

J. Dogša: "Zanimanje za setev 
sladkorne pese je v letošnjem letu 
preseglo vsa pričakovanja. Tudi 
največji optimisti niso napovedo-
vali tako velikega zanimanja. 
Sklenili smo pogodbe za 10.500 
hektarjev površin, v lanskem letu 
pa je^bilo zasejanih 7.600 hektar-
jev. Če bodo donosi po hektarju 
normalni, pričakujemo okoli 
470.000 ton pridelane sladkorne 
pese. To je količina, ki presega 
tehnične zmogljivosti tovarne, saj 
je grajena za predelavo 4.000 ton 
pese na dan. V naših klimatskih 
razmerah je predelava možna 
maksimalno 100 dni na leto, torej 
smo sposobni predelati samo 
400.000 ton sladkorne pese. Kljub 
temu smo se odločili za podpis po-
p d b v takšni količini. Zgodilo se 
je namreč, da so nekateri naši dol-
goletni pridelovalci, ki so bili z 
nami v dobrem in slabem, prišli 
podpisat pogodbe prepozno, pre-
hiteli so jih novi. Vendar smo na-
knadno podpisali pogodbe tudi z 
njimi - z našimi dolgoletnimi pos-
lovnimi partnerji. Ne glede na to 
nam je že nekaj časa jasno, da bo 
potrebno kapaciteto tovarne 
povečati, če želimo v prihodnje 
pridelati toliko sladkorja, kot ga 
Slovenija potrebuje, to je 85.000 
ton. V tem primeru bo potrebno 
zasejati peso na 12 do 13 tisoč 
hektarjih. Tovarna s trenutnimi 
predelovalnimi zmogljivostmi 
tega ne zmore. Peso lahko ohran-
jamo pri tehnološki kakovosti, ki 

je primerna za predelavo, v naših 
klimatskih razmerah največ sto 
dni. Lastniki se odločajo o 
povečanju kapacitete tudi na 
osnovi pogojev gospodarjenja, ki 
jih tovarna lahko pričakuje v pri-
hodnje. Država bi morala z 
ustreznim tržnim redom zagoto-
viti varnost naložbe za lastnike ali 
tiste, ki bodo v povečanje kapaci-
tete vlagali." 

TEDNIK: Ali je že znan 
letošnji tržni red? 

J.Dogša: "Tržni red za leto 1999 
še ni znan, vendar ga tudi v letu 
1998 ni bilo. Vlada določa ceno 
sladkorne pese in sladkorja; to sta 
dva elementa tržnega reda, nekega 
širšega, konsistentnega* pa nima-
mo. Upamo, da se bomo z ustrez-
nimi ministrstvi dogovorili, da 
bomo postavili vsaj okvirje 
tržnega reda. Poi^lnoma normal-
no je, da mora biti napravljen po 
vzoru tistega v Evropski skupnos-
ti, če je naš končni cilj, da posta-
nemo tudi mi člani. Nekatere ele-
mente bi lahko že sedaj povzeli, 
jih prilagodili našim razmeram in 
postopno uvajali. Tako bi ta 
proizvodnja ob vstopu v Evropsko 
skupnost doživela manjše pretre-
se. 

Več faktorjev vpliva na to, da 
stvari potekajo drugače. Upam, da 
bodo odgovorni v vladi spoznali 
pomembnost proizvodnje slad-
korja in sladkorne pese za sloven-
sko kmetijstvo, širšo družbeno 
skupnost in narodno gospodarst-
vo ter temu ustrezno tikrepali. Po 
ocenah kmetijskih strokovnjakov 
bo pesa ravno ob vstopu v Evrop-
sko skupnost doživela najmanj 
pretresov in bo tudi precej konku-
renčna poljščina za razliko od 
drugih, ki jih čakajo drugačne 
razmere. To priložnost bi bilo po-
trebno izkoristiti v dobro vseh, ki 
v proizvodni veri^ sodelujejo, 
predvsem kmetov in kmetijskih 
družb." 

TEDNIK: Kaj pomeni usklaje-
vanje z Evropsko skupnostjo? 

J. Dogša: "Povzetje pravil igre, 
ki tam veljajo. Tržni red v Evrop-
ski skupnosti za sladkor je eden 
najtrdnejših in tudi najbolj kom-
pliciranih v Evropski skupnosti. 
Celotna proizvodnja in tržna veri-
ga mora biti natančno definirana, 
da ne prihaja do izkrivljanj. 

Pričakujem, da se bo podobno 
pričelo dogajati tudi pri nas. Kot 
končni rezultat bo tržni red, ki bo 
podoben evropskemu." 

TEDNIK: Cena sladkorja pri 
nas zaostaja za ceno v Evropi. 
Kakšne pa so cene po svetu? 

J, Dogša: "Svetovne cene slad-
korja so najnižje v zadnjih desetih 
letih. Razlog je velika gospodar-
ska kriza v Južni Ameriki. Brazili-
ja je na tržišče poslala velike 
količine sladkorja po izredno niz-
ki ceni. Na svetovnem trgu se da 
kupiti sladkor za četrtino naše 
cene. V Evropski skupnosti je 
cena sladkorja za 30 % večja kot 
na svetovnem trgu. Ocenjuje se, 
da bo še nekaj časa tako nizka, na-
kar bo začela rasti. Ob izgradnji 
Tovarne sladkorja v Ormožu je 
bila svetovna cena sladkorja 1200 
dolarjev po toni, danes pa niha 
med 160 in 170 dolarjev. Zato 
lahko pričakujemo rahel padec 
cen sladkorja tudi v Evropski 
skupnosti, vendar bistvenih spre-
memb ne bo." 

TEDNIK: V preteklosti ste tudi 
vi uvažali ter predelovali surovi 
sladkor iz Avstralije. 

J. Dogša: "Leta 1993, ko več ni-
smo mogli dobiti pese iz Hrvaške, 
smo se odločili, da bomo tehnolo-
gijo premredili in posodobili ter se 
usposobili za predelavo surovega 
trsnega sladkorja. Do takrat smo 
dobivali s Hrvaške polovico po-
trebne sladkorne pese, zgolj s 
3000 hektarji slovenske tovarna 
ne bi preživela. Takrat smo prvič 
uvozili in predelali prvo ladjo z 
20.000 tonami siu-ovega trsnega 
sladkorja v beli sladkor. To je bilo 
zgolj nadomestilo za izpad slad-
korne pese. Zaradi izredno nizke 
cene surovega trsnega sladkorja je 
bila ta predelava za nas ekonom-
sko zelo zanimiva." 

TEDNIK: Tovarna sladkorja 
Ormož je delniška di-užba, 
večinski lastniki so Nizozemci. 
Ali je prihajalo z njihove strani 
do pobud, da bi tovarna v bodoče 
predelovala ugodnejši trsni slad-
kor iz tujine? Za lastnike bi to 
pomenilo ugodnejši finančni 
izid. 

J. Dogša: "Ne! Surovi sladkor 
smo vedno predelovali samo v 
takšnih količinah, ki so nam 
manjkale zaradi izpada sladkorne 

pese. Lastniki so dolgoletni pride-
lovalci sladkorja iz sladkorne 
pese. V Evropski skupnosti se za-
radi dodame obdavčitve oz. carine 
predela zelo malo surovega slad-
korja. Lasmiki so tudi takrat, ko 
so začeli kupovati delnice, pou-
darjali, da je strateški cilj tovarne 
predelovati izključno sladkorno 
peso." 

TEDNIK: Kaj pomenijo kvote, 
ki jih določa Evrpska skupnost, 
za vašo tovarno? 

J. Dogša: "S tem ko se neka 
država vključuje v Evropsko 
skupnost, ji ta v pogajanjih določi 
dovoljeno količino proizvodnje 
sladkorja, ki ga država proizvajal-
ka lahko proda znotraj držav Ev-
ropske skupnosti po veljavnih ce-
nah. Če se to ne zgodi, je država 
upravičena do intervencijskega 
odkupa presežka sladkorja s strani 
Evropske skupnosti. Zato bi za 
našo tovarno bilo izredno po-
membno, če bi pridobili kvoto 
vsaj 80.000 ton sladkorja. Pri tej 
količini bi bila naša tovarna tudi 
konkurenčno sposobna poslovati 
v Evropski skupnosti in poslovala 
bi z dobičkom. Če bi bila kvota 
prenizka, bi nastali problemi, kaj-
ti pri proizvodnji sladkorja gre za 
ekonomijo obsega. Pogoji pri 
določanju kvot so vedno ostrejši. 
Evropa ima namreč presežek slad-
korja. Vendar naša tovarna ne bo 
imela problemov, ker proizvaja-
mo sladkorja komaj za porabo 
Slovenije. Z dobro strategijo in 
taktiko bi lahko bili pri pogajanj-
ih uspešni in pridobili to nujno 
potrebno kvoto za obstoj v Evrop-
ski skupnosti." 

TEDNIK: Ali bi to pomenilo 
nove investicije v tovarno? 

J. Dogša: "Za povečanje proiz-
vodnje na količino 85.000 ton je 
nujno povečanje dnevnih predelo-
valnih zmogljivosti tovarne s 4000 
ton na dan na vsaj 6500 ton. Vse 
ustrezne študije smo pripravili, 
tehnično in tehnološko so stvari 
razčiščene. Pripravili smo tudi 
oceno potrebnih investicijskih 
vlaganj. Ta znaša okoji 70 milijo-
nov nemških mark. Če bi se raz-
mere na področju sladkorja v Slo-
veniji uredile, se ne bojim, da se 
ne bi skupaj z lastniki odločili za 
tako velika vlaganja in povečanje 
predelovalnih zmogljivosti, kajti 

to je potreben pogoj za obstoj v 
Evropski skupnosti." 

TEDNIK: Obstajajo torej real. 
ne možnosti, da se to zgo^. Ali 
bi to pomenilo tudi več delovnih 
mest? 

J. Dogša: "Žal ne. Količina pre-
delane pese ne vpliva na število 
zaposlenih. Obstajajo pa realne 
možnosti, da se ob tej proizvodnji 
razvijejo postranske dejavnosti. 
To so predelave naših stranskih 
proizvodov v višje kvalitetne 
proizvode, ki bi jih lahko proizva-
jali po ugodnejših cena, kar bi 
omogočilo odpiranje novih delov-
nih mest. Eden takšnih projektov, 
ki jih planiramo, je kompostiranje 
bioloških odpadkov - delov s lai 
korne pese, listja in trave. Drugi 
projekt je predelava karbonatnega 
mulja v kvalitetno gnojilo za slad-
korno peso. Če bi se tržišče z alko-
holom lu-edilo, obstaja tudi 
možnost predelave melase v alko-
hol. Trenutno jo prodajamo kot 
stranski proizvod." 

TEDNIK: Z dvigom proiz-
vodnje bi se povečala pridelava 
sladkorne pese? 

J. Dogša: "Letošnji interes za 
pridelavo nam kaže, da obstaja re-
alna možnost pridelovanja slad-
korne pese v Sloveniji na 12 do 13 
tisoč hektarjih, vendar se je 
letošnje povečanje zgodilo nekoli-
ko prehitro. Sedaj se moramo pri-
delovalci pese, lastniki tovarne in 
država dogovoriti, ali je naša 
proizvodnja perspektivna tudi v 
prihodnje. Mi trdimo, da je, zato 
moramo čimprej storiti vse po-
trebne korake, da se pripravimo 
na ostro konkiu-enco, ki nas čaka 
v Evropski skupnosti. Domačim 
pridelovalcem sladkorne pese se 
ni potrebno bati prihodnosti. 
Tudi lastnikom je popolnoma ja-
sno, da lahko vloženi kapital ople-
menitijo edino le preko proiz-
vodnje. Potrebno je sprejeti kon-
kretne odločitve, a se jih vlada 
včasih izogiba. V tem primeru 
sem prepričan, da bo prihodnost 
pridelovalcev sladkorne pese. To-
varne sladkorja Ormož, lastnikov, 
ki pričakujejo tudi dobiček, in po-
rabnikov sladkorja, ki bodo 
oskrbljeni s kakovosmim sladkor-
jem, svetla." 

M a j d a Fridi 
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Obtoževanie "nedolžnih" 
Zadnji čas smo v Sloveniji 

(spet) slišali nekaj hudih obtožb. 
Skupina "razumnikov" je ob 10-
letnici Majniške deklaracije v svo-
ji javni izjavi zapisala, da je "Slo-
venija v globalni in kulturni krizi" 
in da nam vlada "globalna laž'. 

Predsednik SDS Janez Janša 
je ob obsodbi strankarskega ko-
lega Iva Hvalice izjavil, da je slo-
vensko sodstvo s tem dejanjem 
prestopilo Rublikon, "zašlo v po-
polno močvirje, kjer očitno služi 
samo še kot eksekutiva, kot 
zaščita mafijskemu ravnanju v 
preteklosti"... 

Poslanec SDS Jože Jerovšek 
je v parlamentu državnemu se-
kretarju v zunanjem ministrstvu 
Francu Juriju očital zveze z itali-
janskimi tajnimi službami in delo-
vanje v škodo slovenske države. 

V vseh treh primerih gre za 
obtožbe, zaradi katerih bi se mo-
rala stresti država. Pri nas pa se z 
njim (zares zavzeto) ukvarja le 
nekaj časopisnih komentatorjev, 
medtem ko se tisti, ki jih najbolj 
neposredno zadevajo (v glav-
nem) oglaš^o z medlimi izjavami 
ali pa molčijo. Narobe svet. Ver-
jetno tudi zaradi t ^ a različni no-
silci javnih funkcij čedalje manj 
izbirajo in tehtajo svoje besede. 
Zdi se, da je v "slovenski demo-
kraciji" dovoljeno vse, tudi najbolj 
grobo obtoževanje brez doka-
zov. V takšnih razmerah žal izgle-

da čudno, nenavadno in dvomlji-
vo tudi marsikaj "racionalnega", 
marsikatera upravičena kritika, ki 
jo izrekajo nosilci takšnega 
načina javnega "komuniciranja". 

"RAZUMNIŠKE" 
DISKVALIFIKACIJE 

z "razumniki" bi bilo mogoče 
soglašati, da nrrara mlada sloven-
ska država še posebej ten-
kočutno in natančno zaznavati 
smer svojega razvoja in vse de-
formacije. To mora biti skupna 
odgovornost vseh, ki hočejo tej 
državi dobro, vsakodnevno pri-
zadevanje, stalen dialog, stalno 
kritično (in konkretno) odzivanje 
na posamezne družbene pojave. 
Drugače pa je, če kdo to razume 
kot izključno svojo pravico in če 
si, tako kot "razumniki", prisvaja 
nekakšno posebno pozicijo edi-
no zveličavnega ocenjevalca in 
razsojevalca, s pavšalnimi dis-
kvalifikacijami (vseh) drugih in 
popolnim omalovaževanjem vse-
ga, kar se dogaja okoli njih. "Ra-
zumniki" nas tako "poučujejo", da 
je slovenska družba 'V krču. 
Označuje jo letargija, povečuje 
se občutek nemoči, raste obseg 
molčečega dela volilnega telesa, 
ki je po inerciji usmerjen k 
centrnrx) moči in na volitvah pra-
viloma glasuje za stranke, ki ima-
jo po implicitnih zagotovilih me-
dijev dejansko moč ... Ne veljajo 

niti ustavno niti zakonsko 
določena pravila. Namesto njih 
kraljujeta poljubnost in voluntari-
zem kot metoda preživetja. Re-
sničnost se zamegljuje in names-
to nje se pojavljajo imaginacije, 
potvorba in zabris: vlada nam 
struktura laž ... Mediji, zlasti 
dnevni tisk so politično pristrans-
ki ... Koalicijske vlade in stranke 
vodijo vlado brez razvojnih stra-
tegij na gospodarskem in social-
nem področju. Vrstijo se zunan-
jepolitični neuspehi... Slovenska 
vojska in njena uprava sta v 
očitni krizi ... Kriminalistična in 
tajna policija ne delujeta v skladu 
z mednarodnimi merili varovanja 
posameznikovih pravic ... Zako-
nodaja in izvršna veja oblasti se 
ne podrejata sodnemu varstvu 
človekovih pravic ... Slovenska 
družba ni zmožna potegniti 
ločnice med prejšnjim totalitarnih 
režimom in demokratičnim siste-
mom ..." 

"POŠTENI" IN 
DRUGI SODNIKI? 

Pred nekaj dnevi je bil posla-
nec Socialdemokratske stranke 
Ivo Hvalica obsojen na plačilo 
1,2 milijona tolarjev, ker je 11. ok-
tobra 1993 v TV omizju izjavil, da 
mu je Danilo Kovačič, nekdanji 
direktor Hita iz Nove Gorice, gro-
zil s smrtjo. Hvalica je sicer na 
sodišču trdil, da je bila izjava o 

grožnjah s smrtjo namenjena ne-
določenemu krogu ljudi (igral-
niškemu lobiju). 

Predsednik SDS Janez Janša 
je obsodbo Iva Hvalice proglasil 
za dokaz, da je sodna veja oblas-
ti povezana z mafijskim zaled-
jem. Dejal je tudi, da si drugače 
ni mogoče pojasniti ozadja in 
dejstev iz tega primera, ko je bil 
obsojen tisti, ki je opozarjal na 
nepravilnosti. Po drugi strani pa 
ni odgovarjal nihče od tistih, ki so 
nepravilnosti povzročili in proti 
katerim so bile vložene ovadbe. 

Janez Janša je očitno pomešal 
stvari. Seveda ima popolnoma 
prav, da je nedopustno, ker v 
Sloveniji ostaja preveč "razvpitih" 
domnevnih kriminalnih dejanj 
neraziskanih, neobravnavanih in 
brez sodnega epiloga. To se vse-
lej ne da opravičiti s splošno for-
mulo, da nikogar ni mogoče vna-
prej obtožiti in obsoditi. Vpra-
šanje je, zakaj sodišča nekatere 
najodmevnejše in nedvomno 
tudi zahtevne primere odlagajo, 
hkrati ko se ukvarjajo z družbeno 
veliko manj nevarnimi dejanji. Na 
to bi morali odgovoriti predvsem 
pristojni. Vendar pa to še ne d^e 
nikomur, niti Janši ne, pravice, 
da nasploh zahteva, naj sodišča 
nasploh ne obravnavajo in ne so-
dijo drugih kaznivih dejanj. 

Na Janševe obtožbe se je 
mlačno odzval predsednik 
vrhovnega sodišča Mitja Deisin-
ger. Dejal je, daje Janševa izjava 
prizadela vse tiste poštene sod-
nike in vse, ki se v pravosodju z 
vsemi nnočmi trudijo, da bi iz-
boljšali stanje v sodstvu... 

Komentator Dnevnika je zapi-
sal, da Janševa izjava ni samo 
vprašanje "poštenih" sodnikov, 
ampak temeljev države. Novinar-
ka Večera pa je predsednika 
vrhovnega sodišča vprašala, ali 
deli sodnike na "poštene" in 
"nepoštene", in mu očitala lako-
ničnost in medlost v njegovem 
odgovoru Janši. "Sam imam vse 
sodnike za poštene, lahko pride 
kvečjemu do kakšnih izjem," je 
odgovoril Mitja Deisinger, pred-
sednik vrhovnega sodišča in do-
dal, da je 'Vprašanje sodniške 
poštenosti posebna pravna kate-
gorija, drugače kot v ostalih po-
klicih. Po zakonu ne more postati 
sodnik tisti, o katerem se lahko 
sklepa, da sodniške funkcije ne 
bo opravljal pošteno ..." Deisin-
ger je tudi dejal, da lahko vsakdo 
oceni vsako izjavo bodisi za 
ostro bodisi za medlo. "Ni nakl-
jučje, da je sodstvo, ne samo pri 
nas, ampak povsod, lahko pred-
met napadov politike, časnikar-
jev, ljudi, ki so nezadovoljni z 
odločitvami. Sama po sebi torej 
ta stvar ni nič posebnega. Moja 
reakcija je bila na ravni, na 
kakršni je tudi v drugih državah. 
Sodstvo se ne more spuščati v 
prepire, v medijsko borbo, ravna-
ti mora smotrno, z distanco do 
vsega dogajanja. Od njega po 
mojem mnenju ne smemo 
pričakovati hudih, histeričnih od-
govorov na napade..." 

Seveda bi lahko razpravljali o 
tem, ali je "nevtralnost" oziroma 
nezainteresiranost sodišč v pre-
pirih, ki obst^ajo in se nanašajo 
ravno na njihovo vlogo in delo, 
res najbolj modra odločitev. 

OPRAVIČILO ALI 
ZAPOR 

Dosledno razpletanje parla-
nnentarnega spora med poslan-
cem SDS Jožetom Jerovškom in 
državnim sekretarjem Francom 
Jurijem bi lahko v marsičem po-
pravilo slabe občutke zaradi se-
danjih medsebojnih političnih 
obtoževanj. "Obtoženi" Franco 
Juri je postavil dobra izhodišča 
za to. Juri namreč pričakuje, da 
se mu bo poslanec Jerovšek 
opravičil za "neresnične 
obtožbe", od predsednika držav-
nega zbora pa zahteva, da v ime-
nu javnosti in spoštovanja načel 
pravne države poskrbi, da se Je-
rovškove obrennenilne izjave 
proti njemu dokažejo ali 
zavržejo. Komentator Dela v zve-
zi s tem piše: "Vsekakor bo moral 
predsednik državnega zbora Ja-
nez Podobnik razčistiti zadevo. 
Če Juri res nosi krivdo, ki mu je 
očitana, ga bo treba zapreti, po-
tem pa bi moral leteti še marsik-
do - Ferš (vodja slovenske 
obveščevalne službe Sova ' 
op.p.), Fr l^ in navsezdanje 
Drnovšek. Če pa gre pri Je-
rovšku zgolj za neodgovorno be-
sedičenje, bo treba ponovno raz-
misliti o institutu poslanske imu-
nitete. Sedanja zakonodaja je" 
tem pogledu neverjetno prosto-
dušna: kazenskega postopki 
zoper poslanca ne nnore biti breZ 
dovoljenja državnega zbora, ra-
zen če je za kaznivo dejanj® 
predpisan zapor nad pet let.. " 

J a k Koprive 



P T U J / PRASICEREJCI O G O R Č E N I 

DrŽavi ne laupaio vei 
v petek je bila v Ptuju skupščina Zveze združenj rejcev prašičev 
Slovenije. Na njej so za predsednika ponovno izvolili Janeza 
Goloba, vodjo skupine, ki se pogaja z vladnimi predstavniki. 

Skupščina je potekala pod vti-
som velike krize v slovenski 
prašičereji. Ker je slovenska vlada 
uresničila le enega od marca do-
govorjenih ukrepov za rešitev kri-
ze v prašičereji, so znt)va zagrozili 
z zaprtjem mejnih prehodov, 
predstavniki prašičerejcev se 
bodo (ali so se v tem času že) ses-
tali z ministrom za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano Cirilom 
Smrkoljem in podpredsednikom 
vlade Alarjanom Podobnikom. Če 
od njiju ne bodo prejeli trdnih za-
gotovil, da bo vlada uresničila 
zahteve prašičerejcev, bodo orga-

nizirali že za marec napovedano 
zaporo mejnih prehodov. Kot 
skrajni ukrep pa napovedujejo, da 
bodo prašiče spustili na travnike 
ali pa jih pokončali. Slovenski 
prašičerejci so od obljubljenih 
vladnih ukrepov pričakovali omi-
litev trenutne krize, zatem pa še 
korenito spremembo kmetijske 
politike. Vlada je odobrila vno-
vičen intervencijski odkup 20 
tisoč prašičev po ceni 196 tolarjev 
za kilogram žive teže, vendar so 
pogoji za odkup enaki kot marca 
letos, ko so po prepričanju rejcev 
zaslužili samo mesarji. 

Državni sekretar v ministrstvu 
za kmetijstvu Franc But je rejcem 
predstavil spremembe pravilnika 
in zakonodaje, ki naj bi preprečila 
nenadzorovan uvoz manj kako-
vostnega svinjine iz držav Evrop-
ske unije, vendar rejci obljubam 
ne verjamejo več. Menijo celo, da 
bo predviden ukrep odkupa 
prašičev, za katerega bo država 
porabila 500 milijonov tolarjev, 
zadnji, saj je prašičereja tako 
rekoč pred zlomom. Upajmo, da 
bodo predstavniki vlade in 
prašičerejcev Slovenije v nas-
lednjih dneh vendarle našli 
ustrezno rešitev za izhod iz se-
danjih nakopičenih problemov. 

JB 

M A J S P E R K / SEJA OBČINSKEGA SVETA 

Bo žu/Hui s/mžil ustavni spm^? 
SVETNIKI SI ŽELIJO IZPLAČILO SEJNINE, TUDI ČE JIH NI NA SEJI 
Svetniki občine Majšperk so se na 5. redni seji v torek, 11. 
maja, skoraj eno uro prepričevali o vsebini dnevnega reda, saj 
se nekateri niso strinjali, da bi ponovno razpravljali o pravilni-
ku o nagradah občinskih funkcionarjev in drugih prejemkih 
članov delovnih teles. Ta pravilnik so namreč sprejeli že na 
prejšnji seji, vendar se župan in komisija za mandatna 
vprašanja, volitve in imenovanja z njegovo vsebino nista pov-
sem strinjala, zato sta predlagala vsak svoj amandma. 

Po krajši prekinitvi, ki jo je 
podžupan j a mag. Darinka Fakin, 
ki je sejo tudi vodila, predlagala 
zaradi posveta poslanskih skupin, 
so svetniki sprejeli predlog komi-
sije, županov amandma pa zavrni-
li. Tako naj bi svetniki vsak mesec 
prejemali za sejnine skoraj 32 
tisočakov, ne glede na to, ali bodo 
prisotni na sejah ali ne. 

V nadaljevanju so v drugi obrav-
navi brez pripomb sprejeli odlok 

o občinskih cestah. V drugi 
obravnavi so brez pripomb spreje-
li tudi občinski proračim za letos, 
ki predvideva dobrih 344 milijo-
nov prihodkov in prav toliko od-
hodkov. Ob koncu so sklenili, da 
se bodo prijavili na natečaj za pri-
dobitev sredstev za razvoj demo-
grafsko ogroženih območij za 
modernizacijo ceste Preša-Korit-
no. 

Ker se s sprejetjem pravilnika o 

nagradah občinskih funkcionar-
jev župan Bezjak ni strinjal, je čez 
dva dni, v četrtek, 13. maja, sklical 
izredno sejo, na kateri so se skoraj 
4 ure ukvarjali le z vsebino omen-
jenega pravilnika. Kljub pre-
pričevanju župana in mnenju 
služb za lokalno samoupravo, da 
5. in 6. člen omenjenega pravilni-
ka nista v skladu z zakonom, je 
prevladala volja večine svetnikov, 
ki so vztrajali pri že sprejetem 
pravilniku. Zupanu, ki je želel, da 
bi bilo drugače, saj povsod velja 
pravilo, da si plačan po opravlje-
nem delu, so predlagali, naj posto-
pa v skladu z zakonom. Ta pa 
županu ponuja tudi možnost pre-
verjanja ustavnosti omenjenega 
pravilnika oziroma dveh spornih 
členov. 

M.Ozmec 

Proračun spre/ef 
Markovski župan Franc Kekec je za prvo izredno sejo sveta 
občine predlagal le dve točki dnevnega reda: predlog odloka o 
občinskem proračunu za letos, ki predvideva 396.132.000 to-
larjev prihodkov in prav toliko odhodkov, ter predlog sklepa o 
ustanovitvi in nalogah ter imenovanju članov sveta za preventi-
vo in vzgojo v cestnem prometu. Oboje so svetniki sicer spreje-
li, vendar proračun šele po daljšem usklajevanju in dopolnje-
nega s tremi amandmaji. 

Čeprav je bila razprava zelo raz-
gibana in čeprav so imeli svetniki 
še nekaj novih idej, se je na koncu 
izkazalo, da v predlogu proračuna 
do 11. točke odhodkov v drugi 
obravnavi niso imeli bistvenih 
pripomb. Na županov predlog 
bodo za komunalno dejavnost na-
mesto prvotno predvidenih 71,2 
milijona namenili 51,2 milijona 
in s tem pridobili 20 milijonov za 
prenovo prostorov stare osnovne 
šole. Za razvoj gospodarstva bodo 
na predlog župana namesto pred-
videnih 20 namenili 17 milijonov. 
Za varstvo pred naravnimi in dru-
gimi nesrečami bodo na predlog 

župana namesto predvidenih 24,9 
milijona namenili 18 milijonov, 
na predlog občinskega odbora 
SKD Markovci pa bodo v okviru 
komunalne dejavnosti namenili 
dodatnih 6 milijonov za varstvo 
okolja, prostorsko načrtovanje in 
razvoj. 

Med prihodki planirajo največ 
sredstev, 295,8 milijona, po 22. 
členu zakona o financiranju 
občin, od tega 89,6 milijona po 21. 
členu zakona o financiranju 
občin. Med odhodki pa bodo po-
leg omenjenega za dejavnost 
občinskih organov namenili 24,3 
milijone, za dejavnost občinske 

uprave 20 milijonov, za izo-
braževanje 23,2 milijona, za 
tekoče transfere v javne zavode 
16.3 milijona, za socialno varstvo 
14.4 milijona, za otroško varstvo 
30 milijonov, za kulturo 18,1 mili-
jona, za šport 8 milijonov, za 
zdravstvo 6,8 milijona, za razvoj 
kmetijstva okoli 8,5 milijona, za 
investicije dobrih 115 milijonov 
itd. 

V drugem delu ponedeljkove iz-
redne seje so markovski svetniki 
soglasno izvolili 6-članski svet za 
preventivo in vzgojo v cestnem 
prometu, ki ga sestavljajo Karoli-
na Pičerko, Janez Liponik, Jože 
Kramberger, Bož^ Kravina, 
Martin Zamuda in Milan Mari-
nič. Za izvajanje prometnopre-
ventivnih nalog sveta za preventi-
vo in vzgojo v cestnem prometu 
bodo zagotovili sredstva v vsako-
letnem občinskem proračunu. 

M.Ozmec 

LENDAVA / SINDIKAT NOVINARJEV SLOVENIJE 

Odločno proti naiinu 
priprave zakona o mediiih 
Nedopustno in nedemokratično je, da pri pripravi novega za-
kona o javnem obveščanju ali javnih medijih do sedaj ni sode-
loval nihče od novinarjev - niti novinarski sindikat niti Društvo 
novinaijev Slovenije. Vladna organizacija si v domovini, ki 
opeva demokracijo, tega resnično ne bi smela privoščiti. 
Društvo novinaijev Slovenije je kljub temu na delovno gradivo 
novega zakona že zapisalo nekaj bistvenih pripomb, Sindikat 
novinaijev Slovenije pa je na svoji skupščini v petek, 14. maja, 
v Lendavi postavil odločno zahtevo, da se ves postopek priprave 
novega zakona vrne na začetek ter da pri pripravi novega za-
konskega besedila tvorno in enakovredno sodeluje tudi druga 
stran, torej novinarski sindikat ter društvo. 

Čeprav je bilo na skupščini v 
Lendavi sprva slutiti, da bo šlo le 
za običajno oceno enoletnega dela 
in aktivnosti novinarskega sindi-
kata, so se že pred njenim začet-
kom pogovori osredotočili na 
osnutek novega medijskega zako-
na. Celo to je bilo slišati, da omen-
jenega gradiva ni uspel podrobne-
je predelati še nihče od prisotnih, 
ker so ga prejeli le vodilni delavci 
niedijskih hiš, ki so o gradivu že 
nekajkrat razpravljali (seveda 
brez novinarjev), pa tudi zato ne, 
ker vsakodnevne obveznosti in 
' ^ e t o s t i med medijskimi obvez-
nostmi od jutra do večera novi-
narje močno omejujejo čas. 

Ogorčenost zaradi takega nede-
niokratičnega pristopa k pripravi 
'i^edijske zakonodaje je Sindikat 
'lovinarjev Slovenije (SNS) strnil 
^ posebni protestni izjavi. V njej 

zapisal, da SNS odločno na-
sprotuje takemu načinu priprave 
^ o n a o medijih in pričakuje, da 
^ vlada predlog zakona umakni-

Sindikat novinarjev, ki kot 
f^dpisnik kolektivne pogodbe 
Predstavlja profesionalne novi-
Jl^ie, je bil izključen iz priprave 
^sedila zakona, ki je v nasprotju 
^ evropskimi demokratičnimi 
'̂•avili in profesionalno novinar-

sko etiko. Zato odločno zahteva, 
da se pri izdelavi novega predloga 
zakona v pripravo vključita repre-
zentativni sindikat novinarjev in 
Društvo novinarjev Slovenije. 

Sicer pa je bilo po besedah To-
mislava Iviča, predsednika Sindi-
kata novinarjev Slovenije, minulo 
leto za slovenske novinarje eno iz-
med najbolj razgibanih v zadnjem 
času. Največji uspeh SNS je, da 
kolektivna pogodba za poklicne 

novinarje kljub nekaterim posku-
som delodajalcev, da bi jo razvel-
javili, še vedno v celoti velja, 
čeprav bi standardi, ki so v njej, v 
skladu z mnchensko deklaracijo 
za novinarje bili celo višji oziroma 
ugodnejši. 

Po dosedanjih izkušnjah se niti 
novinarjem niti njihovim sindi-
kalnim zaupnikom v Evropski 
uniji nikakor ne cedita med in 
mleko. Borba za vsakdanji kruh je 
izredno ostra in kljub delovanju 
sindikatov stopnja solidarnosti 
med novinarji ni pretirano visoka. 
Bistvena razlika med njimi in 
stanjem v Sloveniji pa je v prav-
nem redu. Pri njih namreč delo-
dajalcem še na misel ne pride, da 
bi kršili kolektivno pogodbo, in se 
o vsem dogovarjajo s sindikati, pri 
nas pa sodni mlini meljejo pre-
počasi in ob obilici delovnoprav-
nih lukenj v zakonodaji si je pra-
vico veliko težje izboriti. 

M. Ozmec 

PTUJ / 50 LET FILATELISTICNEGA DRUŠTVA 

Ob jubileju filatelistiina razstava 
Filateiistično društvo Ptuj pripravlja ob 50 letnici svojega delovan-

ja in v okviru prireditev ob 1930-letnici mesta Ptuja zanimivo filate-
iistično razstavo, ki jo bodo svečano odprli v četrtek, 27. maja, ob 18. 
uri v refektoriju minoritskega samostana na Ptuju. 

Kot je povedal predsednik društva dr. Božidar Koželj, bo poudarek 
na predstavitvi slovenskih znamk, še posebej od osamosvojitve naprej, 
predstavili pa bodo tudi znamke iz posameznih tematskih zbirk ter dve 
mladinski zbirki. 

Razstava bo na ogled do 31. maja med 9. in 18. uro. Še posebej ogled 
razstave priporočajo šolski mladini, saj bo to zagotovo tudi zanimiva 
učna ura. 

Filateiistično društvo Ptuj, v katerem trenutno deluje več kot 50 čla-
nov s 14 mladimi, bo ob jubileju izdalo priložnostno kuverto z žigom 
ter jubilejni bilten o delu društva. Njihova velika želja je, da bi si lahko 
končno uredili svoje društvene prostore, saj se sedaj sestajajo v prosto-
rih Šahovskega društva Ptuj. 

-OM 

OD TOD IN TAM 
FTUJ • Dekanijski sinodalni dan 

v soboto bo na dvorišču minoritskega samostana 
na Ptuju dekanijski sinodalni dan dekanij Ptuj in 
Zavrč. Pričetek bo ob 9.30, zatem bodo delali v raz-
ličnih delavnicah, nastopilo bo več glasbenih sku-
pin, sklep pa bo s slovesno mašo in somaševanjem 
ob 13. uri. Po maši bo dnižabno srečanje s prigriz-
kom. 

MS 

m j e 
ženski veier z ravnateljitami 

Danes ob 19. uri bo v dvorani Slovenske vinske 
akademije Veritas majski ptujski večer, na kate-
rem bodo gostje ravnateljice ptujskih osnovnih šol 
Sonja Purgaj, Darja Radičevič in Tatjana Vaupo-
tič. Govorile bodo o svojem delu, pa tudi o pripra-
vah na devetlemo osnovno šolo. 

MG 

ORMOŽ m 
Sreianje s Tonetom Pavikom 

V petek, 21. maja, ob 19.30 bo prišel na obisk v 
Knjižnico Franca fcavra Meška književnik Tone 
Pavček, ki ga poznamo po mnogih literarnih delih, 
predvsem pa po pesmih za otroke in odrasle. 
Pavčkova velika ljubezen je zemlja, saj se ji ni iz-
neveril v večini svojih pesmi. Njegove pesmi za 
otroke so vedre^, veselega značaja - polne igrarij, 
čenčarij ..., ki jih še vedno radi prebirajo mladi 
bralci. Vabljeni na srečanje in klepet s književni-
kom. 

MF 

ORMOŽ • Kaj veš o prometu 
Občina Ormož ter Svet za preventivo in vzgojo v 

cesmem prometu sta organizatorja 29. občinskega 
tekmovanja Kaj veš o prometu za osnovne šole 
občine Ormož. Tekmovanje se bo pričelo v soboto, 
22. maja, ob 9. uri v osnovni šoli Ormož. Ekipno in 
posamično bodo tekmovali osnovnošolci od 11. 
leta dalje. Tekmovale bodo ekipe iz osnovnih šol 
Ormož, Tomaž pri Ormožu, Miklavž pri Ormožu, 
Središče ob Dravi, Velika Nedelja, Ivanjkovci in 
OŠ Stanka Vraza. Učenci bodo pisno odgovarjali 
na vprašanja o cestnoprometnih predpisih, vozili s 
kolesom na promemih površinah ter pokazali, 
kako so spremi pri vožnji s kolesom na poligonu. 
Vsi tekmovalci bodo prejeli diplomo, prvi trije pa 
zlato, srebrno ali bronasto odličje. 

Majda FridI 

LEHARTe 
Danes 4. seja obiinskega sveta 

Na 4. redni seji se bo danes popoldne sestal 
občinski svet občine Lenart. Svetniki bodo med 
drugim obravnavali osnutek lokacijskega načrta 
avtoceste Maribor-Lenart in predlog sprememb in 
dopolnitev prostorskih sestavin dologoročnega 
plana občine Lenart za obdobje 1986-2000, pred-
log odloka o letošnjem proračunu, potrdili pa naj 
bi tudi zaključni račun Stanovanjskega sklada 
občine Lenart. I^narški svemiki bodo predvido-
ma razpravljali tudi o zaključnem poročilu o izde-
lavi razvojnega projekta CRPOV za območje kra-
jevne skupnosti Sv. Jurij ter imenovali predsedni-
ke in člane delovnih teles občinskega sveta in Sve-
ta za preventivo in vzgojo v cestnem prometu. 

AK 

LENART • ISO 9001 podjetju 
Letnik Saubermaiher 

Podjetje za odstranjevanje odpadkov Letnik Sau-
bermacher iz Lenarta bo jutri, v petek, 21. maja, v 

hotelu Črni Les pri Lenartu prejelo mednarodni 
standard kakovosti ISO 9001. Slovesnosti naj bi se 
udeležil tudi minister za okolje in prostor Pavel 
Gantar. 

AK 

DORNAVA m 
Podjetniki se povezujejo 

Na seji podjetnikov, ki jo je sklical župan občine 
Domave Franc Segula, so govorili o oblikah 
združevanja zasebnih podjetnikov. V občini je po 
zadnjih podatkih 72 zasebnikov. Med pobudami 
in predlogi samostojnih podjetnikov je bila, da bi 
se povezali znotraj občine ter ustanovili sklad. 
Vsak obrtnik naj bi vanj prispeval določeni zne-
sek, sredstva pa bi jim potem služila kot oblika sa-
mopomoči. O tem bodo v prihodnje obvestili vse 
zasebnike v občini. Govorili so tudi o urejanju 
obrmiške cone, o načinih zaposlovanja, oglaševan-
ja, izobraževanja ter drugih aktualnih stvareh in 
sodelovanju v občini. 

MS 

GORCA e 
Viniiarski muzej z okoliio oiisien 

Člani CB kluba Poetovio iz Ptuja so minuli petek 
množično čistili in urejali viničarski muzej na 
Gorci pri Podlehniku, ki je že precej dotrajan in 
uničen. Poskrbeli so za notranjost muzeja, vsaj 
začasno zavarovali streho, pokosili travo in uredili 
okolico zgradbe. Čiščenje so izpeljali zato, ker 
bodo konec tega meseca na tej visoki haloški točki 
pripravili tekmovanje v v;^stavl janju radioama-
terskih zvez, prostore za izvedbo tekmovanja pa 
jim je odstopil KK Ptuj. Ptujski CB klub p r i č^u je 
udeležbo vseh slovenskih klubov. 

TM 

HILDEN m 20 let slovenskega 
kulturnega društva 

Konec tega tedna bo nemški Hilden v znamenju 
slavja 20-letnice tamkajšnjega slovenskega kultiu--
no-športnega društva, v katerem je izredno veliko 
naših rojakov, največ iz okolice Dornave, 
Gorišnice, Juršincev, Hajdine in Ptuja. Osrednja 
slovesnost bo to soboto, 22. maja, v veliki dvorani 
v bližnjem Gruitnu. Našim zdomcem bodo zapeli 
tudi pevci moškega komornega zbora iz Ptuja, ki 
ga vodi Franc Lačen. Pmjski pevci bodo med gos-
tovanjem v Hildnu vrnili obisk pevcem nemškega 
pevskega zbora Almrausch Hilden, ki so gostovali 
na Ptuju pred dvema letoma. V soboto dopoldne 
bo ptujski moški komorni zbor in slovenske rojake 
sprejel tudi župan Hildna Gunter Scheib. 

-OM 

GORIČAK • Kdo je pomoril iebele 
Iz centra za obveščanje v Ptuju smo v torek, 18. 

maja, prejeli dve neobičajni obvestili. Nekaj po de-
veti uri dopoldne so nam sporočili, da je v mobil-
nem čebelnjaku v Goričaku pri Zavrču prišlo do 
pogina 30 čebeljih družin. O tem so takoj obvestili 
veterinarski in kmetijski inšpektorat, pa tudi Poli-
cijsko upravo Maribor, saj so ugotovili, da so bile 
vse čebele zastrupljene z neznano vrsto škropiva, 
ki je bilo namerno vlita v panje. Nekaj pred 15. uro 
popoldne pa so nas obvestili, da se je v Ptuju samo-
dejno vklopila sirena. Na srečo med občani ni bilo 
paničnih ali negativnih odzivov. 

-OM 

Opraviiilo 
v prejšnji številki Tednika smo v sestavku o seji 

občinskega sveta na Destrniku, na str. 18, i^moto-
ma zapisali, da Gasilsko društvo Destrnik letos 
praznuje 75-lemico. Pravilni podatek je 30-lemi-
co. Za neljubo napako se opravičujemo. 

Uredništvo! 
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PTUJ / DOBRODELNA ZABAVNOGIASBENA PRIREDITEV 

Dogodek z velikim snem 
čeprav so organizatorji iz 
društva za pomoč po nezgod-
ni poškodbi glave VITA 
pričakovali večji odziv, je do-
brodelna zabavnoglasbena 
prireditev minulo nedeljo, 
16. maja, v športni dvorani 
Center zagotovo uspela, saj 
se je vse dogajalo z enim sa-
mim velikim srcem. Vsi smo 
bili kot velika družina in za-
gotovo smo pridali nekaj 
opek za gradnjo doma za pri-
zadete. V društvu VITA pa se 
bodo žal še nekaj časa 
spraševali: "Kje bo jutri moj 
dom?" 

Janez Sirk, predsednik 
društva Vita, je med okoli 600 
obiskovalci v pozdravnem na-
govoru bil posebej vesel župana 
mestne občine Miroslava Luci-
ja ter obeh podžupanov Mitje 
Mrgoleta in Ervina Hojkerja s 
soprogami. Prireditev sta 
odlično in z veliko mero 
srčnosti vodila miss Slovenije 
Miša Novak in Marjan Sneber-
ger. Izvedeli smo, da je bila za 
najlepšo Slovenko to že 10. hu-
manitarna prireditev in da je 
tokrat nastopila v čudoviti 
svečani kreaciji zelo obetavne 

ptujske modne oblikovalke 
Stanke Vauda. 

Za uvod v prijeten glasbeno-
humanitarni večer so dlani nas-
topajočih ogreli pevci moškega 
komornega zbora iz Ptuja pod 
vodstvom Franca Lačna. Zatem 
pa so med grenkobno resnimi 
in v srce segajočimi razmisleki 
obeh voditeljev o življenjskih 
zgodbah ljudi, ki jim je trenu-
tek nepazljivosti na cesti za 
večno spremenil življenje, nas-

topili popularni slovenski glas-
beniki in skupine. Slišali smo 
ansambel Rosa, Dolores, Dam-
jana Ziha z Mirjano, ansambel 
Mitreji iz Ptuja, trio Roko, 
Majo Dobrotinšek, skupino 
Flirt, Damjano Golavšek, Ko-
rada, Alenko Lesjak in Boža 
Kolarič, kar dvakrat so nam 
ogreli dlani Ptujskih pet, Agata 
Šumnik-Zgonec, Vesele Stajer-
ke in Natalija Verboten. 

Ob vsem tem je čas minil, kot 
bi trenil, tudi tistim redkim, ki 
so prireditev spremljali na 
vozičkih. In vsi smo veseli, če 
so vsaj tiste tri urice svoje raz-
mišljanje odmaknili od grenko-
be, v katero jih je pahnil trenu-
tek nepazljivosti na cesti. V 
društvu Vita so jih poiskali in 
združili njihove interese; otro-
ke in mladostnike, ki so 
preživeli hudo nezgodno 
poškodbo možganov, ter njiho-
ve svojce. Konec leta 1998 je 
bilo v VITI že več kot 350 čla-
nov, od tega 126 družin s 
poškodovanim otrokom ali 
mladostnikom, ter več kot 50 
prostovoljcev in strokovnih 
delavcev. In zagotovo ni nihče 
napak razumel voditeljice Miše 
Novak, ki je ob koncu priredit-
ve v slovo zaželela društvu, da 
bi bilo v njem čim manj članov 

M.Ozmec 

Tople besede dobrodošlice je zbranim v dvorani Šolskega 
centra namenil predsednik Vite Janez Sirk. Levo voditelja 
Miša Novak in l\/larjan Šneberger. Foto: M. Ozmec 

SE ENKRAT - HVALAI 
V nedeljo, 16, maja, je bila velika dvorana Šolskega centra lepo 

pripravljena. Vse je biio v velikem pričakovanju. V naše mesto so 
prišli znani pevci in ansambli, prijazno so se odzvali tudi domači. 
Srečo smo imeli, da je b ik lahko z nami tudi gdč. Miša Novak, ki 
nas jepredstavila v svetu. Člani društva VITA so prišli tudi iz zelo 
oddaljenih krajev. Občudujejo razcvet našega mesta, saj so se pred 
dobrodelnim koncertom sprehodili po njem. Med gosti so bili 
tudi tisti, ki so vstopali v dvorano skozi posebna vrata z invalid-
skim vozičkom. Njim in vsem s podobno usodo je bila namenjena 
prireditev. Sprašujejo se, kdo bo potiskal vozi&k, ko ne bo lju-
bečih staršev. Tudi Marjan, ki je doživel prometno nezgodo, je z 
nerodnimi koraki s pomočjo očeta prišel na oder. V svoje pesmi je 
zlil bolečino, ki jo Čuti iz dneva v dan po nesreči. I>ve nam je 
predstavil. Bili smo ganjeni. 

Prisotni smo preživeli lep večer. Zares smo združili prijetno s 
koristnim. Zelo nam je žal, da je bilo mnogo sedežev nezasedenih. 
Zahvaljujemo se vsem, ki ste bili z nami in bili pripravljeni sode-
lovati, vsem, ki ste prisluhnili klicu društva VITA. Nekateri smo 
dolžni še posebno zahvalo: Šolskemu centru Ptuj, Perutmni Ptuj, 
Radiu-Tedniku Ptuj, g. Martinu Ozmecu, g. A^rtinu Škripaču. 
Poskrbela sta za pripravo dvorane in ozvočenje. Prisrčna hvala 
tudi vsem drugim sponzorjem. V društvu VITA so spoznali, da v 
nesreči niso sami. 

V imenu org. odbora: Irena Stante in Anica Šeruga 

PTUJ / POLETNE TERASE OŽIVELE 

Starim terasam 
so se pridružile nove 
z lepim vremenom so oživele tudi ptujske poletne terase ozi-
roma gostinski vrtovi, ki predstavljajo popestritev gostinske 
ponudbe. V oddelku za okolje, prostor in gospodarsko infra-
strukturo mestne občine Ptuj smo izvedeli, da so soglasja za 
postavitev oziroma ureditev dobili vsi prosilci razen enega, ki 
je vrt želel urediti v eni od ozkih ptujskih ulic in bi njegova 
postavitev motila normalen prehod. Soglasje je osnova za pri-
dobitev odločbe (to izda upravna enota), a je kljub temu vsi še 
nimajo. 

Nekateri odločbe niti ne po-
trebujejo, ker je gostinski vrt 
zajet že v njihovi stalni odločbi, 
nekateri pa so zaradi zapletov iz 
prejšnjih let izgubili voljo za 
pisanje novih vlog. Nastalo pa 
je nekaj novih teras, tako da je 
mogoče trditi, da je sedaj Ptuj 
posejan s poletnimi vrtovi kot 
sezonskimi obrati mnogo bolj 
kot v prejšnjih letih, ko jih je 
bilo največ v Prešernovi ulici. 
Od lani na letos sta zeleno luč 
za obratovanje v sezoni dobila 
tudi dva vrtova (pred gostilno 

Rimljan in kava barom Para-
zol), ki sta začasno sicer zasedla 
nekaj parkirišč, za kar še v lan-
skem letu ni bilo možnosti - iz-
govor je bil pomanjkanje ureje-
nih parkirnih površin v starem 
mestnem jedru, kjer naj bi izgu-
ba vsakega parkirnega mesta 
bila praviloma nedopustna. Še 
vedno pa naj bi veljala tudi 
določila pravilnika o minimal-
nih tehničnih pogojih, ki se 
nanašajo na poslovne prostore, 
opremo in naprave ter o pogoj-
ih glede minimalnih storitev v 
posameznih vrstah gostinskih 

obratov, pri dajalcih sob in na 
kmetijah, predvsem 10. člen 
tega pravilnika, da se opravljan-
je gostinske dejavnosti na dru-
gih zunanjih površinah (gostin-
ski vrt) lahko opravlja le v ne-
posredni povezavi z gostinskim 
lokalom. 

Več poletnih vrtov oziroma 
teras v starem mestnem jedru 
pa vendarle kaže na drugačna 
turistična prizadevanja mesta, 
V poletni sezoni, ko je največ 
obiskovalcev mesta in okolice,' 
naj bi polno zaživelo tudi doga-
janje na ulicah in trgih, pri tem 
pa naj bi padle tudi nekatere bi-
rokratske ovire. Mesto z jasno^ 
izraženo turistično strategijo bi 
moralo natančno vedeti, kako 
bo privabljalo svoje obiskoval-
ce, kakšen celovit turistični 
proizvod jim bo zagotavljalo. 
Zato tudi poletne terase same 
ne morejo prinesti toliko žele-
nega utripa, če ne obratujejo ta-
krat, ko so gostje. Ponudba ob 
sobotah in nedeljah je v sedem-
krat zapored najbolj urejenem 
turističnem kraju vse prej kot 
vabljiva. Konsenz med turis-
tičnimi prizadevanji mesta in 
meščani, ki želijo predvsem 
mir, še ni dosežen. Vsako odpi-
ranje nove ponudbe, tudi polet-
nih teras in gostinskih vrtov, 
spremljajo številni pomisleki in 
razhajanja. Tudi zato bi nam 
besede s plakata pred ptuj-
skihm gledališčem, kjer 
začasno deluje ena od ptujskih 
teras in kjer piše 'Hvala, ker 
skupaj z nami oživljate staro 
mestno jedro,' toliko bolj mora-
le do živega. 

MG 
Tudi pred gledališčem je prijetno posedeti. 

Foto: Črtomir Goznik 

PTUJ / NOVICE IZ KLUBA TAJNIC 

Tajnice^ iestitamo vam 
za juinšnji praznik! 
Ptujski klub tajnic s e j e sestal na tretjem letnem občnem zbo-
ru. Udeležba 23 članic je bila zadovoljiva, predstavlja pa tisto 
ustaljeno "množico", ki je za "stvar" zagreta že od vsega 
začetka. In to je ob peti obletnici delovanja Zveze klubov taj-
nic Slovenije, ki bo slovesno praznovana jutri, na "tajniškem 
kongresu" v Portorožu, kar obetajoče. 

Poleg običajnih sklepanj in 
potrjevanj so se udeleženke do-
govorile, da si bodo 25. maja v 
Mariboru ogledale ^ baletno 
predstavo Carmen. Še pred 
počitnicami bi rade pripravile 
seminar o uporabi Interneta in 
elektronske pošte pri vsakdan-
jem delu. 19. junija pa bodo 
tudi tiste, ki si želijo, pa iz ta-
kih ali drugačnih vzrokov ne 
morejo danes, jutri in poju-
trišnjem prisostvovati tradicio-
nalnim Dnevom slovenskih taj-
nic v Portorožu, za en dan obi-
skale Istro in si tudi z morja og-
ledale slovensko obalo. S seboj 
bodo povabile tudi kolegice iz 
ormoškega kluba, s katerimi 
zelo dobro sodelujejo. Na pote-
panju se jim bo pridružila tudi 
prva častna članica kluba Justi-
na Veselič, upokojena tajnica iz 
Strojne in metalurške šole Ptuj, 

ki si je s svojim dolgoletnim 
prizadevnim delom v šoli ter 
članstvom v klubu od vsega 
začetka ta naziv upravičeno 
prislužila. 

Vsem tajnicam, ne glede na to, 
kje so zaposlene, ob jutrišnjem 
prazniku čestitamo, hkrati pa 
jih vabimo, da se odločijo in se 
pridružijo svojim že včlanje-
nim kolegicam. Ob večji 
množičnosti bodo tudi aktiv-
nosti večje, saj bodo naloge po-
razdeljene in se bo vsak mesec 
lahko dogajalo kaj zanimivega. 
Pogoj za članstvo je čut pripad-
nosti tajniškemu poklicu in 
plačana članarina, ki znaša za 
1999. leto 3.300 tolarjev. 
Nakažite jo na žiro račun kluba, 
ki je odprt pri Abanki pod št. 
51800-621-00063, sklicevanje 
na št. 05 809004-1430509578. 
Če kdo težko poravna celoten 

znesek na enkrat, lahko to stori 
v dveh obrokih, možno pa je 
upravni odbor zaprositi tudi za 
znižano članarino, ki znaša 
1.000 SIT. Fotokopijo 
položnice in kratko pisno prija-
vo pošljite predsednici Editi 
Mazera na Šolski center Ptuj, 
Volkmerjeva 19 (tel. 772 441). 
Ne pozabite pripisati, kaj vas še 
posebej zanima, saj bo vsaka 
vaša ideja dobrodošla za po-
drobnejšo pripravo in ure-
sničitev programa dela. 

Danes je več kot 550 tajnic iz 
vse Slovenije za tri dni odpoto-
valo v Portorož, kjer se bomo 
po celodnevnem izobraževal-
nem delu na nocojšnjem klub-
skem večeru predstavili tudi 
Ptujčani. Marko Medik, ki bi 
zaradi svoje glasbene naklonje-
nosti tajniškemu občinstvu 
tudi lahko postal častni član, bo 
po uvodni predstavitvi pod-
predsednice kluba Zore Pli-
beršek zapel pesem Virginije 
Mehle Majerič Tajniški vsak-
dan. 

S. Brodnjak 

PREJELI SMO 
Pripombe in 
ugovori 

v 18. številki Vašega Tednika 
z dne 6. maja je na strani 6 Maj-
da Fridi v celostranskem članku 
zapisala več trditev, ki ne 
zdržijo oziroma je marsikaj iz-
pustila kar je otroško in celolet-
no, kakršen je naslov njenega 
članka: "Prestavitev celotne 
otroške ustvarjalnosti" (v 
Ormožu). Predstavila je prire-
ditveni del otroških gledaliških, 
folklornih in plesnih skupin 
Ormoža in okolice. V celoti pa 
je izpustila oba festivala 
otroških (26. marec) in mladin-
skih (20. april) pevskih zborov? 

V prvem odstavku zapisa go-
vori o pojmu amater oz. ljubi-
telj: "Včasih so jih imenovali 
"amaterji", zaradi pogosto viso-
ke kvalitete ustvarjenega so ta 
izraz s slabšalnim pomenom 
opustili." Izraz ljubitelj smo 
začeli uporabljati po skupščini 
ZKPOS v Novi Gorici leta 1977, 
ko se je tudi zveza preimenovala 
v ZKOS z namenom, da se tuji 
pojmi poslovenijo. Mislim, da je 
bil pobudnik g. Jože Humer. 
Slovar slovenskega kljižnega je-
zika. DZS, Lj. 1994 nas na stra-
neh 12 in 499 pouči, da sta ama-
ter in ljubitelj izraza za človeka, 
ki se s čimer koli ukvarja iz lju-
bezni, veselja. Enakovredni iz-
razi za ta pojem so še: diletant, 
nepoklicni (ustvarjalec). Ama-
ter je beseda latinskega izvora: 
amare = ljubiti. Poslovenjen iz-
raz ljubitelj torej nima nobene 
zveze s "pogosto visoko kvalite-
to ustvarjenega", kot trdi ga. M. 
Fridi. 

V tretjem odstavku pa avtorica 
članka trdi: "Težnje po ustvar-

janju, uspešnosti, samopotrditvi 
so osnove človekove potrebe. 
Otroci, ki v šolskem sistemu 
niso uspešni, odrasli, ki se ne 
počutijo izpolnjene po končani 
službeni obveznosti, tisti, ki so 
zaradi rednega dela psihično ali 
fizično preobremenjeni, lahko 
poiščejo razbremenitev in izpol-
nitev z delovanjem na kultur-
nem področju." 

Taka trditev je neresnična, po-
sebej kar zadeva otroke. Vemo 
namreč, da je pogosto ravno 
obratno. Najboljši učenci so po-

gosto dejavni v pevskem zboru, 
v gledališki skupini, folklori, 
pri fakultativnih jezikih itd. Po-
poldne pa obiskujejo še npr. 
glasbeno šolo. Vse to pa zato, 
ker so bolj nadarjeni od drugih, 
ne manj. 

V upanju, da se bo avtorica v 
eni naslednjih številk Tednika 
razpisala tudi o pevski dejav-
nosti Ormoža, ta si to zasluži, 
saj se je v aprilu kar pet pevskih 
zborov uvrstilo na medobmočna 
srečanja. Vas lepo pozdrvaljem. 

Mitja Gobec 

U U B U A N A / RETROSPEKTIVNA 
LIKOVNA RAZSTAVA 

v 

Razstavljajo R, Sebetii, 
C Bernjak in f. Simonii 
V Ljubljani so v Galeriji TR3 na Trgu republike 11. maja 
odprli pr\'0 retrospektivno likovno razstavo Zveze likov-
nih društev Slovenije, ki je bila ustanovljena lani novem-
bra. Zasnovali so jo kot neke vrste skromen pregled slo-
venskega ljubiteljskega likovnega ustvaijanja v letih sa-
mostojne države Slovenije. 

Ne glede na to, da na razstavi ni vsega, kar je bilo na tem po-
dročju narejenega v zadnjih letih, je odsev sedanjega stanja in 
kakovosti ljubiteljske ustvarjalnosti v Sloveniji, ki si prizade-
va za še višjo kakovostno raven. Dela za razstavo so izbrale 
strokovne komisije 12 društev, končni izbor pa je opravila 
zvezna strokovna žirija. Med 34 izbranimi deli na razstavi so 
tudi dela treh ptujskih ljubiteljskih slikarjev: Rozine Šebetič, 
Cecilije Bernjak in Franca Simoniča, kar si v likovni sekciji 
DPD Švoboda Ptuj štejejo kot izjemno priznanje. Razstava je 
prvi korak na poti v povezovanje likovnih samorastnikov v 
Zvezo likovnih društev Slovenije, ki že danes šteje nekaj nad 
700 članov. 

Udeleženci prve retrospektivne likovne razstave, ki bo na 
ogled do 25. maja, se predstavljajo s krajinami, tihožitji, figu-
ralnim slikarstvom in plastikami ter z različnimi oblikami ab-
straktnega snovanja. 

MG 









IVANJKOVCI / DAN ODPRTIH VRAT OSNOVNE SOLE 

Kai se dogaja pn 
pouku in zunai njega 
v soboto, 8. maja, so učenci 
OŠ Ivanjliovci obiskovalcem 
pokazali, kako preživljajo čas 
na šoli, kaj se dogaja pri pou-
ku in zunaj njega pri interes-
nih ter raziskovalnih de-
javnostih. 

Predvsem svojim staršem so 
želeli predstaviti čim več zani-
mivega iz šolskega življenja. 
Učenci in učitelji so bili z obis-
kom zadovoljni, starši pa nav-
dušeni nad pokazanim, je pove-
dala ravnateljica Irma Bezjak. 
Šola je bila kot ena sama razsta-
va. Hodniki , učilnice in teh-
nična delavnica so bili polni iz-
delkov otrok, raziskovalnih in 
seminarskih nalog ter zvezkov. 

Učenci od 1. do 4. razreda so 
prikazali aktivnosti po razredih. 
Prvi razred je prikazal delo z di-
daktičnimi pripomočki - učenje 
skozi igro. Učenci drugega raz-
reda so bili razdeljeni v tri sku-
pine: dve sta likovno ustvarjali, 
učenci tretje skupine, člani 
ročnodelskega krožka, pa so 
kvačkali in pletli. Tretj i razred 
je prikazal več različnih načinov 
dela v razredu pri raznih pred-

metih. Učenci četrtega razreda 
so iz škatlic sestavljali različne 
stavbe ter na tleh zgradili nasel-
je. 

Starejši osnovnošolci od pete-
ga do osmega razreda so bili raz-
deljeni po predmetih. Pri biolo-
giji so se ukvarjali s kapljico 
vode. Pri kemiji in fiziki so pri-
kazovali različne poizkuse. V 
učilnici za slovenski jezik so 
vsaki skupini staršev odigrali 

odlomek iz igrice Iščemo pravo 
Pepelko. Pri likovni in glasbeni 
vzgoji so pripravili svetlobno 
predstavitev mešanja barv ob 
spremljavi glasbe, plesa in pes-
mi. V učilnici za nemščino so 
učenci odigrali pravljico o 
Rdeči Kapici. Raziskovalno na-
logo Stara kmečka hiša, s katero 
bodo sodelovali tudi na prire-
ditvi Mladi raziskovalci na Ptu-
ju, so predstavili učenci v učil-
nici za zgodovino in zemljepis. 
Predstavili so tudi različne 
računalniške programe, telova-
dili na orodju v telovadnici ter v 
tehnični delavnici prodajali iz-
delke učencev likovnega krožka 
- ogrlice, zapestnice, rože iz pa-
pirja ter različne izdelke iz gli-
ne. Starši so si lahko ogledali 
tudi razstavo učnih pripo-
močkov in orodij za tehnično 
vzgojo ter izdelkov otrok. 
Učenci literarno-novinarskega 
krožka so tudi pripravili ter pro-
dajali literarno glasilo Trsek. 
Vse dejavnosti so izvajali, vodili 
in usmerjali učenci sami. 
Prevzeli so vloge delavcev na 
šoli, tudi čistilke in hišnika. V 
zbornici je učenka - ravnateljica 
vodila pedagoško konferenco 
učiteljev. Vloge so seveda profe-
sionalno odigrali učenci. Sesta-
vili so šolski pravilnik, govorili 
o tem, kaj jim je na šoli všeč in 
kaj želijo spremeniti. Pred vsa-
kim razredom je stal učenec -
organizator, oblečen v folklorno 
obleko. Starši so si lahko ogle-
dali tudi opremljenost prosto-
rov ter v jedilnici prigriznili in 
popili sok. 

Koordinatorica prireditve je 
bila Natalija Veselič, ki je v 
pripravo razstav vložila og-
romno časa in dela. Prireditev je 
uspela zaradi sodelovanja vseh, 
učiteljev in učencev. 

Majda FridI 

U č e n c i so zgradi l i nase l je . Foto: E m a Ž a l a r 

CIRKOVCE / NA BINKOSTNO 
NEDELJO 

Tradidonalnef tretje 
pastirske igre 
Na binkoštno nedeljo, 23. maja, bo v Cirkovcah spet veselo, 
kot je bilo včasih na vasi. V skrbi za ohranjane ljudskih šeg 
in navad pripravlja folklorna skupina prosvetnega društva 
Cirkovce tradicionalne, tretje pastirske igre. 

Kot nekoč se bodo zbrali na travniku pred vaško cerkvijo. 
Okoli pol enajste ure bodo prikazali pastirske običaje in pogo-
vore, kot se jih še spominjajo najstarejši domačini. Stare šege in 
navade bodo predstavili mlajši in starejši pastirji, zapeli in zap-
lesali bodo člani folklorne skupine Vinka Koržeta, ljudske 
pevke in pevci, Frajhajmska godba s Pohorja in še kdo. Pastirci 
pa bodo v tradicionalnih oblačilih uprizorili tudi pastirske igre: 
"pikolo podbijat", metanja pastirja, petelinji boj, mitraljez, gnilo 
jajce, gnilo kuro in še kaj. Prikazali bodo prihod s paše, veliko 
zanimivega boste lahko izvedeli iz pogovorov s pastirjem in 
konjarjem, videli pa boste lahko tudi kravje in konjske vprege 
in še kaj. Cirkovčani pričakujejo, da si bodo tretje pastirske igre 
ogledali številni obiskovalci od blizu in daleč. 

•OM 

JERUZALEM / OB PRAZNOVANJU MEDNARODNEGA 
DNEVA DRUŽINE 

Tradicionalno srečanje 
družin na Jeruzalemu 
15. maj je mednarodni dan družin. Generalna skupščina 
Združenih narodov ga je prvič razglasila ob mednarodnem letu 
družine 1994. Mednarodna tema za leto 1999 "družina vseh ge-
neracij" je vzporednica letošnjemu mednarodnemu letu sta-
rejših in spodbuja večjo povezanost generacij. 

Predsednica občinske Zveze 
prijateljev mladine Ormož Jas-
na Munda je med drugim zapi-
sala, da ob tej priložnosti Zveza 
družin nadaljuje akcijo Za 
družine brezplačno. Skupaj s kul-
turno-umetniškimi institucija-
mi so ponudili družinam brazp-
lačen ogled prireditev. Pri Zvezi 
družin se zavedajo dragocenosti 
tesnih družinskih vezi, katerih 
pomen je v naglici vsakdanjika 
pogosto pozabljen. Zato so po-
vabili starše, da skupaj z otroki 

doživijo prireditev, pripravljeno 
posebej zanje v enem bližnjih 
kulturnih hramov. Starše in ot-
roke so povabili k ogledu stal-
nih zbirk Pokrajinskega muzeja 
Maribor ter Umetnostne galeri-
je Maribor, kar ni zgolj nakl-
jučje - 18. maj je namreč tudi 
svetovni dan muzejev. 

Nekaj posebnega je bilo pova-
bilo na tradicionalno srečanje 
družin na Jeruzalem, v petek, 
14. maja, popoldan. Nekateri so 
prišli tudi peš ali s kolesi. Prire-

ditve se je udeležilo več kot 200 
otrok in staršev. Program so 
pripravile in vodile vzgojiteljice 
iz vrtcev Miklavž pri Ormožu, 
Ivanjkovci, Velika Nedelja in 
Ormož. Za otroke in starše so 
pripravile zanimive družinske 
igre. Tekmovali so v smučanju 
na travi in štafetnih igrah. Pod 
strokovnim vodstvom likovne-
ga pedagoga Bojana Obrčkala 
so nastajali izvirni kolaži. Sode-
lovali so vsi, otroci, starši in 
vzgojiteljice. Na koncu so otroci 
zaplesali ob disko otroški glasbi. 
Na ta način so družine skupaj 
preživele svoj prosti čas. 

M a j d a FridI 

Starš i in ot roc i so o b igri s k u p a j preživel i d a n . Foto: V e r a Lazar 

Na svetu lepše roiVe nI 
Na svetu lepše rož'ce ni je naslovna pesem druge kasete 
ljudskih pevk KPD Maksa Furjana iz Zavrča, na njej pa je zbra-
nih še štirinajst ljudskih pesmi. Kaseta v nakladi 500 izvodov je 
izšla pred kratkim v založbi družbe Radio-Tednik, material 
zanjo je posnel in uredil glasbeni urednik Ivo Ciani, završke 
ljudske pevke pa so se z novo kaseto domačinom predstavile 
minuli konec tedna v družbi domačih harmonikarjev. 

Ljudska pesem in dobra volja 
že od nekdaj družita Haložane 
in pesem še dandanes ohranjajo 
pri marsikateri hiši. Tudi v 
Zavrču so se zbrale domačinke, 
ki rade prepevajo stare, skoraj že 

pozabljene pesmi. Nekaj so jih 
napisale, za druge pobrskale po 
knjigah in spominu domačinov, 
prijateljev, pa se jih je nabralo 
toliko, da so lahko posnele dru-
go kaseto. Snemale so ob 
pomoči Iva .Cianija, ki je po-
novno poskrbel, da bo bogato 
ljudsko pevsko izročilo naših 
krajev ostalo shranjeno na tra-
kovih. Pri izdaji kasete je 
pevkam pomagalo domače kul-
turno-prosvetno društvo, kjer so 
pevke zelo cenjene, zato je 
društvo poskrbelo tudi za 

pripravo sobotnega pevskega 
večera. Povabilu na predstavitev 
nove kasete se je odzvalo lepo 
število domačinov, celotno pri-
reditve pa je ptujska radijska 
ekipa z Ivom Cianijem posnela 
in bo predvajana na valovih 
našega radia. 

Pri završkih ljudskih pevkah 
poj o: Marija Kelc, Minka 
Možina, Jožefa Kokot, Ivanka 
Vidovič, Terezija Kotolenko, 
Heda Mislovič, Katarina 
Hrženjak, Julika Mislovič in 
Marija Vidovič. Ljubitelji 
ljudskega petja lahko kaseto do-
bijo na sedežu društva, v završki 
občini ali pa se obrnejo kar na 
ljudske pevke, ki že začenjajo 
zbirati nove pesmi. Morda bodo 
že prihodnje leto izdale novo, 
tretjo kaseto. 

T. Mohorko 

Foto: Ivo Člani 



r lOGOMET / POKAL MNZ PTUJ 

Prava - pokalni zmagovalec 
nogometaši ptujske Drave so 

postal i zmagovalci tekmovanja 
â pokal MNZ Ptuj, saj so v dru-

gem finalnem srečanju premaga-
li Aluminij iz Kidričevega s 4:0. 
Igra v prvem polčasu je bila do-

kaj izenačena, medtem ko so v 
drugem polčasu bili veliko boljši 
ptujski nogometaši in dosegli tri 
zadetke. Finale je bil bolj pres-
tižnega pomena, saj sta se obe 
ekipi že uvrstili v nadaljnji krog 

tekmovanja. Po koncu srečanja je 
pokale in medalje podelil 
predsednik MNZ Ptuj Stanko 
Glažar. 

Danilo Klajnšek 

Zmagovalna ekipa Drave. Foto: Langerholc 

VSESLOVENSKA SPORTNO-HUMANITARNA PRIREDITEV 
VETER V LASEH - S ŠPORTOM PROTI DROGI" 

Veter na Ptuju 27, maja 
Veter je za naravo to, kar je 
za mladostnika šport. Zlahka 
prežene oblake, da postane 
dan znova prijazen, lep in 
poln pričakovanj. Zato so 
akcijo "Veter v laseh - s špor-
tom proti drogi", ki je preras-
la v vseslovensko kampanjo, 
namenjeno uveljavljanju 
zdravega, športnega načina 
življenja brez kakršnih koli 
drog, poimenovali po vetru. 

Akcijo so namenili mladostni-
kom, ker posameznika najbolj 
zaznamujejo izkušnje iz otroštva. 
Prav zaradi tega so se na Športni 
uniji Slovenije odločili, da pristo-
pijo k mladostnikom na privlačen 
način in jih zasvojijo s športom. 
Skupaj z mnogimi sodelavci so 
pripravili vseslovenski projekt 
Veter v laseh - s športom proti 
drogi", ki je v nekaj letih prerasel 
v evropsko gibanje zoper zasvoje-
nost. 
Tudi letošnjo pomlad bodo šte-

vilni prireditelji (letos v že več kot 
50 občinah) v svojem okolju zas-
novali in izvedli mnoge športne 
dogodke v ta človekoljubni na-
men. Na Ptuju bo veter zapihal 
prihodnji četrtek, 27. maja. Orga-
nizatorji letošnje prireditve na 
Ptuju so kot vsa leta Športna zveza 
Ptuj, DTV Partizan Ptuj, Šolski 
center Ptuj, osnovne šole in drugi 
Vsakoletni sodelavci v sodelovan-
lu s Športno unijo Slovenije. 
V okviru akcije, ki se bo pričela 

9. uri na mestnem stadionu, 
''odo organizirali tekmovanja za 
ŝe starostne skupine v košarki, 

'Odbojki, rolanju, rolkanju, nogo-
•^etu, tenisu, namiznem tenisu, 
plesu, ob tem pa bodo potekale 
^̂ di likovna delavnica, likovna 
•̂ ^zstava, mladinska delavnica, po-
''odništvo, glasbeni koncert in še 
^ruga presenečenja. Sklepni del 
Prireditve bo pred Mestno hišo na 
'testnem trgu ob 14. uri, kjer bo 
^̂ di podelitev nagrad in nastop 
glasbene skupine Hudobni volk. 
'^^d mlade bodo organizatorji 
''^zdelili zgibanke z izobraževalno 
'sebino, vsak udeleženec akcije 
'"•ejme diplomo, najboljši pa bodo 
'̂̂ îeli medalje in majice z zna-

akcije. 

To vseslovensko gibanje se bo 
letos končalo s finalno prireditvi-
jo v juniju v Slovenski Bistrici, 
kjer se bodo pomerile vse zmago-
valne ekipe in posamezniki 
predhodnih prireditev. 

Druženje s športom in ob njem, 
po spolu mešane ekipe, preprosta 

pravila, prijazni prireditelji bodo 
gotovo pri marsikaterem mla-
dostniku zapustili trajnejšo sled 
in ga nemara odvrnili od prvega, 
najbrž usodnega srečanja z drogo. 

Torej, kuštravka in kuštravec, 
priključi se. 

Simon Starček 

MALI NOGOMET / DVOBOJ SLOVENIJE IN MADŽARSKE 

Poraza naše reprezentance 
IVfINZ Ptuj, Klub malega nogometa Poetovio .Mila in KMN Tomaž so bili gostitelji priprav slo-
venske reprezentance, ki so potekale na Ptuju. Naša malonogometna reprezentanca je v tem 
okviru odigrala dve prijateljski srečanji z reprezentanco Madžarske, in sicer na Ptuju in v 
Ormožu. Za slovensko reprezentanco je debitiral Boris Klinger, igralec Mile Poetovio. 

Naši sosedje so na Ptuju pred 
več kot 500 gledalci brez težav ug-
nali slovensko reprezentanco s 
5:1, uspešni pa so bili tudi v 
Ormožu, saj so slavili s 5:2. Pri 
naši reprezentanci se je videlo, da 
je še neuigrana, zraven tega pa ne-
koliko slabše telesno pripravljena, 
saj je minilo že mesec dni od zakl-
jučka prvenstva v 1. SLMN, 
medtem ko so Madžari v polnem 
tekmovalnem sistemu. Je pa tudi 
res, da se morajo naši fantje še ve-
liko učiti. 

Danilo Klajnšek 
Slovenska malonogometna 
reprezentanca. 

Foto: Langerholc 

JUDO / JUDO 

Odliien reprezenianini 
nastop Rusa in Primta 
Slovenski mladinski reprezentanti in reprezentantke so pri-
jetno presenečenje letošnjega mednarodnega turnirja v judu v 
avstrijskem Attnangu, na katerem je nastopilo 300 judoistk in 
judoistov iz osmih držav. 

V reprezentančni vrsti sta nas-
topila tudi Ptujčana Denis Rus v 
kat. do 73 kg in Miha Prime v 
kat. do 100 kg. V močni medna-
rodni konkurenci si je Denis po 
štirih gladkih zmagah (vse 10:0) 

prepričljivo priboril zlato. Po 
besedah selektorja slovenske rep-
rezentance Filipa Leščaka je nas-
top celotne reprezentance vreden 
pohvale, še posebej pa domiselne 
in atraktivne borbe mladega Rusa. 

Državni prvak v kat. do 100 kg 
in stalni mladinski državni rep-
rezentant Prime je dal piko na i 
skupnemu uspehu slovenske rep-
rezentance z osvojenim tretjim 
mestom. Vse je kazalo na višjo 
uvrstitev, ko je v borbi z nemškim 
tekmovalcem Reuschlom visoko 
vodil, vendar je po napaki v zakl-
jučku borbe žal moral priznati po-
raz. 

Nepopisno veselje v dvorani je 
nastalo ob razglasitvi skupnih re-
zultatov tekmovanja, ko so neko-
liko presenetljivo, vendar zas-
luženo slavili slovenski judoisti. 

Slovenska reprezentanta, člana 
judo kluba Drava Denis Rus in 
Miha Prime, se po uspehu v 
Avstriji pod vodstvom domačega 
trenerja Leščaka z drugimi kandi-
dati za mladinsko EP Seničičem, 
Žuranovo in Donaldom Rusom, 
pripravljata na bližajoče se ev-
ropske preizkušnje. Ena takšnih, 
ki šteje za izpolnitev norme, bo že 
prihodnji mesec na Dunaju. 

Simon Starček Denis Rus. Foto: Laura Miha Prime 



v glasbi vedno prihajajo nove pesmi, 
ki izpodrivajo znane pesmi, in pravi 
čar je spremljati to dogajanje na 
glasbeni sceni. V končni fazi naj-
boljše pesmi najdejo svoje mesto 
tudi na lestvici Popularnih 10 radia 
Ruj. 

Jay Kay, Stuart Zender, Derrick Mac-
Kenzie in sImon Kizz so člani skupine 
JAMIROGUAI. Ti končuje snemanje 
svojega četrtega studijskega albuma 
Synkronized, ki bo nadaljeval zelo 
uspešno pot albumov Emergency On 
Planet Earth, Return ot the Space 
Cowboy in Travelling VVithout Moving. 
Edinstven kvartet preseneča z novim 
"valovitim" komadom CANNED HEAT 
^ ^ ^ ki bazira na funky in groovy 
ritmih. 

Ameriški pevec MAXWELL je svoj iz-
jemni talent izkazal na lanski 
zgoščenki z naslovom Embrya. MAX-
WELL predstavl ja svojo seksi soul 
skladbo FORTUNATE Mla-
dega pevca mnogi ameriški glasbeni 
kritiki že nekaj časa primerjajo z le-
gendarnim soul pevcem Marv inom 
Gayem. 

ikikik 

702 je zanimivo ime ameriškega de-
kl iškega tr ia, ki beleži doma dokaj 
uspešno pesem Stello. Obetajoči trio 
se naslanja na tradicionalen, ne pre-
težak r&b v komadu WHERE MY 
GIRLS AT ki v osnovi spomin-
ja na hitrejšo r&b glasbo skupine TLC. 

Ameriški zvezdniki DRU HILL so z al-
buma Enter the Dru sneli že dva hita: 
How Deep is Your Love in These are 
the Times. Kvartet izjemnih vokalistov 

izkazuje vokalno moč soul glasbe v 
skladbi THE LOVE WE HAD (STAVS 
ON MY MIND ki opozarja, 
kaj se v ljubezni sme in kaj ne. 

WILL SMITH se je rodil 25. septembra 
1969 in je svojo glasbeno pot začel v 
duetu D.J. Jazzy Jeff & Fresh Prince. 
29-letni igralec in raper spet blesti v 
nenavadnem filmu Wild West, ki pri-
haja v Slovenijo šele jeseni. Gospod 
SMITH je skupaj s skupino DRU HILL 
in legendarnim soul pevcem STEVIE-
JEM VVONDERJEM pripravil melo-
dičen naslovni komad WILD WILD 
WEST t t t ^ ki ga je v originalu iz-
vajal Kool Moe Dee. 

Najpopularnejši rap izvajalec v letu 
1998 JAY-Z je zablestel s komercialni-
ma rap hitoma Hard Knock Life in Can 
I Get A. Mladi raper tokrat promovira 
trd, neobdelan in tudi mlačen rap ko-
mad JIGGA WHAT, JIGGA WHO ^ z 
albuma Hard Knock life Vol. 2. 

NAS je priznan rap izvajalec, ki je prvič 
skočil na lestvice s komadom If I Ru-
led the World, v katerem blesti tudi 
Lauryn Hill. NAS sodeluje s producen-
tom in raperjem Puffom Daddyem v 
nevsakdanjem komadu HATE me Now 

Nizozemska skupina VENGABOVS 
beleži tri hite: Up and Dom, We Like 
To Party in Boom Boom Boom. Z Ven-
gabusom nas bo skupina popeljala na 
vročo Ibizo v lahkotnem regi in pop 
obarvanem komadu z naslovom WE'-
RE G O I N G T O I B I Z A ^ M « 

Nemško-španska zasedba LOONA je 

v letu 1998 blestela s plesnim koma-
dom Bailando, ki mu je letos sledila 
pesem Hijo De la Luna. Zasedba je pri-
redila še eno tradic ionalno pesem 
DONDE VAS ^ ^ ki ga najdete na 
zgoščenki Lunita. 

MANIC STREET PREACHERS je feno-
menalen velški band, ki je do sedaj 
posnel štir i odl ične albume: Gold 
Against the Soul, Generation Terro-
rists, Everything Must Go in This is My 
Truth, Teli me Yours. Uspešni tr io 
osvaja s skladbo TSUNAMI ^ ^ v 
kateri spet blesti vokalist James Dean 
Bradfieid. 

Britansko skupino GARBAGE sestavl-
jajo Butch Vig - kitara, Duke Eriksson -
bobni, Steve Market - bas kitara in 
Shirley Manson - vokal. "Odpadniki" 
so odigrali elektronsko ročk balado 
YOU LOOK SO FINE ki po 
glasbeni strukturi zelo spominja na 
zadnjo uspešnico skupine Catatonia z 
naslovom Dead From the Waist Down. 

Marie Fredriksson in Per Gessle ses-
tavljata skupino ROXETTE, ki je letos 
po štirih letih izdala nov studijski al-
bum Have A Niče Day, pred tem pa 
smo slišali novo balado Wish I Could 
Fly. Uspešen duet se predstavlja v 
čudovit i baladi NAYONE )KX(X)K)K 
ki je tako vokalno kot tudi instrumen-
talno več kot odlična! 

D a v i d B r e z n i k 

1.1 Want It ThatVVav 

- BACKSTREET BOYS 

2. C loud No. 9 

- B R V A N A D A M S 

3. Why don't you Get a 

Job 

- THE OFFSPRING 

4. Livin' La Vida Loca 

- RICKY MARTIN 

5. No Scrubs - TLC 

6. That don' t Impress 

m e Much 

-SHANIATVVAIN 

7. Svvear it again 

- VVESTLIFE 

8. In CXjr U fe t ime 

- T E X A S 

9. Human 

- THE PRETENDERS 

10. Every Morning 

- SUGAR RAY^ 

E M O N A M E R K U R 
d.o.o. PTUJ 

www.emona-merkur-ptuj.si 

p r o d a j a l n a 

TEHNIKA 
EKO SOLA 

L e t o s se je t u d i naša šola 
vk l juč i la v p ro j ek t E K O šola 
kot način življenja, zato smo se 
tudi mi pomerili na tekmovanju 
o E K O šoli. Tekmovanje pa je 
bilo toliko bolj odmevno, ker je 
po teka lo 22. apr i la , ob dnevu 
Zemlje. 

Na naši šoli smo se na tekmo-
vanje začeli pripravljati že nekaj 
tednov pred šolskim tekmovan-
jem. S pomočjo knjige ZAKAJ -
Z A T O O O K O L J U smo spoz-
nali ekologijo, se seznanili z nje-
nimi problemi ter se naučili ve-
liko in še več o okolju. Učenci 
smo imel i šolsko t ekmovan je 

LUJZEK 
Dober den vsoki den! Na ka-

lendri piše 17. majnik. Gnes 
mojo godovno tisti, ki jim je 
Jošt ime, včeraj pa je meja go-
dovno sv. Janez Nepomuk, 
zavetnik župnikov spovednikov 
in spovedne tajnosti. To 
pomeni, da župnik spovednik 
nikumi ne sme povedati gre-
hov, kijih čuje v spovednici. 
Lidje smo že po naravi 
grešniki, eni boj, drugi pa 
malo manj. Če bi vsi deset 
božjih zapovedi spoštuvali, bi 
bilo živleje lepšo ali pa tudi 
mani zanimivo, saj potli ne bi 
šteli v cajtngah kriminalk, ne 
bi vedli, keri sosid je kero 
sosedo k sebi vzeja, keri politik 
sije kero fabriko lastnina, keri 
lopov je banko oropa, keri je in 
tak dale naprej, da nemo pre-
dugo našteva. 

V soboto sam bla z Mico na 
Ptuji, ton kak so pripravli tisto 
vejko rolado. Bila je duga 
skoro 30 metrov in nareta v 
obliki Slovenije in ryene meje. 
Zanimivo blo gledati, kak so 

Ptujčani in drugi gostje 
Slovenijo pojeli vse od morja 
pa do Prekmurja s kostmi 
vred. Prvo rezino je župan 
Mirko Lucijov ponuda enemi 
od ta najmlajših obiskovakov 
tote sladke prireditve, Pišekov 
Albin, predsednik ptujskih tur-
istov, pa je v stili ''navali 
narode'' povoba še druge k 
sladki južini, ki jo je priprava 
simptomatični kolektiv Sladko 
Krajnčove Jasne. V manj kak 
eni vuri bla Slovenije po-

jedena. Pa dober tek ali pa bog 
žegnaj, kak pač kumi paše. 

Pa od tote pojedine pogled-
nimo še malo na naš Suhi 
breg. Moren vam povedati, da 

je sosid Juža dedek grota. Je-
gova hčer je rodila fanteka. 
Ponosni dedek je tri dni okoli 
voglov fajhten skoka, otrokov 
očka pa je nekšni boj žalosten 
bija, saj se guči, da so totemi 
(^keci tudi drugi vuhe robili. 
Zato pa jaz že od negi negda 
provim, da more vsoki otrok 
lepo pozdravitivsokega 
starejšega moškega, pač zato, 
ker so mamice gvišne, gdo pa ti 
je oča, pa se nikol čista 
zagvišno na ve. Seveda so tudi 
izjeme, ki potrjuvlejo toto 
pravilo. 

Tak, pa smo na kunci. Papir 
je sfalija, pa tudi Mica se že 
dere, naj se sprovim trovo 
kosit. Srečno - vaš kosec LU-
JZEK 

22. apri la, k jer smo izbrali tri 
učence z razredne in tri učence s 
p redmetne s topnje , ki so našo 
šolo zastopali na regijskem tek-
m o v a n j u . P r e d m e t n o s topn jo 
smo zastopali Danijela, Miha in 
jaz. Veliko smo se učili in 23. 
aprila odšli na OŠ Sv. Ana. Na 
t e k m o v a n j u smo reševal i 
vprašalnike, ki niso vsebovali 
pretežkih vprašanj, saj si moral 
pri njih le dobro razmisliti. 

Ne glede na rezul ta t tekmo-
vanja sem zelo vesela, da sem 
bila med udeleženci, saj sem se 
naučila veliko novega. 

Katja Svenšek, 6. b, 
OŠ Videm 

URŠA 
Bila je Urša, lepa kot "limona". 

P a d a l a je na "fore" t ipov , k i 
sp loh n i so n e k a j p o s e b n e g a . 
Spoznala je "ta pravega", ki je bil 
roker z vzdevkom Povodni mož. 
Zabavala sta se po barih in sku-
p a j p i la p ivo . Ko sta se malo 
"nažgala" oziroma sta bila malo 
vinjena, jo je povabil na nočno 
vožnjo s "harleyjem" po divj ih 
gorskih cestah. Prižgal je motor 
in že sta drve la "sto na uro". 
Urška se je oprijemala svojega 
fanta, in ker ni imela čelade, so 
n j e n i sve t lo p o b a r v a n i las je 
vihrali v vetru in njeni kodri so 
se dvignili v zrak. Prišla sta do 
prve pos to janke , ki je bila na 
griču, kjer je bil lep pogled na 
štajersko prestolnico. Mesto je 
b i lo vso v l učeh , in ko sta 
prižgala še dve sveči, je bilo tako 
r o m a n t i č n o , da so pad l i p rv i 
poljubi. Urška je spoznala, kaj je 
ljubezen, in mu poljube strastno 
v rn i l a . Ugasn i l a sta sveči in 
oddrvela po prašni cesti. Ko sta 
"divjala" po s lovenskih magi-
stralkah s polnim pl inom med 
vozi l i in vso to p ločev ino , 
srečata prijatelje in skupaj gredo 
igrat b i l j a rd in meta t p ikado. 
Ko zbijajo šale na račun blon-
dink in še bolj norih policajev 

in vmes pop i j e jo tud i kakšen 
kozarček, jim pride na misel, da 
bi šli na "Urša party" v bližnjo 
d i sko teko , k je r so že večkra t 
bili. Znova sedeta na jeklenega 
konjička in že drvita tja. Zabava 
je bila namenjena vsem Uršam. 
Plesali so na dobro rok glasbo, 
se veselili, rajali in tudi navijali. 
Tekmovali so, katera bo najbol-
je zaplesala. Urša je pričela ple-
sati neki ples, ki je bil prav "sek-
si" in s tem plesom je zmagala. 
T o r e j naša Urška je najbol jša 
plesalka. Zjutraj ob zori sta se s 
fantom vračala domov. Odložil 
jo je pred njenim stanovanjem. 
Ko sta se pogovorila, se je z me-
daljo v roki poslovila. Urška zna 
uživati! Naslednje jutro je prišel 
spet p o n j o in jo je odpe l j a l s 
svojim motorjem. Vozila sta se 
po Ljubljani in s polnim plinom 
sta se zaletela v be tonsk i zid. 
Odbilo ju je v Ljubljanico in ni 
bilo več nobenega duha in sluha 
o njiju. Iskali so ju najboljši po-
tapljači, a ju niso našli. 

Matej Cafuta, 7. a, 
OS Kidričevo 

HVALNICA 
POMLADI 

Pomlad, hvala ti 
za vse tiste prelepe dni, 
ko se zunaj igramo 
in skupaj divjamo. 
Cvetlice se razcveto, 
zvončki iz zemlje pokukajo, 
ptički na veji 
prelepo pojo. 
Dnevi vse bolj topli so, 
blizu poletja smo. 
Hvala, pomlad, 
hvala ti 
za vse tiste prelepe dni. 
Sanja Metličar, 5. a, 
OS Kidričevo 

SAMA V TISTI 
NOČI 

Komu naj roko podam 

v tisti dolgi svetli noči, 
ko dobre želje na vse strani hi-

tijo? 
Komu naj roko podam, 
ko roka išče ljubo dlan, 
ki bi te objela, 
k sebi te prižela? 
Komu naj roko podam, 
ko srca se v enega spojijo, 
ko najlepše želje s poljubom 
za vse dni v letu zaživijo? 
Komu naj roko podam, 
ko želje osamljene 
v solznih bodo očeh ostale? 

V z v e z d n a t o n e b o se bom 
ozrla, 

v mislih te bom poiskala, 
poljub ti v večnost bom posla-

la, 
a v sebi tiho zajokala. 
Učenci OŠ 
Gorišnica 

ČUDEŽNO 
POTOVANJE 

Slabo mi je v želodcu, kiham 
in smrkam, trese me mrzlica in 
dva dni že imam vročino. Dober 
teden moram ostati v postelj i , 
pijem čaje in zdravila. V Slove-
ni jo je prišla gripa. Misl im si, 
kako bi lahko pregnala gripo iz 
Slovenije. 

V ponedeljek dopoldne, ko sta 
starša odšla v službo, sem sku-
hala velik lonec čaja. Vanj sem 
vrgla žajbelj za vneto grlo, lipo-
vo cvetje za potenje in kamilice 
za pomiritev. Z žlico sem ga po-
kusila, bil je odličen. Počakala 
sem, da se je ohladil, nato sem 
dodala še l imonin sok in med. 
Potem sem se odpravi la s tem 
napitkom na dolgo pot. Nebo se 
je stemnilo in močan veter me je 
zgrabil in me dvignil visoko, vi-
soko. Strašno se mi je vrtelo v 
glavi, v roki pa sem trdno držala 
lonec s čajem. Zaprla sem oči in 
vsa prestrašena čakala, kaj se bo 
zgodilo. Počasi sem odprla oči 
in videla, da sedim na oblaku. 
Navadila sem se na višino in iz-
li la svoj čaj v ob laček . Bolni 
l judje so bili z višine videti kot 
drobne pikice. Jaz pa sem kar 
naprej na oblačku kuhala svoj 

čaj in vl ivala v d ruge oblake. 
Naenkrat je bilo mnogo težkih 
oblakov, polnih čaja. Med tem 
se je pojavil veter in začela se je 
n e v i h t a . O b l a k i pa so začeli 
š k r o p i t i b o l n e l j ud i z moj im 
čajem. Zatem je posijalo prijaz-
no sonce, ljudje po celi Sloveniji 
pa so bili ozdravljeni. Naslednje 
dni ni bilo več gripe v Sloveniji. 

Želim si še mnogo takšnih po-
tovanj med oblaki. Zelo lepo je 
p lut i na oblačku in gledati na 
Zemljo zdrave ljudi. 

Petra Galovič, 6. b, 
OŠ Ljudski vrt, Ptuj 

BOLEČINA 
Nekega dne me je začel strašno 

bo le t i zob. Z m a m i c o sva se 
odloči l i , da bova šli k zoboz-
dravniku, da mi izpuli zob. Bilo 
me je zelo strah. V zobozdravst-
ven i čaka ln i c i je b i lo veliko 
otrok. Čakali sva zelo dolgo. Ko 
me je zdravnica poklicala, sem 
opazila, da me zob ne boli več. 
Ampak vseeno sem morala sesti 
na stol. Zdravnica je v roke vze-

. la vehke klešče in mi začela pu-
liti zob. Ko sem nekaj začutila, 
sem odprla oči in videla, da je 
zob že zunaj. Zdravnica je bila 
začudena in mi je rekla, ko me 
bo bolel še kakšen zob, naj pri-
dem k njej in bolečina bo izgini-
la. Zdravnica, mi je dala slikico 
o zobeh. Z mamico sva odšli do-
mov brez vsake bolečine. 

Tjaša Gašljevič, 3. r. 
OŠ Hajdina 

RAD JIH IMAM 
Jaz imam zelo prijazna starša. 

Včasih mi kupita, kar si želim, 
včasih pa tudi ne. Moja starša 
me imata zelo rada. Rada imata 
tudi mojo sestro Jasmino. Tudi 
njej včasih kupita, kar si želi. ^ 
naši d ruž in i živi tud i babica 
Rada jih imam tud i zato, ker 
lepo skrbijo zame. Moja družina 
ni nekaj posebnega. 

Tadej Klep, 4. b, 
OŠ Hajdina 

http://www.emona-merkur-ptuj.si






SFOBT 

2. SLOV. NOGOMETNA UGA 
gezultati 26. kroga: Aluminij - Drava 1:4, Goriške 

ppekarne - Pohorje, Dravograd - Tabor Sežana 2:1, Za-
gorje - Nafta 1:0, Elan - Slovan Slavija 2:0, Factor -
železničar 3:0, Jadran Šepič - Rudar 5:0, Šentjur - Eso-
tech Šmarmo 1:0 
t DRAVOGRAD 26 16 7 3 56:21 55 
2 TABOR SEŽANA 26 14 5 7 48:21 47 
3. POHORJE 26 14 5 7 47:32 47 
4 ESOTECH ŠMARTNO 26 13 7 6 44:26 46 
5 ALUMINIJ 26 12 8 6 47:34 44 
6, ŽELEZNIČAR 26 11 9 6 45:25 42 
7 ZAGORJE 26 12 5 9 41:37 41 
8. DRAVA 26 9 9 8 39:34 36 
9. ELAN 26 10 6 10 41:50 36 
10. ŠENTJUR 26 9 6 11 31:38 33 
11. GORIŠKE OPEKARNE 26 9 6 11 35:45 33 
12. NAFTA 26 8 6 12 29:37 30 
13. JADRAN ŠEPIČ 26 8 4 14 29:38 28 
14. FACTOR 26 5 10 11 25:37 25 
15. SLOVAN SLAVIJA 26 4 5 17 25:55 17 
16. RUDAR 26 3 4 19 12:54 13 

Pari naslednjega kroga: Železničar - Aluminij, Drava 
. Elan, Šentjur - Goriške opekarne, Esotech Šmartno -
Jadran Šepič, Rudar - Factor, Slovan Slavija - Zagorje, 
Nafta - Dravograd, Tabor Sežana - Pohorje. " 

3. SNL - SEVER 
Rezultati 22. kroga: Pobrežje - TIM Laško 1:0, Hajdi-

na - Dravinja 1:1, Unior - Gerečja vas 3:0, Montavar Ro-
goza - MM Brunšvik 3:1, Usnjar - Kungota 4:0, Mons 
Claudius - Paloma Šega 1:3, Starše - Kovinar 1:1 
1. MONTAVAR ROGOZA 22 16 3 3 50:19 52 
2. PALOMA ŠEGA 22 , 11 10 1 47:22 43 
3. USNJAR 22 10 6 6 41:31 36 
4. STARŠE 22 8 10 4 39:21 34 

NOGOMET 

Aluminij - Drava 1:4 /0:1/ 
STRELCI: (hI T. Vršič /16/, 0:2 
Korez /64/, 0*3 .Meznarič 781/, 
\'3 Koren/88/, 1:4 Korez/89/. 
ALUMINIJ: Lampreht, Koren, 
Vidovič, Žolek, Kancler/Sambo-
lec/, Hertiš, Perkovič, Rozman, 
Milan Emeršič, Kolar /Z. Bez-
jak/, Hojnik. 
DRAVA: Zver^ Habjanič, S. Go-
lob /Korez/, Sket, A. Vršič, T. 
Vršič. Mi^a Emerši^ D. Begak, 
Kljajič /Meznarič/, Čeh, Fridau-
er/Lenari/. 

Lokalni derbi drugoligašev Alu-
minija in Drave privabi vedno veli-
ko število gledalcev in tudi tokrat si 

je srečanje ogledalo več kot tisoč 
gledalcev. Srečanje sta ekipi pričeli 
dokaj previdno, vendar pa je nogo-
metašem ptujske Drave uspelo po-
vesti že v 16. minuti, ko je po strelu 
Goloba domači vratar slabo posre-
doval in na kratko odbil žogo, to pa 
je Tomaž Vršič potisnil v mrežo. Po 
prejetem zadetku so bili nekoliko 
boljši Kidričani in imeli so dve pri-
ložnosti, vendar pa sta bila Milan 
Emeršič in Kolar nenatančna. 

Drugi polčas se je pričel nekoliko 
preveč nervozno, saj sta v 53. minuti 
morala iz igre zaradi poškodb 
domači igralec Borut Kolar in gos-
tujoči Dejan Kljajič. V 64. Minuti se 
je poškodoval še domači igralec 

Kancler in ravno v te) mmuti so 
gostje iz Ptuja dosegli Še drugi zade-
tek. Zanimivost drugega polčasa je 
ta, da sta za Dravo dosegla zadetka 
igralca, ki sta vstopila v igro kot re-
zervi. Ko je Meznarič dosegel še 
tretji zadetek za Dravo, je bilo vse 
jasno glede zmagovalca, vendar pa s 
tem še ni bilo vsega konec, saj sta v 
zadnjih dveh minutah igre padla še 
dva zadetka, tako da so gledalci 
prišli na svoj račun. Zmaga nogome-
tašev ptujske Drave je popolnoma 
zaslužena. 

Danilo Klajnšek 

5. TIM LAŠKO 22 9 5 8 31:27 32 
6. UNIOR ZREČE 22 7 10 5 31:19 31 
7. DRAVINJA 22 8 6 8 30:26 30 
8. POBREŽJE 22 8 5 9 29:33 29 
9. HAJDINA 22 6 10 6 28:29 28 
10. KOVINAR 22 6 8 8 25:26 26 
11. MM BRUNŠVIK 22 6 5 11 25:42 23 
12. GEREČJA VAS 22 7 1 14 27:43 22 
13. MONS CLAUDIUS 22 6 3 13 33:59 21 
14. KUNGOTA 22 3 4 15 20:59 13 

Pari naslednjega kroga: Montavar Rogoza - Mons 
Claudius, Kovinar - Paloma Šega, Kungota - 1 Starše, 

Gerečja vas - Usnjar, Dravinja - Unior Zreče, TIM 
Laško - Hajdina, MM Brunšvik - Pobrežje. 

HAJDINA - DRAVINJA f : l 
/0:0/ 

STRELCA: 0:1 Vladimir Rozman /47/, 1:1 Vinko 
Rozman /88/ 

HAJDINA: Brodnjak, Rimele /Smrke/, Pihler, Šala-
mun, Vrabl, M. Krajnc, Mertelj /Mlinarič/, Mlakar, R. 
Krajnc, Vrbanec, Kralj /Rozman/. 

Nogometaši Hajdine so gostili nepredvidljivo ekipo 
Dravinje iz Slovenskih Konjic. Močno deževje in spolz-
ko igrišče je močno oviralo igralce obeh moštev, da pri-
kažejo kvalitetnejši nogomet. V prvem polčasu so rahlo 
terensko pobudo imeli gostje, vendar pa do vodstva ni 
prišlo, saj je domača obramba" pravočasno posredovala. 
V začetku drugega polčasa so gostje povedli in kazalo je 
že, da bodo točke odšle v Slovenske Konjice. Toda no-
gometaši Hajdine so v razburljivem zaključku srečanja 
le prišli do točke. V 87. minuti je domači igralec Vrba-
nec zastreljal enajstmetrovko, vendar pa je veteran Vin-
ko Rozman minuto kasneje le uspel doseči izenačujoči 
zadetek. 

Danilo Klajnšek 

UNIOR ZREČE -
GEREČJA VAS 3:0 /3:0/ 

STRELCI: 1:0 Marčič /8/, 2:0 Kotnik /15/, 3:0 Topič 
/44/ 

GEREČJA VAS: Mulec /Pungračič/, J. Perko, 
Slaček, Krajnc, Zajšek, Škrjanec, Lečnik, Kmetec, 
Kaučevič/ Šijanec/, R. Perko, Vindiš /Vogrinec/ 

Nogometašem Gerečje vasi v krčeviti borbi za obsta-
nek ni uspelo osvojiti kakšne točke. V Zrečah jih je pre-
magal domači Unior. Praktično je bilo vse gotovo že v 
prvem polčasu, ko so domači nogometaši dosegli tri za-
detke. Kljub temu pa gostje niso igrali tako slabo, ven-
dar so bili nespretni pred domačim vratarjem. Na 
srečanju je bil poškodovan vratar Gerečje vasi Mario 
Mulec, saj je dobil udarec po glavi in je bil nekaj časa v 
nezavesti. 

V naslednjem krogu bodo nogometaši Gerečje vasi 
gostili ekipo šoštanjskega Usnjarja. 

Danilo Klajnšek 

MNZ PTUJ - I . RAZRED 
Rezultati tekem 19. kroga: Središče - Ormož 3:0, Vi-

dem - Slovenja vas 0:1, Bistrica - Stojnci 4:1, Gorišnica 
- Eltehšop R. 2:1, Pragersko - Boč 2:1, Dornava • • Pol-
skava 5:0. 
I.ORMOŽ 19 11 3 5 46:24 36 
2. BISTRICA 19 10 5 4 49:23 25 
3. STOJNCI 19 11 1 7 30:31 34 
4. SREDIŠČE (-1) 19 10 2 7 52:41 31 
5. DORNAVA 19 7 7 5 36:26 28 
6. GORIŠNICA 19 8 3 8 33:36 27 
7. VIDEM 19 6 7 6 35:31 25 
8. SLOVENJA VAS 19 7 4 9 28:34 25 
9. ELTEHŠOP R. 19 7 3 9 33:36 24 
10.PRAGERSKO 19 5 6 9 28:37 21 
11. BOČ 19 5 3 11 24:49 18 
12.POLSKAVA 19 3 4 11 15:41 13 

20. krog: v soboto, 22. maja. ob 17.00 Polskava • • Pra-
gersko, Boč - Gorišnica, Eltehšop R. - Bistrica; v nedel-
jo, 23. maja, ob 10.30 Slovenja vas - Središče; ob 17.00 
Ormož - Dornava, Stojnci - Videm. 

MNZ PTUJ - I I . RAZRED 
Rezultati tekem 15. kroga: Hajdoše - Podvinci 2:0, 

Grajena - Bukovci 5:0, Apače - Lovrenc 0:0, Zavrč -
Markovci 0:3, Leskovec - Tržeč 2:1. 
1. GRAJENA 15 11 2 2 42:16 35 
2. MARKOVCI 15 11 1 3 39:13 34 
3. HAJDOŠE 15 7 5 3 30:17 26 
4. TRŽEČ 15 7 1 7 25:26 22 
5. LESKOVEC (-1) 15 8 3 5 44:30 23 
6. APAČE 15 5 6 4 23:32 21 
7. LOVRENC 15 4 7 4 24:20 18 
8. ZAVRČ 15 4 3 8 20:39 15 
9. BUKOVCI 15 2 3 10 19:33 9 
10. PODVINCI 15 0 3 12 13:53 3 

16. krog: v soboto, 22. maja, ob 17.00 Tržeč - Hajdoše; 
v nedeljo, 23. maja, ob 10.30 Markovci - Apače, Lovrenc 
- Grajena, Bukovci - Leskovec, Podvinci - Zavrč. 

ROKOMET 

P/ramidia f r e f / a , MRK Ptuj ietrti 
Rezultati 6. /zadnjega/ kroga 

končnice tekmovanja v 2. SRL-
vzhod: Pyramidia - Pomurka 33:20 
/14:10/, Polet - MRK Ptuj 27:26 
/11:16/. 
1. POMURKA 6 3 0 3 153:153 9 /3 / 

2. POLET 6 3 1 3 172:175 9 /2 / 

3.PYRAMIDIA 6 3 1 3 148:137 8 /1 / 

4. MRK PTUJ 6 1 2 3 139:247 4 / 0 / 

POLET - MRK PTUJ 
27:26/11:16/ 

MRK PTUJ: Zadravec, Djekič, 
A. Zajšek 2, B. Zajšek 2, Kafel 3, 
Bračič 3, Kac, Perčič 4, Potočnjak 
3, Mlakar, Miličič 8, Krauthaker 1. 

V zadnjem srečanjju končnice tek-
movanja za naslov prvaka v 2. SRL -
vzhod, so rokometaši Ptuja doživeli 
minimalni poraz v Murski Sobod 
proti Poletu. Kljub temu da srečanje 
ni odločalo o ničemer več, so mladi 
gostujoči igralci zaigrali zelo dobro 
predvsem v prvem polčasu, ko jim je 
šlo vse od rok in so ta del igre dobili 
s petimi zadetki prednosti. 

V nadaljevanju srečanja pa so ro-
kometaši Poleta izkoristili nekaj na-
pak gostov in uspeli rezultat najprej 
izenačiti in nato povesti. Končnica 
je bila zelo razburljiva, saj so 
Ptujčani imeli priložnost za točko, 
vendar pa so v teh trenutkih zastrel-
jali dve sedemmetrovki in tako je 
zmaga ostala doma. Škoda, saj je bila 
to priložnost za mlade goste, da si 
priborijo zmago ob zaključku sezo-
ne. 

Danilo Majnšek 

Športne f i p W c e 
MARATON • Mirko Vindiš tokrat 
šesti v Radencih 

v okviru obsežnih prireditev je bil v soboto v Ra-
dencih tudi tradicionalni mednarodni maraton treh 
src v različnih kategorijah, največ pozormosti pa je 
veljalo klasičnemu maratonu. Dobil ga je Roman 
Kejžar, ki je s časom 2 uri, 18 minut in 58 sekund 
postavil novi rekord proge. Mirko Vindiš je z zaos-
tankom dobrih dveh minut osvojil šesto mesto, kar 
kaže na dobro pripravljenost. Tek na 10 kilometrov je 
dobil član atletskega kluba Ptuj Andrej Voglar, Miha 
Svržnjak pa je bil deveti. 

I.k. 

5TREISTV0 m 
Ormožani - državni prvaki 

Ormoškim športnim strelcem je uspel izreden pod-
vig - uspeli so osvojiti državno prvenstvo v športnem 
streljanju s serijsko zračno puško, ko so v Lendavi do-
segli 1. mesto v absolutni konkurenci s 1089 krogi, 2. 
SD Sebeborci 1078, 3. SD Gančani 1073. 

Posamezno: 1. Pavlinič, Leskovec, 371, 2. V. Mele, 
Ormož, 370, 3. Ziško, Tišina, 369,4. A. Stanič 366,7. 
M. Habjanič 363 - oba Ormož. Na tekmovanju sta iz 
ormoške občine nastopili še ekipi SD Središče in SD 
Miklavž. 

Lukner 

STRiLSTVO m 
Ormoška občinska liga 

Občinska strelska zveza Ormož je izvedla 2. krog 
lige v streljanju z MK puško. Ekipna uvrstitev: 1. SD 
Ormož 726 kr., 2. TSO 685, 3. Središče 623, 4. Mi-
klavž 583, 5. Tomaž 546. Posamezno: 1. A. Stanič 253, 
2. v. Mele 248,3. S. Vočanec 246,4. D. Vernik 227,5. 
S. Premuš 225. 

Lukner 

KOŠARKA • Finalni turnir kadetov 
V dvorani Mladika se bo v soboto, 22. maja, ob 10. 

uri pričel finalni turnir kadetov za vstop v prvo slo-
vensko košarkarsko ligo. Nastopile bodo ekipe KK 
Ptuj, KK Rogaška Slatina in KK Ljutomer. Ptujčani 
se nadejajo zmage in s tem prve uvrstitve v I. sloven-
sko košarkarsko ligo v zgodovini ptujske košarke. 

MG 

imiNocoMnm 
v nedeljo turnir v Lamovi vasi 

v KS Lancova vas bodo v nedeljo, 23. maja, ob 13. 
Uri organizirali prvi turnir v malem nogometu na 
domačem nogometnem igrišču. Pomerile se bodo 
domače ekipe, pričakujejo pa tudi ekipe športnikov in 
gasilcev iz Tržca. Ob 19. uri se bosta v nogometu po-

merili še ženski ekipi. Kot je povedal predsednik KS 
Martin Vidovič, je nedeljsko srečanje namenjeno 
predvsem športnemu druženju, saj je nedavno zgrajen 
športni kompleks sredi vasi treba dobro izkoristiti. 
Za najbolje uvrščene ekipe pripravljajo praktične na-
grade. 

TM 

MALINOGOMETm 
Noini turnir na Ptujski Gori 

športno društvo Ptujska Gora pripravlja v soboto, 
29. maja, ob 19. uri na igrišču na Ptujski Gori tretji 
nočni turnir s prehodnim pokalom v malem nogome-
tu. Za najboljše so pripravili denarne nagrade (80, 40 
in 20 tisoč tolarjev) in pokale. Če bo slabo vreme, bo 
turnir naslednjo lepo soboto. 

uo 
KEGUANJEm 
Podlehniški občinski turnir 

V soboto, 9. maja, je bil v Podlehniku prvi občinski 
turnir v kegljanju, katerega pokrovitelj je bila občina 
Podlehnik, organizator pa kegljaška sekcija ŠD Pod-
lehnik. Tekmovali so na kegljiščju Drave na Ptuju. 
Sodelovalo je 13 ekip s po tremi tekmovalci, ki živijo 
ali delajo na območju podlehniške občine. Tekmoval-
ci, ki so imeli najboljše rezultate v ekipnem tekmo-
vanju, so se pomerili tudi v finalu posameznikov. 

Ekipni rezultati: 1. kegljaška sekcija ŠD Podlehnik 
-1,2. kegljaška sekcija ŠD Podlehnik II, 3. kolesarska 
sekcija SD Podlehnik. Prve tri ekipe so prejele poka-
le, prvouvrščena pa še prehodni pokal. Pokale so do-
bili tudi najboljši posamezniki. Ostale ekipe so preje-
le tolažilne nagrade, ki so jih prispevali sponzorji. 
Zaključek tekmovanja in podelitev pokalov je bil v 
dvorani v Podlehniku. Prisotne je pozdravil župan 
Slavko Fric in tudi podelil pokale in nagrade. Prire-
ditev so zaključili z družabnim srečanjem. 

O.K. 

KIKBOKS m Odprti turnir v Izlakah 
Na 4. tradicionalnem odprtem turnirju v kikboksu 

v Izlakah za dečke, deklice, mladince in mladinke je 
sodelovalo 58 tekmovalcev iz šestih klubov Slovenije. 
Ekipno najboljši so bili četrtič zapovrstjo člani Kluba 
borilnih veščin Ptuj pred domačini in Klubom boril-
nih veščin Ormož. 

Rezultati: deklice: do 35 kg: 2. Sabina Kolednik, do 
45 kg: 1. Aneja Cafuta, nad 45 kg: 1. Maja Volgemut, 
2. Darja Šmigoc (vsi Ptuj); dečki: do 32 kg: 1. Jaka 
Štefančič (Ormož), 2. Denis Šamprl; do 48 kg: 1. Jure 
Volgemut, 2. Erik Jerič; do 63 kg: 1. Peter Brumec; 
mladinke: do 50 kg: 1. Lavra Maksimovič; do 60 kg: 
2. Mateja Erlač; nad 60 kg: Nadja Šibila; mladinci: do 
48 kg: 1. Andrej Bezjak, do 56 kg: 2. Vojko Kuri, do 
63 kg: 2. Damjan Golub, do 71 kg. 1. Rupert Fišer, 2. 
Ivan Bobaj (vsi Ptuj). 

Milan Krajnc 

Planinski kotiieli 
Po haloški planinski poti 

Planinsko društvo Ptuj vabi ljubitelje narave In 
pohodnlštva na 8., tradicionalni pohod po 
haloški planinski poti od Narapelj do Donačke 
gore, ki bo v soboto, 29. maja. 

Pot pričnemo v Narapljah, od koder se po cestah, 
kolovozih, čez travnike in gozdove povzpnemo na 
Jelovice do cerkvice sv. Bolfenka, od tam pa pot 
nadaljujemo mimo nogometnega igrišča navzdol 
do kmetije Novina, kjer hranijo žig HPP. 

Pot nadaljujemo po markirani gozdni poti, ki nas 
privede na vrh Jelovic, 623 m. Od tukaj se spusti-
mo po gozdu na makadamsko cesto ter se usmeri-
mo proti Kupčinjemu vrhu. Na križišču z asfaltno 
cesto nadaljujemo pot naravnost v hrib ter po nekaj 
minutah dosežemo kmetijo Bedenikovih, kjer se 
nahaja žig HPP. 

Pod hišo nas kolovozna pot popelje v smeri 
Donačke gore. Spn/a hodimo po gozdu, in ko pri-
demo na grebensko cesto ter čez dvorišče kmetije, 
se dvignemo ponovno v gozd. Skozi zaselek 
Završe nadaljujemo pot desno v hrib. Gozdna pot 
nas privede do križišča poti, od koder se po 
poiožnejši poti povzpnemo do jeklenic, ki nas varu-
jejo pri vzponu na greben Donačke gore. Levo se 
lahko povzpnemo na nekaj metrov oddaljen prvi 
vrh. Pot proti znamenju na vrhu gore in planinske-
mu domu pa nadaljujemo desno po grebenu ter se 

nato z vrha skozi pragozd spustimo do Rudijevega 
doma, kjer je zaključek pohoda. 

Na poti so štiri kontrolne točke, na katerih bo 
poskrbljeno tudi za dobro razpoloženje in 
okrepčilo. 

Pot je lahka in prijetna za hojo ter primerna za vse 
starostne skupine. Z malo kondicije bo omenjeno 
etapo poti mogoče prehoditi v šestih urah. 

O voznih redih avtobusov, ki bodo pohodnike vo-
zili na start in kasneje s cilja na Ru|, ter še nekaj in-
formacij o pohodu v naslednji številki Tednika. 

Odbor za informiranje in propagando 
PDPtuj 

Družno na Donačko goro 
Iz nove občine Žetale bo v soboto organiziran 

pohod na Donačko goro. Organizacijo pohoda 
je prevzela Okrepčevalnica Gastro, udeležence 
pa bo pozdravil tudi župan Anton Butolen, ki se 
bo seveda tudi sam povzpel na "štajerski Tri-
glav". 

Zbor udeležencev bo v soboto ob 9. uri na moto 
poligonu v Kočicah nad Dobrino, kjer bo za vse 
udeležence malica, pohod pa bo trajal od 10. do 
15. ure, nakar bo poskrbljeno za avtobusni prevoz 
od Rudijevega doma nazaj do Kočic, kjer bo sledilo 
družabno srečanje. Malica in prevoz z avtobusom 
bosta za udeležence pohoda brezplačna. Organi-
zator prosi, da svojo udeležbo javite po telefonu 
787-59-90. 

J B 

Š E N T J E R N E J / 5 . T E K M O V A L N I D A N ZA KASAČE 

Imagovalet osrednje dirke lepi B 
V Šentjerneju je bil minulo ne-

deljo peti tekmovalni dan za 
kasače. Vreme je bilo turobno , 
vendar to ni vplivalo na veselo raz-
položenje, ki je vladalo v dolenjski 
metropoli kasaštva. Na dobro pri-
pravljeni progi je v osrednji, Mobi-
telovi dirki slavil Lepi B na vajetih 
Lojzeta Gorjanca, KK Brdo, ki je 
dosegel čas 1:20.1. V hitri dirki 
mednarodnega razreda je znova 
slavil Gerd November na vajetih 
Marjana Tramška iz Ljutomera, 
1:19,8. Marjan Tramšek je v peti 
dirki zmagal tudi z izvrstnim As-
toriem Lawom, ki je letos že tri-
krat zmagal in tako dokazal, da je v 
odlični formi.. Sicer pa so 
domačini slavili trikrat, kar doka-
zuje, da se ne dajo kar tako. 

Rezultati: 1. dirka, za 3-4-letne 
kasače: 1. Private Dancer (Oražem, 
Lj. Stožice) 1:22,6, 2.Roksi II 
(Košak, Šentjernej) 1:25,1 in 3. 

Dabi (Hočevar, Lj.Stožice) 1:26,8; 
2. dirka, za 3-12-letne kasače: 1. Do-
lores (Orthaber, Maribor) 1:22,1, 2. 
Pomona (Lovrenčič, Ljutomer) 
1:22,9 in 3. Vini Lobell (Omerzu, 
Slov.gorice) 1:23,1; 3. dirka, za 3-
12-letne kasače: 1. Adži Lobell Ge-
rovšek, Komenda) 1:22,9,2. Afrodi-
ta (Oražem, Lj. Stožice) 1:22,9 in 3. 
Dekota (Tušak, Lj. Stožice) 1:23,0; 
4. dirka, za 3-12-letne kasače: 1. Va-
lat (Judež, Šentjernej) 1:20,9, 2. Lu-
rado B (Remic, Komenda) 1:21,0 in 
3. Clif (Dovžan, Komenda) 1: 21,1; 
5. dirka, za 3-12-letne kasače: 1. As-
tor Law (Tramšek, Ljutomer) 
1:1:21,5,2. Igu (Gregorc, Komenda) 
1:21,6 in 3. Vicky Crown (Orel, Lj. 
Stožice) 1:22,7; 6. dirka, za 3-12-let-
ne kasače: 1. Suriya ( Maletič, Šent-
jernej) 1:19,6, 2. Chajkovsky (Hro-
vat, Lj. Stožice) 1:19,7 in 3. Sissi 
Sara (Pavšič, Šentjernej) 1:21,3; 7. 
dirka, za 5-12-letne kasače: 1. Lepi 

B (Gorjanc, Brdo) 1:20,1, 2. Jason B 
(Gregorc, Brdo) 1:22,2 in 3. Bukefa-
los (Maletič, Šentjernej) 1:22,4; 8. 
dirka, za 3-12-letne kasače: 1. Gerd 
November (Tramšek, Ljutomer) 
1:19,8, 2. Soulman (Makoter, Ljuto-
mer) 1:19,8 in 3. Gloria Estefan 
(Vukosavljevič, Ljubljana) 1:21,9; 
9. dirka, za 3-12-letne kasače: 1. Sis-
si Sara (.Maletič, Šentjernej) 1:25,7, 
2. Abarta (Jureš, Ljutomer) 1:26,9 
in 3. Amita Qureš, Ljutomer) 1:25,3 
(40 metrov dodatka na startu). 

Naslednje dirke bodo že čez teden 
dni v Ljutomeru. 

M. T o š 

SERVIS KOLES 
TENIS OPREME TER SMUČI 
Šport Servis Davorin Munda s.p. 

Slc^enski trg 1,2250 Ptuj, tel.: 06a77&-587 







Košnja trave na funkiionalnem 
lemlgišiu /e strošek uporabnika 
Tudi Podjetje za stanovanjske storitve, d.o.o., Ptuj, je iz 
našega časopisa izvedelo o novi ureditvi vzdrževanja fun-
kcionalnih zemljišč pri večstanovanjskih objektih. Direktor 
Janez Belšak je povedal, da to ni nič novega, saj je že po 
prejšnji zakonodaji bilo urejanje funkcionalnih zemljišč 
naloženo uporabnikom stanovanj. S tem je prišlo samo do 
realizacije nekaterih obveznosti lastnikov. 

"Kot upravitelj bomo seveda 
poskrbeli, da bodo ob hišah, kjer 
so nam ta pooblastila dali v okviru 
upravljanja, funkcionalna 
zemljišča redno vzdrževana. Bolj 
pa je seveda vprašljivo povsod 
tam, kjer upravitelja še nimajo, 
kar pomeni, da se še do danes ni 
pristopilo k urejanju odnosov 
med lastniki. Tam bodo lastniki 
seveda morali sami med seboj ure-
jati zadeve. Nosilec stroškov pa so 
v vsakem primeru uporabniki. 
Tudi v primeru, ko gre za mešano 
lastnino (odkupljena in najemna 
stanovanja, ki so v lasti občine), ni 

nobenih izjem, tudi občina je ena-
kovreden lastnik, in ko gre za 
lastništvo, ni več razlike med 
fizičnimi in pravnimi osebami. 
Lastnina je natančno določena. 
Kot upravitelj neprofitnih in soci-
alnih stanovanj bomo najemni-
kom zaračunali strošek, ki bo nas-
tal znotraj hiše za urejanje fun-
kcionalnih zemljišč glede na veli-
kost lastnine. Funkcionalno 
zemljišče je solastnina in ni za vse 
enako; po ključu bomo stroške 
razdelili med najemnike tako, kot 
to velja za stroške vode, stop-
niščno elektriko, čiščenje in po-

dobno. Ni torej nobene razlike 
med lastniki in nelastniki stano-
vanj. Stanovanja so v funkciji, 
uporabniki pa so tisti, ki te 
stroške plačujejo," je dodatno po-
jasnil nov način urejanja funkcio-
nalnih zemljišč ob stanovanjskih 
objektih oziroma poslovnih ob-
jektih direktor Podjetja za stano-
vanjske storitve, d.o.o., Ptuj, Ja-
nez Belšak, ki je v teh dneh 
močno razburilo nekatere lastni-
ke oziroma uporabnike tudi zato, 
ker je sporočilo prišlo pozno, ne-
kateri pa ga sploh niso prejeli. 
Doslej je namreč tudi za to, čeprav 
ji že po stari zakonodaji ne bi bilo 
treba, skrbela mestna občina Ptuj. 

Dejstvo pa je, da je povsod tam, 
kjer ni upravitelja, funkcioniranje 
hiše moteno. Dopis v zvezi s tem 
je Podjetje za stanovanjske storit-
ve že pred časom poslalo Upravni 
enoti Ptuj, pristojnost upravnih 
enot oziroma občin pa je, da lahko 
določijo upravitelja tudi tam, kjer 
ga ni. Večji problem kot vzdrže-
vanje funkcionalnih zemljišč 
poznavalci razmer vidijo v samih 
posegih na teh funkcionalnih 
zemljiščih, ki jih na njih opravlja-
jo posamezni lastniki oziroma del 
lastnikov, ko postavljajo ograje in 
drugo, kar ne sodi k vzdrževanju 
funkcionalnega zemljišča. Fun-
kcionalno zemljišče in zunanji vi-
dez objekta sta namreč določena z 
zazidalnimi načrti in gradbeni do-
voljenji in samo na podlagi tega so 
dovoljeni morebitni novi posegi. 
Zato bi kazalo, da odgovorne 
službe malo bolj pogledajo, kaj se 
dogaja na tem področju. Tako gre 
tudi za nedovoljene posege na fa-
sadah, balkonih in drugih delih 
brez dovoljenj. 

Za urejanje funkcionalnih 
zemljišč je možnosti veliko. V 
okviru dovoljenj jih lahko op-
ravljajo za uporabnike stanovanj 
vsi, ki imajo dejavnost ročnih ure-
ditveh del v okolju, ki so registri-
rani za urejanje in vzdrževanje 
parkov, vrtov in zelenih športnih 
površin ter za storitve za 
rastlinsko pridelavo. Potem so tu 
cvetličarji in vrtnarji, ki jih je na 
Ptujskem 24. V vsakem primeru 
pa stroški so, četudi za košnjo 
poskrbijo stanovalci sami. 

M G 

Po z a č e t n i h p r o b l e m i h pri košnj i t rave o z i r o m a ure-
j a n j u funkc iona ln ih z e m l j i š č o b ob jek t ih s e stvari 
p o m i r j a j o , n e p o k o š e n i del i so redki.^ 

Foto: Č r tomi r G o z n i k 

Pripravi/a/O prostore za 
zdravstveno ambulanto 

v soboto, 15. maja, se je 45 
članov PGD Destmik in TD 
Destmik zbralo na delovni akci-
ji. Lotili so se obnove strehe na 
gasilskem domu in prizidku, v 
katerem so turistični dom in 
prostori za zdravstveno ambu-
lanto. Finančna sredstva za na-

bavo kritine in potrebnega mete-
riala sta prispevali društvi in 
Občina Destmik. 

Gasilsko društo Destmik praz-
nuje letos 30-letnico delovanja in 
ob jubilejni nameravajo urediti 
dom in okolico ter razviti novi 
prapor. Slovesnost bo ob 

občinskem prazniku 4. julija. V 
prizidku, kjer je turistični dom, 
pa urejajo prostore za zdravstveno 
ambulanto. Tako bo ob 
občinskem prazniku slovesno, saj 
bo otvoritev obnovljenega turis-
tičnega doma in zdravstvenega 
doma. V zdravstvenem domu bo 
delal zdravnik Franc Šuta, ki ima 
že zasebno ambulanto v Trnovski 
vasi in Cerkvenjaku. 

Z m a g e Šalamun 

SLOVENSKA BISTRICA • 
Že včeraj se je pričelo me-
dobčinsko srečanje otroških 
in gledaliških skupin SV Slo-
venije ter se nadaljuje tudi 
danes, v četrtek, 20. maja, v 
Domu svobode (kinodvora-
na) Slovenska Bistrica. Prva 
današnja predstava se prične 
ob 8.30. uri. 

PTUJ • V Narodnem domu 
bo nocoj ob 19. uri koncert 
mladih pevcev OŠ Olge 
Meglič (zbor prvošolčkov, 
otroški in mladinski pevski 
zbor) in godalnega orkestra 
Glasbene šole Karola Pahor-
ja, Ptuj 

PTUJ • V gledališču bo jutri, 
21. maja, ponovitev gleda-
liške predstave Ptičji Jaka za 
učence osnovnih šol. 

PTUJ • Jutri ob 18. uri bo v 
vinskem hramu Kletarstva 
Slovenske gorice - Haloze 
Rujčan Mirko Jaušovec 
krstno predstavil svojo pes-
niško zbirko "Zlata ura". 

ORMOŽ • V petek, 21. maja, 
ob 19.30 bo prišel na obisk v 
Knjižnico Franca Ksavra 
Meška književnik Tone 
Pavček, ki ga poznamo po 
mnogih literarnih delih, 
predvsem pa po pesmih za 
otroke in odrasle. Vabljeni na 
srečanje in klepet s književni-
kom. 

PTUJ • Jutri, v petek, 21. 
maja, ob 20.30 uri bo v Na-
rodnem domu na Ptuju Lite-
rarna arena z gosti - literati: 
Ines Cergolj Bavčar, Alek-
sandrom Peršoljo, Marjanom 
Tomšičem in šansonjerko 
Mojco Maljevac. 

BORL • Na gradu Borlu bo v 
soboto, 22. maja, 19. državno 
srečanje tamburaških in man-
dolinskih skupin in orkestrov. 
Prvi del srečanja se bo pričel 
ob 14., drugi ob 19. uri. 

PTUJ • V soboto, 22. maja, 
ob 20. url, bo v proštijski cer-
kvi tretje srečanje s koncer-
tom treh zborov Skupnosti 
starih mest Slovenije (Škofje 
Loke, Pirana in Ruja). Pod 
pokroviteljstvom mestne 
občine Ruj ga organizira Kul-
turno društvo Zbor sv. Viktori-
na. 

ŠVABOVO • Na Švabovem, 
v občini Zavrč bo od 23. do 
30. maja potekala slikarsko-
kiparska kolonija, ki jo orga-
nizira Galerija Vegom Ad Art 
iz Ljubljane. Skupinsko 
razstavo vseh sodelujočih 
umetnikov bodo oprli 17. ju-
nija v galeriji Vegom Ad Art 
na Rimski cesti v Ljubljani. 

KINO PTUJ • Do konca tega 
tedna je ob 19. uri na spore-
du Sod smodnika, ob 21. pa 
V leru. Prihodnji teden pa je 
ob 19. in 21. uri na sporedu 
Mamin sinko (Waterboy). 

S KOLESOM PRED 
AVTO 

V ponedeljek, 10. maja, nekaj 
pred 17. uro se je po regionalni 
cesti skozi Poljčane peljal s kole-
som 64-letni J.P. iz Poljčan. V 
križišču je zapeljal na 
prednostno cesto in zaprl pot 
voznici osebnega avtomobila, 
20-letni N.Ž. iz Rogaške Slatine. 
Voznica je sicer zavirala, a je 
vseeno trčila v kolesarja, ta je 
padel po cestišču in se hudo ra-
nil. 

Z VLOMOM DO 
STARINSKIH 
PREDMETOV 

Prejšnji teden so ugotovili, da 
je bilo vlomljeno v nenaseljeno 
hišo v Hrastovcu pri Poljčanah, 
last G.M. Z vlomilci je izginilo 
več slik znanih avtorjev, starins-
kih predmetov in starega orodja. 
Po oceni je bil lastnik oškodovan 
za več kot tri milijone tolarjev. 
Policisti za vlomilci poizvedujejo. 

VLOMILEC OŠKODOVAL 
PTUJSKE ŠPORTNIKE 

Minuli teden je neznanec vlo-
mil v prostore Športnega zavoda 
Ruj. Prilastil si je več raznih teh-
ničnih predmetov, po oceni 
vredne pol milijona tolarjev. 

ODNESEL PREDVSEM 
ZLATNINO 

v petek, 14. maja, je nezna-
nec vlomil v stanovanjsko hišo v 
Loki pri Staršah, prebrskal pros-
tore in pobral predvsem zlatni-
no. Ocenili so, da je lastnika Z.G. 
oškodoval za dobrih 120.000 to-
larjev. 

Z "BOLHO" S CESTE IN 
V DREVO 

Po lokalni cesti od Turjanske-
ga Vrha proti Cerkvenjaku se je v 
nedeljo, 16. maja, nekaj po 14. 
uri s svojim fiatom 126 p peljal 
J.F. Med vožnjo skozi naselje 
Blaguš ga je zaradi neprimerne 
hitrosti zaneslo na levo stran 
ceste, nekaj časa je vozil po 
bankini, nato pa zapeljal s ceste 
in trčil v drevo. Pri tem se je 
hudo ranil. 

ZAPRT V OPUŠČENEM 
VOJAŠKEM 
ZAKLONIŠČU 

V nedeljo, 16. maja, popoldne 
so bili policisti iz Slovenske Bist-
rice obveščeni, da je iz zaklo-
nišča na vojaškem poligonu v 
Vrhlogi slišati klice na pomoč. Šli 
so pogledat, odklenili vrata zak-
lonišča in v njem našli 48-letne-
ga J.H. iz Velike Pirešice. Za pri-
mer so se podrobneje pozani-
mali in ugotovili, da naj bi ga bila 
tja zaklenila skupina petih, ki jim 
je baje precej dolgoval. Vseh pet 
bodo kazensko ovadili. 

FF 

RODILE S O . ČESTITA. 
MO: Veronika Bračevič, 
Dobrina 27, Žetale 
Andrejo; Mateja Premzl, 
Starše 49 - Evo; Dolores 
Šimac, Krčevina pri Vur-
bergu 13 - Sašo; Katja Alt, 
Pristava 17/b, Ljutomer -
deklico; Anja Kožar, Ful-
neška 2, Ljutomer - Tilna; 
Brigita Lenart, Videm 4/c -
Roka; Martina Hameršak, 
Podvinci 57/a, Ptuj - Eri-
ko; Danica Rajh, Draženci 
24, Hajdina - deklico; Sa-
bina Meznarič, Gradišča 
68, Ptuj - Neli; Liljana Po-
lanec, Krčevina 42/a, Ptuj -
Klemna; Darinka Purgaj, 
Hvaletinci 11 - Aljaža; Jas-
na Kolarič, Ormoška 46, 
Ljutomer - Tima. 
POROKE - PTUJ: Kon-
rad Bombek, Spuhlja 114, 
in Danica Krajnc, Lancova 
vas 74; Martin Vajskopf in 
Helena Horvat, Destmik 
57; Marjan Popošek, 
Podvinci l/a, in Brigita 
Veisbaher, Podvinci 98/a; 
Vladimir Muhič in Smilja-
na Lah, Moškanjci 14; 
Franc Zorko, Brengova 53, 
in Klavdija Tetičkovič, 
Lovrenc na Dravskem pol-
ju 82. 
POROKE - ORMOŽ: 
Ivan Bogša, Litmerk 15/b, 
in Marjetka Golob, 
Koračice 61; Roman Me-
dik, Obrež 61, in Aleksan-
dra Borko, Obrež 61. 
UMRLI SO: Marija Mihe-
lič, roj. Tašner, Grajenščak 
84, --k 1909, t 7. 07. 1999; 
Franc Krajnc, Ptuj , Maist-
rova 9, Ptuj , 1925 - t 
10.5.1999; Janez Meznarič, 
Bodkovci 9, ^ 1921 - t 
8.5.1999. 


